
روزنامه

دادستان قم تشریح کرد: 

جزییات کلاهبرداری جدید 
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رییس پلیس راهور استان قم:
۵۱ درصد تصادفات فوتی قم مربوط به راکبان موتورسیکلت است

  

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم گفت: پروژه بزرگ مترو قم سرآمد اتکا به تولید 
داخل است و بخش عظیمی از تجهیزات آن از شرکت های ایرانی تأمین شده است.

سید مرتضی حسام نژاد با اشاره به اهمیت حمایت از تولید داخل اظهار داشت: 
یکی از عرصه های حمایت از تولید، توجه به تولیدات داخل در صنعت ساختمان 
بوده که بیش از ۹۰ درصد این صنعت داخلی است که رونق این صنعت نقش مهمی 
در اشتغال زایی و توسعه اقتصادی دارد. وی با بیان اینکه شهرداری با تسهیل گری، 
تقسیط عوارض و دیگر اقدامات، حمایت هایی در بسترسازی رونق ساختمان دارد، 

استاندار قم با اشاره به اجرای  طرح اقدام ملی مسکن در قم گفت: در حوزه مسکن از 
نظر ارائه زمین و زیرساخت ها هیچ کمبودی وجود ندارد، و برای افق ۲۵ ساله استان نیز 
پاسخگو می باشد.. بهرام سرمست صبح یک شنبه در حاشیه مراسم کلنگ زنی پروژه 
۱۳۰۰ واحدی و آماده سازی ۷۰۰ واحدی طرح اقدام ملی مسکن در پردیسان با اشاره به 
مهاجر پذیری و جمعیت بالای قم، گفت: میزان تقاضای مسکن در قم بالا می باشد و برای 
پاسخ به این تقاضا ابتدا بحث واگذاری زمین به عنوان زیر ساخت اولیه ساخت مسکن 
مورد تاکید قرار گرفت و در استان با نهایت جدیت پیگیری شد و با کمترین بروکراسی 

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم :
مترو قم سرآمد اتکا به توان داخلی است

استاندار قم:
زیرساخت مسکن پاسخگوی افق ۲۵ ساله است
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فرماندار قم :

تجمعی در اعتراض به نتایج انتخابات 
در روستای خورآباد نداشته ایم
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معاون خدمات شهری شهرداری قم  اعلام کرد:

هزینه ۱۳۰ میلیارد تومانی برای جمع آوری پسماند و نظافت شهری

متهم اصلی به یکی از کشورهای همسایه متواری شده است 
مردم فریب تبلیغات فضای مجازی را نخورند 

8

معاون سازمان صنعت معدن و تجارت استان قم  :

قیمت نان در قم 
۳۰ درصد افزایش یافت

نانوایی ها مجوز تغییر قیمت و وزن اعلام شده را ندارند

فرماندار قم با اشاره به موضوع اعتراضات اعضای علی البدل 
از توابع  شهرستان کهک  شورای اسلامی روستای خورآباد 
به نتایج انتخابات شوراهای شهر و روستا را مورد توجه قرار 

داد گفت : طبق روال انتخابات، روزیکشنبه  برای رسیدگی به 
شکایات مطرح شده در فرمانداری کهک حاضر شدیم و همراه 
با اعضای محترم هیئت اجرایی، هیئت نظارت و کسانی که 

روحانی در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت تاکید کرد:

ضرورت اقدامات موثر و فوری در 
تامین کالاهای اساسی

به رغم  گفت:  جمهوری  رییس 
ارزی،  محدودیت های  همه 
ضروری،  و  اساسی  کالاهای 
و  تامین  کافی  میزان  به  و  تولید 
وارد شده است. به گزارش پایگاه 
جمهوری،  ریاست  اطلاع رسانی 
هشتمین  و  سی  و  دویست 
جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی 
ریاست  به  یکشنبه  روز  2دولت 

سخنگوی فراکسیون مستقل ولایی مجلس:

افزایش مقبولیت عمومی دولت آینده 
با ترکیب سیاسی متنوع  

ناصر ایمانی فعال سیاسی اصولگرا مطرح کرد؛

 رئیسی بدون حمایت اصولگرایان هم 
رئیس جمهور می شد

گفت:   آباد  بستان  مردم  نماینده 
اگر در تشکیل کابینه دولت آینده 
ترکیب سیاسی بازتر باشد و بتواند 
طیف های متنوع فکری را در خود 
جای دهد مسلما مقبولیت عمومی 
بیشتری در جامعه و مجلس پیدا 
می کند. »غلامرضا نوری قزلجه« 
مورد  در  ایرنا  با  گو  و  گفت  در 
تشکیل کابینه دولت آینده گفت: با 

سیاسی  های  چهره  از  ایمانی  ناصر 
فرد  رئیسی  ابراهیم  گوید:  می  اصولگرا 
معتدلی است و همین ما را دلگرم می کند 
برای اینکه در دولت ایشان تندروها چندان 

جایی نداشته باشند.
چینش کابینه دولت رئیسی بحث مهم 
و فضای سیاسی  روزهای سیاسیون  این 
کشور است؛ کابینه ای که هر روز برای آن 
لیست های مختلفی منتشر و گمانه زنی 
7می شود. ناصر ایمانی از چهره های سیاسی  7

دادستان عمومی و انقلاب قم ضمن هشدار نسبت به اعتماد 
به تبلیغات فضای مجازی، گفت: شهروندان فریب تبلیغات با 
سود بالا را نخورند. حجت الاسلام والمسلمین حسن غریب 

از صدور کیفرخواست یک پرونده دیگر از جذب سرمایه های 
مردمی در دادسرای قم خبر داد و افزود: این پرونده تاکنون بیش 
از ۲۵ شاکی به مبلغ حدود سه میلیارد تومان داشته است. وی 

نقش و مسئولیت بزرگ 
شهرداری ها

زندگی اجتماعی انسان در جهان معاصر عمدتاً در بستر 
جوامع شهری یا روستایی شکل گرفته و بسط پیدا کرده 

است، در این بسط اجتماعی نیز شهرها خود در مسیر رشد قرار گرفته و به سمت ساخت 
هویتی خاص و منحصر سوق پیدا کرده اند و در ادامه راه رو به رشد خود نیازمند سامان و 
مدیریت شده است، نقش و مسئولیت بزرگ و حساسی که امروز "شهرداری ها" عهده دار 
آن هستند. گستره ی بزرگ وظایف و مأموریت هایی که اجرای آن بر عهده شهرداری ها 
قرار داده شده است و نقشی که این خدمات به صورت مستقیم بر زندگی شهروندان دارد، 
نشان از اهمیت و جایگاه مؤثر شهرداری ها در شئون زندگی شهروندان است، شئونی که 
می بایست با دقت به آن پرداخته شود تا خللی در اجرا و بازخورد آن وجود نداشته باشد. 
14 تیر ماه و نامگذاری این روز در تقویم مناسبت های ایران اسلامی با نام "شهرداری ها و 
دهیاری ها" فرصت مبارکی است تا با انعکاس گوشه ای از گستره ی خدمات شهرداری ها 
برای ذی نفعان و اقشار مختلف شهروندان، زمینه ای را ایجاد نماید برای آشنایی بیشتر با این 
خدمات که بخش عمده ای از آن ها همواره در کانون توجه قرار نداشته و یا روزمرگی های 
زندگی شهروندی باعث دیده نشدن شان شده است، تا شاهد همراهی و مشارکت بیشتر 
شهروندان با خادمین خود در مدیریت شهری باشیم. ضمن عرض تبریک و شادباش این روز 
به تمامی همکارانم در مجموعه خدوم شهرداری قم و همچنین دیگر عزیزان همکار در سایر 
شهرداری ها و شکر حضرت احدیت بابت توفیق حضور در جایگاه خدمت به مردم و به ویژه 
زائرین و مجاورین شهر کریمه اهل بیت سلام الله علیها، امید آن دارم تا مجموعه تلاش های 

خادمین شهر در بخش های مختلف، رضایتمندی شهروندان را به دنبال داشته باشد.
 شهردار قم

فرماندار قم :

تجمعی در اعتراض به نتایج انتخابات در 
روستای خورآباد نداشته ایم

فرماندار قم با اشاره به موضوع اعتراضات اعضای علی البدل شورای اسلامی روستای 
خورآباد از توابع  شهرستان کهک به نتایج انتخابات شوراهای شهر و روستا را مورد توجه 
قرار داد گفت : طبق روال انتخابات، روزیکشنبه  برای رسیدگی به شکایات مطرح شده در 
فرمانداری کهک حاضر شدیم و همراه با اعضای محترم هیئت اجرایی، هیئت نظارت و 
کسانی که مجری انتخابات بودند؛ با معتمدین و شورای روستای خورآباد مذاکرات مفصلی 
داشتیم.  مرتضی  حیدری با بیان این که براساس قانون انتخابات، کسانی می  توانند 
در انتخابات شورای روستا شرکت کنند که حداقل یک سال در آن روستا ساکن باشند 
اظهارداشت: منتخبین علی البدل شورای اسلامی روستای خورآباد مدعی هستند که 

آرای ریخته شده در صندوق  رای این روستا، متعلق به اهالی روستا نیست.
حیدری با بیان این که در انتخابات شوراها در روستای خورآباد لیستی از واجدین شرایط 
رای در این روستا وجود داشته و معتمدین روستا نیز بر روی این لیست به توافق رسیدند؛ 
ابراز داشت: از آن جایی که با تعرفه نمی شود تشخیص داد که کدام رای بومی و یا غیربومی 

است؛ وقتی چنین ادعایی می شود باید دلایل آن نیز باید مستدل و مستند ارائه شود.
بازگشایی صندوق تغییری درنتایج انتخابات ایجاد نمی کند 

وی افزود: در این بین اعضای محترم علی البدل شورای اسلامی روستای خورآباد 
می گویند که ما شاهد رای افرادی بودیم که براساس قانون نمی توانستند در این انتخابات 
شرکت کنند که برخی از اینها ، تعداد رای دهندگان غیربومی را حدود 50 نفر ذکر کرده اند.
فرماندار قم در گفت وگو  با قم نا با اشاره به این موضوع که ادعا باید متکی بر سند باشد 
تصریح کرد:با توجه به نتایج انتخابات شورای خورآباد، عدد مذکور تغییری در نتایج انتخابات 
این روستا ایجاد نمی کند و دلایل ارائه شده در این جلسه آن طور نبود که منجر به بازگشایی 
صندوق شود. حیدری افزود: اساسا برخی اهالی این روستا نیز معتقد بودند که با بازگشایی 

صندوق برای آنان تغییر محسوسی در نتایج حاصل نخواهد شد.
اگر تخلفی ثابت شودبه  دستگاه قضا معرفی خواهیم کرد

وی با بیان این که اگر تخلفی ثابت شود برای پیگیری های لازمه آن را به دستگاه قضا 
معرفی خواهیم کرد؛ خاطرنشان کرد: از آنجایی که اختیارات فرمانداری قم در حد مقررات 
قانونی است؛ مقرر شد که ادامه رسیدگی توسط مسئولان استانی پیگیری شود و نهایتا در 
کمال احترام و ادب جلسه پایان یافت و بر اساس توافقات بنا شد تا پیگیری  های بعدی در 

سطح استان صورت بگیرد.

سید مرتضی سقائیان نژاد*

   آگهی مزایده ) نوبت اول (

سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم 
در نظر دارد تعدادی محدود قطعات زمین واقع در شهرک صنوف به شرح ذیل را از طریق مزایده عمومی به اشخاص واجد شرایط بفروش برساند .

موضوع مزایده : فروش 4 قطعه زمین با کاربری  آهن فروشی.
 متراژ ، ، مبلغ پایه مزایده طبق نظر کارشناس رسمی دادگستری و میزان تضمین شرکت در مزایده  و به شرح ذیل می باشد:

تذکر: قطعات فوق  دارای زیر ساخت می باشد.
-مبلغ هزینه خرید اسناد مزایده ۵۰۰/۰۰۰ ریال می باشد و مي بایست به شماره حساب 0113127588001 بانک ملی به نام سازمان میادین شهرداري قم واریز 

گردد)هزینه خرید اسناد مزایده غیرقابل استرداد می باشد(.
-دریافت اسناد از مورخ ۱4۰۰/۰4/۱6 لغایت ۱4۰۰/۰4/۲۷ می باشد.

- تضمین شرکت در مزایده به صورت ضمانتنامه بانکی در وجه سازمان )با حداقل اعتبار 3ماه( یا واریز وجه نقد به حساب بانک انصار شعبه مرکزی  به شماره 
351082491518231 بنام سازمان میادین میوه و تره بار می باشد که باید به ضمیمه  پیشنهاد تسلیم گردد.

محل دریافت اسناد : قم- جاده قدیم قم تهران- روبروی بهشت معصومه - بلوار شهید رجایی میدان بزرگ میوه و تره بار شهید رجایی- ساختمان اداری سازمان 
میادین- امور قراردادها و پیمان ها، تلفن 36641327 - 025

تذکر : برنده مزایده می بایست ۵۰% مبلغ پیشنهادی را نقداً و الباقی مبلغ را بصورت ماهیانه  در ۱۲ قسط پرداخت نماید.
مهلت تحویل اسناد و ارائه پیشنهادها : تا  پایان وقت اداری ۱4۰۰/۰4/۲8 می باشد .

-سایر شرایط مزایده در اسناد و مدارک درج شده است. شرکت کنندگان مکلف اند کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد خود ارائه نمایند. امضاء 
اسناد و مدارک به منزله قبول تمامی شرایط می باشد.

- هزینه درج آگهی بر عهده برنده مزایده می باشد و سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.
محل تسلیم پیشنهادها :قم- بلوار امام موسی صدر- ساختمان شهرداری مرکز طبقه 4 - معاونت خدمات شهری و امور اجتماعی – واحد حراست تحویل  نمایند.      
 تاریخ آگهی نوبت دوم:۱6 /۱4۰۰/۰4

شناسه آگهی:   ۱۱۵8۷۱۳     روابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم

پیام تبریک شهردار قم به رئیس جدید قوه قضائیه
شهردار قم در پیامی انتصاب حجت الاسلام و المسلمین محسنی اژه ای را به عنوان رئیس جدید دستگاه قضا تبریک 

گفت.
دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در پیامی انتصاب حجت الاسلام و المسلمین محسنی اژه ای به عنوان رئیس قوه قضائیه را 

تبریک گفت.
متن پیام به شرح زیر می باشد:

محضر ارزشمند حضرت حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای دام عزه
ریاست محترم قوه قضائیه جمهوری اسلامی ایران

با سلام و تحیت؛
انتصاب شایسته جنابعالی در مسند ریاست محترم قوه قضائیه که مزین به حُسن اعتماد مقام معظم رهبری مد ظله 

العالی است را صمیمانه تبریک عرض نموده و دوام توفیقات جنابعالی را برای تحقق قانون مداری و عدالت محوری در 
سایه نظام مقدس جمهوری اسلامی و رهنمودهای رهبر فرزانه انقلاب اسلامی از درگاه ایزد منان آرزومندم.

تعدد و تنوع مأموریت های دستگاه قضایی در خصوص رسیدگی به پرونده ها و لزوم صیانت از حقوق مردم در برقراری عدالت 
باعث خواهد شد تا بازنگری در فرآیند موجود و تقویت نظام های کارآمد همواره با شتاب بسیاری پیگیری گردد و با حضور 
جنابعالی بر این مسند مهم و تأثیرگذار و باهمت بدنه ی دستگاه قضایی این امور با جدیت بیشتری پیگیری خواهد شد و 

اهداف عالیه نظام در امر قضا مصرح در بیانیه گام دوم انقلاب به ثمر خواهد نشست.
ضمن قدردانی از مجاهدت ها و تدابیر شایسته حضرت آیت الله رئیسی دامت برکاته در دوران ریاست این قوه، از درگاه 
حضرت احدیت توفیق انجام خدمات ارزنده در این مسئولیت خطیر را برایتان مسألت دارم. یقیناً با توجه به تجربیات گرانقدر 
گذشته جنابعالی در سطوح مختلف این قوه، به لطف حق تعالی شاهد بسط گسترده تر عدالت، رضایت مردم و ایجاد اعتماد 

روزافزون به نظام و انقلاب اسلامی خواهیم بود.
سیدمرتضی سقائیان نژاد| شهردار قم
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 حشمت الله فلاحت پیشه :

وزیر خارجه آتی معتقد به تنش زدایی و 
دیپلماسی باشد

رئیس پیشین کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با ابراز امیدواری 
نسبت به این که رئیس جمهور منتخب از میان پرسنل متخصص و با تجربه وزارت 
خارجه، فردی را به عنوان رئیس دستگاه دیپلماسی کشور انتخاب کند گفت: کسی 
باید در مسند این امور قرار بگیرد که خود باعث ایجاد تنش نشود و به دیپلماسی و 

تنش زدایی اعتقاد داشته باشد.
حشمت الله فلاحت پیشه  با بیان اینکه دولت آینده باید دو راهبرد را در حوزه 
داخلی و خارجی پیگیری کند، گفت: در عرصه داخلی باید موضوع توسعه را مورد 
توجه قرار دهد تا به نوعی عقب ماندگی های سال های اخیر در کشور جبران شود 
و از سوی دیگر در عرصه سیاست خارجی نیز سیاست تنش زدایی را در دستور کار 

قرار دهد.
وی با بیان اینکه با توجه به مشکلات کنونی در کشور این نیاز مبرم وجود دارد که 
راهبرد دولت جدید  در داخل، توسعه گرا باشد و بر اساس این نگاه مدیران خود را 
انتخاب کند، خاطرنشان کرد: در عرصه خارجی نیز باید در چارچوب راهبرد تنش 
زدایی حرکت کند و این دو مقوله یعنی توسعه گرا بودن و تنش زدایی به یکدیگر مرتبط 

بوده و به نوعی تکمیل کننده یکدیگر هستند.
این استاد دانشگاه با بیان اینکه من اعتقاد دارم سیاست خارجی کشور نیاز مبرم 
به رویکرد تنش زدایانه دارد، تصریح کرد: در همین چارچوب افرادی باید مسئولیت 
سیاست خارجی کشور را بر عهده بگیرند و در دستگاه دیپلماسی و شورای عالی 
امنیت ملی به عنوان دبیر و نماینده دولت حضور داشته باشند که تنش های بی 
سابقه ایران در دنیای امروز را کاهش دهند. در دنیای امروز به دلایل مختلف هیچ 
کشوری به اندازه ایران دشمن ندارد و در همین راستا ما می بایست سیاست تنش 

زدایی را در سه حوزه بین المللی، منطقه ای و مناسبات دو جانبه پیگیر باشیم.
احیای برجام فرش قرمزی برای دولت منتخب است

 فلاحت پیشه با تاکید بر اینکه در همین راستا باید کسی سکان دار دستگاه 
از  برخی  که  چرا  نشود.  تنش  ایجاد  باعث  خودش  که  باشد  کشور  دیپلماسی 
سیاستمداران با توجه به نوع موضع گیری ها و سابقه شان ظرفیت ایجاد تنش را 
دارند، گفت: از دیگر سو باید به دیپلماسی و سیاست تنش زدایی نیز اعتقاد داشته 
باشد. متاسفانه بعضا در ایران تنش به اصل و همکاری به فرع تبدیل شده است. 
کسی که به عنوان وزیر خارجه در دستگاه دیپلماسی کشور حضور پیدا می کند باید 

در مورد هر حوزه عرصه سیاست خارجی برنامه ای برای تنش زدایی داشته باشد.
فلاحت پیشه با بیان اینکه متاسفانه روابط ایران با برخی از کشورهای همسایه و 
منطقه با تنش های بالایی همراه است، گفت: این تنش ها باعث شده که برخی از 

کشورهای بی تنش جای ایران را در مناسبات منطقه ای بگیرند.
رئیس پیشین کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
همچنین با بیان اینکه در عرصه بین المللی نیز کشور باید وارد تنش زدایی بین 
المللی شود خاطرنشان کرد: در همین چارچوب همه باید تلاش کنند که موضوع 
احیای برجام و مذاکرات وین به نتیجه برسد و قطعا در همین دوره انتقالی موضع 
گیری های شخص آقای رئیسی و نوع انتخاب مدیرانش می تواند در این زمینه 
موثر باشد. احیای برجام می تواند فرش قرمزی برای دولت منتخب باشد؛ تا بتواند 

سیاست توسعه گرایانه در ایران را به صورت مناسب تری دنبال کند.
  

معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان اوقاف تاکید کرد:

 لزوم استفاده از ظرفیت بقاع متبرکه
 برای حل مشکلات اقتصادی 

 معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان اوقاف با تاکید بر لزوم استفاده از ظرفیت 
امامزادگان و بقاع متبرکه برای حل مشکلات اقتصادی کشور، گفت: امامزادگان در 

طول حیات پر برکت خود برای مردم منشاء خیر و برکت بودند.
حجت الاسلام غلامرضا عادل در جلسه توجیهی طرح "شمیم خدمت و مانور 
سلامت" که به صورت ویدئوکنفرانسی با معاونان فرهنگی و اجتماعی استان ها برگزار 
شد، افزود: ظرفیت عظیمی که در بقاع متبرکه و امامزادگان سراسر کشور وجود دارد، 
در جایی پیدا نمی شود؛ هیچ نهاد و سازمانی چنین ظرفیتی ندارد و ما نسبت به این 

امکانات و ظرفیت ها مسئول هستیم و باید پاسخگو باشیم.
وی با اشاره به اینکه امامزادگان در طول حیات پر برکت خود برای مردم منشاء خیر 
و برکت بودند، گفت: اگر امامزادگان و بقاع متبرکه بخواهند همان نقش را ایفا کنند، 
یکی از مشکلات کشور بحث اقتصادی و معیشتی است که امامزادگان می توانند در 

این موضوع نقش آفرینی داشته باشند.
معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان اوقاف با تاکید بر لزوم استفاده از ظرفیت 
امامزادگان و بقاع متبرکه برای حل مشکلات اقتصادی کشور، تصریح کرد: همه 
شعارهای سال های اخیر که توسط مقام معظم رهبری انتخاب شده است، بر روی 
موضوعات تولید، معیشت و اقتصاد تمرکز دارد؛ با این حال آیا ما می توانیم بگوییم که 
وظیفه ای در این خصوص نداریم؛ ما نمی توانیم در این موضوع، شانه خالی کنیم، 
زیرا با ظرفیت و ابزاری که در اختیار داریم، بهترین فرصت پیش روی ما قرار دارد؛ 
حتی اگر به یک زمانی برسیم که در بحث تولید، معیشت و اقتصاد مشکلی نداشته 

باشیم، باز هم می توانیم از ظرفیت عظیم امامزادگان و بقاع متبرکه استفاده کنیم.
شمیم  طرح  اجرای  برای  مختلف  استان های  از  تشکر  با  عادل  حجت الاسلام 
خدمت، یادآور شد: با طرح موضوع و پشتیبانی ریاست سازمان اوقاف و امور خیریه 
از این طرح، تمامی ارکان سازمان در کارگروه شمیم خدمت عضو هستند و وظیفه ای 
دارند و برای هر کدام نقش و فعالیتی تعریف شده است؛ در استان هم باید کارگروه 
شکل بگیرد؛ نکته مهم این است که با دستورالعمل نوشتن و برگزاری جلسه کار حل 

نمی شود و باید با تمامی ظرفیت ها وارد میدان شد.
وی با بیان اینکه مزیت نسبی هر استان ممکن است در طرح شمیم خدمت 
راهگشا باشد، تاکید کرد: ممکن است بسیاری از استعدادها در طول ورود اولیه به 
کار کشف شود؛ این طرح نیاز به پخته تر شدن و کاربردی تر شدن دارد اما تا کار را 

شروع نکنیم، ایرادات و اشکالات کار مشخص نمی شود.

زنگنه کارشناس مسائل خاورمیانه:

 بهبود روابط ایران و عربستان 
به نفع منطقه است

یک کارشناس مسائل خاورمیانه با بیان این که بهبود روابط ایران و عربستان به نفع 
منطقه است گفت: مسئولین دو کشور اجازه ندهند که دشمنان و مخالفان روابط دو 

جانبه را تخریب کرده و فاصله بیاندازند.
صباح زنگنه ، در خصوص اظهارات وزیر خارجه عربستان مبنی بر استقبال از گفت 
و گو با ایران گفت: سخنان اخیر وزیر خارجه عربستان را می توان مثبت تلقی کرد و 
این که آنها آمادگی دارند تا با جمهوری اسلامی ایران گفت و گو و مذاکره کنند حتما 

مورد استقبال مسئولین کشور قرار می گیرد.
امنیت  ی  درباره  را  خودش  تعهد  باید  ایران  شده  گفته  که  این  اما  افزود:  وی 
منطقه نشان دهد باید این نکته را بداند که جمهوری اسلامی ایران همواره دعوت 
به همکاری منطقه ای به منظور حفظ امنیت منطقه کرده است و همین مسیر را 

همچنان ادامه می دهد.
این کارشناس مسائل منطقه همچنین بیان کرد: اگر روابط ایران و عربستان رو 
به بهبودی برود به نفع همه ملت های منطقه است و علی رغم این که برخی سوء 
برداشت ها در گذشته وجود داشته و عوامل خارجی قطعا مایل نیستند که کشورهای 
اسلامی روابطشان را با یکدیگر گسترش داده و حسنه کنند باید مسئولین دو کشور 
هوشیاری  به خرج داده و به دشمنان و مخالفان فرصت ندهند که مانع برقراری روابط 
دو جانبه شوند و اجازه ندهند که این روابط دو جانبه تخریب شده و فاصله داشته 

باشد.
زنگنه یاد آور شد: به نظر می رسد در دولت آینده هم  روابط با کشورهای منطقه 
گسترش و بهبود یابد و ما در زمان انتخابات هم دیدیم که آقای رئیسی به همین 
موضوع اشاره داشتند و در روابط با عربستان باید احترام متقابل وجود داشته باشد و 

این روابط به نفع همه کشورهای منطقه است.

چگونگی سیاست خارجی 
دردولت سیزدهم 

سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری برگزار و 
ابراهیم رییسی به عنوان هشتمین رییس جمهور ایران 

پس از انقلاب اسلامی برگزیده شد.تا قبل از شروع به کار رسمی دولت جدید، 
ناظران داخلی و خارجی در حال گمانه زنی شکل و شمایل سیاست خارجی 

جدید هستند.
بنابراین پی بردن به چگونگی سیاست خارجی ایران در دولت رییسی حائز 

اهمیت بررسی است.                                                                     
تجربه تغییرات در سیاست خارجی کشور پس از انتخابات ریاست جمهوری به 
ویژه در سال های 1368 ، 1384 و 1392 باعث شده تا این گزاره تقویت شود که 
با به قدرت رسیدن نامزد اصولگرایان شاهد تغییر سیاست خارجی نسبت به دولت 
های یازدهم و دوازدهم خواهیم بود. برای درک سیاست خارجی دولت و رییس 
جمهور جدید باید سه موضوع مورد توجه قرار گیرد:                                                                                  

اول(مبنای قانونی
مطابق اصل 57 قانون اساسی قوای  حاکم  در جمهوری اسلامی  ایران  از جمله 
قوه مجریه  زیر نظر ولایت  مطلقه  امر و امامت  امت   اعمال  می  گردند. مطابق اصل 
110 قانون اساسی تعیین سیاست های کلی نظام پس از مشورت با مجمع 
تشخیص مصلحت نظام و نیز نظارت بر حسن اجرای این سیاست ها از وظایف 
و اختیارات رهبری است. و مطابق اصل 176 شورای عالی امنیت ملی تعیین  
سیاستهای  دفاعی  - امنیتی  کشور در محدوده  سیاستهای  کلی  تعیین  شده  از 
طرف  مقام  رهبری،  هماهنگ  نمودن  فعالیت  های  سیاسی ، اطلاعاتی ، اجتماعی ، 
فرهنگی  و اقتصادی  در ارتباط با تدابیر کلی  دفاعی  - امنیتی و بهره گیری از 
امکانات مادی و معنوی کشور برای مقابله با تهدیدهای  داخلی  و خارجی را بر 
عهده دارد. مصوبات شورای عالی امنیت ملی پس از تایید رهبری قابل اجراست.                                                                                                                             
 با بررسی مبانی قانونی مشخص می شود صرف تغییر دولت و رییس قوه مجریه 
و وزیر امور خارجه الزاما باعث تغییر سیاست خارجی کشور نخواهد شد. این 
موضوع چند ماه پیش نیز پس از افشای فایل صوتی وزیر امور خارجه کاملا مطرح 
و تایید شد. در واقع عنوان شد که تصمیم گیری در خصوص سیاست خارجی در 
نهادهای بالادستی نظام انجام می شود.                                                                                                    

دوم( دیدگاه های مطرح شده در ایام انتخابات
از جمله مواردی که می تواند در ترسیم سیاست خارجی دولت سیزدهم کمک 
نماید مواضع مطرح شده درباره سیاست خارجی در دوران انتخابات ریاست 
جمهوری است. در این خصوص می توان عنوان کرد که به دلیل موارد اشاره 
شده در بند اول، نامزدها و از جمله رییسی کمترین ورود را به موضوعات سیاست 
خارجی داشتند و بیشتر سعی کردند تا مباحث کلان را مطرح و نهایتا درخصوص 
نحوه اجرای سیاست خارجی نکاتی را مطرح و یا نقد کنند.                                                                                                               
حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی روز 25 اردیبهشت در وزارت 
کشور و در هنگام ثبت نام تنها یک جمله درباره سیاست خارجی دولت خود 
توضیح داد:"سیاست خارجی نظام تعامل با همه کشورها به ویژه همسایگان 
است. با کسانی که قصد دشمنی نداشته باشند، تعامل خواهیم داشت آن هم به 

شکل دوستانه، عزتمندانه و مقتدرانه".                    
وی در مناظره های انتخاباتی نیز تصریح کرد :" به برجام به عنوان قراردادی که 
با 9 بند به تایید رهبری رسیده، حتما به عنوان یک قرارداد و تعهدی که دولت ها 
باید به آن پایبند باشند، پایبندیم. او در ادامه برخلاف برخی از نامزدها که صراحتا 
با پیوستن به گروه ویژه اقدام مالی )اف ای تی اف(مخالفت می کردند، موضع 
متفاوتی اتخاذ کرد و گفت: ما دائرمدار منافع ملت هستیم. اگر منافع ملت نه تنها 
در این قرارداد که در هر قراردادی تامین شود، حتما نظر ما نسبت به آن مثبت 
است. اگر هم منافع تامین نشود، حتما نگاه ما منفی است."                                                                                                                             
پس از پیروزی در انتخابات نیز رییسی در نخستین نشست مطبوعاتی خود و 
در پاسخ به سئوالات خبرنگاران داخلی و خارجی در خصوص مسایل سیاست 
خارجی مواردی را مطرح کرد. مهمترین موارد این گفتگو عبارت بودند از اینکه:" 
سیاست خارجی دولت ما از برجام شروع نمی شود، به برجام هم محدود نخواهد 
شد. با همه دنیا و همه کشورهای دنیا به عنوان یک اصل، تعاملی گسترده و 
متوازن را در سیاست خارجی دنبال خواهیم کرد، و در مذاکرات، هر مذاکره ای 
که منافع ملی در آن تضمین شود، این مذاکره حتما مورد حمایت خواهد بود. 
این مذاکرات گره نخواهیم زد و اجازه  به  را  وضعیت اقتصادی و شرایط مردم 
نخواهیم داد به نحوی مذاکره برای مذاکره باشد، اجازه نخواهیم داد مذاکرات 
فرسایشی شکل بگیرد. بلکه هر نشستی باید همراه با نتیجه باشد. آمریکا موظف 
است تمامی تحریم های ظالمانه نسبت به ملت ایران را رفع کند. رفع تحریم ها و 
راستی آزمایی محور بحث سیاست خارجی ما خواهد بود. مسائل منطقه ای یا 
مسائل موشکی قابل مذاکره نیست."                                                                                                                            

تاکید بر ادامه روابط خوب با چین و اجرایی کردن طرح جامع )برنامه جامع 
همکاری ایران و چین(، حمایت از مردم مظلوم فلسطین، توقف درگیری ها در 
یمن و اداره یمن به دست مردم آن کشور، روابط با همه کشورهای دنیا و تعامل با 
همه به ویژه  روابط با کشورهای همسایه، و تاکید بر علاقمندی به روابط و گفتگو با 
عربستان نیز در سخنان رییسی مطرح شد.                                                                                             

بر مبنای موارد مطرح شده از رییس جمهور آینده به نظر نمی رسد تغییر زیادی 
در سیاست خارجی دولت سیزدهم را شاهد باشیم.                                                                                                          

سوم(شرایط فعلی کشور
و بالاخره نکته مهم دیگری که باید برای ترسیم سیاست خارجی دولت سیزدهم 
بدان توجه کرد وضعیت و شرایط فعلی کشور است. سه سال از خروج آمریکا از 
برجام می گذرد و بر اثر سیاست فشار حداکثری شرایط نامناسبی در کشور حاکم 
شده است. تحریم، ممنوعیت صادرات و واردات، قطع ارتباط مالی با دنیا و عدم 
امکان واردات درآمدهای حاصله ارزی شرایط حادی را به وجود آورده است. در 
چنین شرایطی عملا امکان پیگیری سیاست خارجی متفاوت از آنچه در طول 
8 سال گذشته در کشور حاکم بوده است وجود ندارد. به سخن دیگر سیاست 
خارجی فارغ از جهت گیری های شخصی و حزبی باید به گونه ای طراحی و 
اجرا شود تا ضمن حل مشکلات فعلی کشور، حداقل تنش های منطقه ای و بین 
المللی را برای ایران به دنبال داشته باشد. در غیر این صورت شرایط اقتصادی از 
وضعیت فعلی هم وخیم تر شده و می تواند کشور و نظام را با چالش های اساسی
 رو به رو سازد.                                                                                                                      

بنابراین در مجموع می توان گفت سیاست خارجی کشور در شرایط عقلایی و 
فارغ از نتیجه انتخابات، ناچار است مشکلات خود با جهان خارج را حل و فصل 
نماید تا بتواند با افزایش صادرات و وارد کردن درآمدهای حاصله وضعیت اقتصادی 
اجرای  و  تدوین  امکان  عملا  شرایطی  چنین  در  دهد.  سامان  و  سر  را  کشور 

سیاست های رادیکالی و غیر تعاملی وجود ندارد.
استاد دانشگاه         

سخنگوی وزارت بهداشت خبر داد:

افزایش ۱۱ درصدی بیماران بستری کرونا 
سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از افزایش 13.2 درصدی 
بیماران سرپایی کرونا مثبت و همچنین افزایش 11 درصدی بیماران بستری مبتلا 

به کووید19 در کشور خبر داد.
سیما سادات لاری روز یکشنبه درباره آخرین وضعیت بیماری کووید19 و ورود 
به خیز پنجم کرونا بیان کرد: با گسترش سویه های جدید ویروس کووید 19 و 
کاهش میزان عمل به توصیه های بهداشتی و به دنبال آن افزوده شدن به تعداد 
از ورود کشور به خیز  با وضعیت قرمز، شاهد بروز نشانه هایی  شهرستان های 
پنجم بیماری کرونا هستیم. وی ادامه داد: در هفته ای که گذشت، تعداد بیماران 

سرپایی کرونا مثبت در کشور با افزایش 13.2 درصدی مواجه بوده است.
معاون وزیر بهداشت گفت: همچنین در این هفته با افزایش 11 درصدی در 

تعداد بیماران بستری و افزایش 7.2 درصدی در بیماران فوت شده مواجه بودیم.
لاری اظهار کرد: در هفته دوم تیر ماه استان های ایلام، کرمان، یزد و هرمزگان به 

ترتیب دارای بالاترین میزان بروز موارد بستری مثبت در کشور بوده اند.

اخبار

 
همه  به رغم  گفت:  جمهوری  رییس 
محدودیت های ارزی، کالاهای اساسی و ضروری، 

تولید و به میزان کافی تامین و وارد شده است.
ریاست  اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش  به 
جلسه  هشتمین  و  سی  و  دویست  جمهوری، 
ستاد هماهنگی اقتصادی دولت روز یکشنبه به 
ریاست حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی 
رییس جمهوری برگزار شد و در ابتدای این جلسه 
گزارشی از وضعیت تامین و تسریع در ترخیص 
کالاهای اساسی از گمرگات کشور ارائه و پس از 
بررسی در این خصوص تصمیمات لازم اتخاذ شد.

براساس تصمیمات اتخاذ شده مقرر شد با توجه 
به اقدامات فوری منطبق بر قوانین و مقررات کشور 
طبق مصوبه پیشین ستاد هماهنگی اقتصادی 
صنعت،  وزارت  مسئولیت  با  کمیته ای  دولت، 
معدن و تجارت و متشکل از وزارتخانه های اقتصاد 
و دارایی و جهاد کشاورزی و بانک مرکزی با قید 
فوریت و رعایت قوانین و مقررات مرتبط نسبت به 
تامین، خرید و تسریع در ترخیص کالاهای اساسی 

اقدام کنند.
ادامه  ضرورت  بر  تاکید  با  جمهوری  رییس 
اقدامات موثر و فوری در تامین کالاهای اساسی 
گفت: دولت در دوران اوج جنگ اقتصادی با تلاش 
و پیگیری های موثر اجازه نداده است تحریم های 
ظالمانه مانع از تامین کالاهای اساسی شود و به 

همین جهت، علیرغم همه محدودیت های ارزی، 
کالاهای اساسی و ضروری، تولید و به میزان کافی 

تامین و وارد شده است.
روحانی با اشاره به وظایف کمیته تسریع ترخیص 
با جدیت  مرتبط،  تخلیه، گفت: دستگاه های  و 
و  تامین  برطرف کردن مشکلات  برای  و سرعت 
ترخیص کالاهای اساسی تصمیمات و اقدامات 
موثری انجام و نباید اجازه دهند موضوعات فرعی 
دستگاه ها  میان  ناهماهنگی  و  کندی  موجب 
شود بنابراین باید کالاهای ضروری با سرعت در 

دسترس مصرف کنندگان و مردم قرار گیرد.
مرکزی  بانک  کل  رییس  جلسه  این  ادامه  در 
ارزی  تعهدات  رفع  وضعیت  از  گزارشی 

صادرکنندگان و وارد کنندگان ارائه کرد.
رییس جمهوری با اشاره به ابلاغ بسته سیاستی 
سال  ابتدای  از  ارزی  تعهدات  ایفای  چگونگی 
به  مناسب  پاسخی  می تواند  بسته  این  گفت: 
دغدغه های صادرکنندگان و واردکنندگان با هدف 
تسریع و تسهیل در ایفای تعهدات ارزی باشد و 
تلاش شده در تدوین این بسته سیاستی ضمن 
رفع موانع پیش روی صادرکنندکان، حمایت های 

لازم از صادرات صورت گیرد.
روحانی با بیان اینکه تجار و بازرگانان کشور چه 
در شرایط جنگ اقتصادی و چه در شرایط عادی  
به هیچ وجه نباید در مسیر فعالیت های اقتصادی 

خود درگیر موانع اداری شوند، تصریح کرد: درکنار 
رفع موانع و ایجاد سهولت و سرعت برای فعالیت 
صادرکنندگان و بازرگانان، دولت وظیفه خود می 
متعهد  واردکنندگان  و  صادرکنندگان  برای  داند 

کشور مشوق هایی در نظر بگیرد.
و  اقتصادی  جنگ  دوران  در  اینکه  بیان  با  وی 
تحریم های ظالمانه علیه ملت ایران همه تلاش 
آمریکا بر این بوده که کشور در زمینه تامین ارز مورد 
نیاز با مشکل مواجه شود، گفت: دولت با حمایت 
بار  که  نفتی  غیر  محصولات  صادرکنندگان  از 
تامین ارز مورد نیاز کشور را در این شرایط به دوش 
کشیدند، مانع از تحقق اهداف دشمن شده است.

 نماینده مردم کرمان در مجلس شورای اسلامی با بیان 
جدید  دولت  از  سیاسی  گروه های  سهم خواهی  اینکه 
اقدامی مذموم است، گفت: دولت نباید به شکل شرکت 
تعاونی اداره شود. محمدمهدی زاهدی با تاکید بر اینکه 
هیچ فرد و جناحی نباید به دنبال سهم خواهی از دولت 
سیزدهم باشند، گفت: هیچ گروهی نباید از دولت جدید 
سهم خواهی کند و دولت نباید به شکل شرکت تعاونی 

اداره شود. وی بیان کرد: دولت باید متشکل از افرادی 
کارآمد، مدیر، مدبر، تحول گرا و با روحیه کار جهادی باشد 
و حتماً در دولت سیزدهم و انتخاب اعضای کابینه باید این 
ملاک ها مدنظر قرار گیرد. نماینده مردم کرمان در مجلس 
تاکید کرد: سهم خواهی افراد و گروه های سیاسی از دولت 
جدید اقدامی مذموم و اشتباه است و گروه های مختلف 
می توانند پیشنهادات خود را به رئیس جمهور منتخب ارائه 

دهند اما نباید انتظار داشته باشند که حتماً مورد پذیرش 
لیست های  انتشار  به  اشاره  با  زاهدی  گیرد.  قرار  وی 
جعلی درباره کابینه دولت سیزدهم، گفت: رئیس جمهور 
منتخب اعلام کرده که هنوز هیچ تصمیمی برای تعیین 
کابینه نگرفته است اما متاسفانه می بینیم که برخی از افراد 
برای مطرح کردن نام خودشان، لیست های غیرواقعی را 

منتشر و نام خودشان را هم در آن قرار می دهند.

زاهدی نماینده  کرمان مطرح کرد:

پشت پرده انتشار لیست های جعلی کابینه

روحانی در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت تاکید کرد:

ضرورت اقدامات موثر و فوری در تامین کالاهای اساسی
اردشیر سنایی*

نایب رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس راه حل مسائل 
و گفت:  دانست  این کشور  قومیت های  و  گروه ها  اجماع همه  در  را  افغانستان 
کشورهای دیگر از تجربه آمریکا در افغانستان درس گرفته و در پی دخالت در این 

کشور نباشند و تحولات این کشور را به خود مردم افغان واگذار کنند.
»ابراهیم عزیزی« درباره تحولات افغانستان، گفت: آمریکایی ها بعد از سال ها هزینه 
در افغانستان امروز چاره ای جز خروج از این کشور ندارند. همان زمان جمهوری 
اسلامی ایران اعلام کرد که این کشور محلی برای ماندن ارتش آمریکا نیست و 
حتما افغانستان باتلاقی برای آنها خواهد شد. نایب رییس کمیسیون امنیت ملی 
و سیاست خارجی مجلس، عراق را هم مکانی مشابه افغانستان برای ارتش آمریکا 
توصیف کرد و افزود: منطقه غرب آسیا جایی برای حضور آمریکایی ها نیست و باید 
ایالات متحده از هر کشوری در منطقه که پایگاه داشته و فعالیت نظامی دارد، خارج 
شود. عزیزی با تاکید بر اینکه خروج نیروهایی آمریکایی از افغانستان نشانه شکست 
آنها است، گفت: آنها در اهداف و راهبردهای خود در غرب آسیا ناکام بودند و آنچه 

که امروز می بینیم، خروج مفتضحانه آمریکا از منطقه است.
وی درباره تحولات افغانستان مقارن خروج آمریکا از این کشور، گفت: در مسائل 
سیاسی و حکومتی افغانستان نباید کشوری دخالت کند و باید مسائل این کشور را 

خود مردم افغانستان حل کنند. توصیه ما این است که گروه های مختلف این کشور 
می توانند با خویشتن داری، اهبرد امنیت داخلی دنبال کنند.

با اشاره به اینکه جمهوری اسلامی ایران مسائل افغانستان را که مرز  عزیزی 
مشترک با این کشور دارد،   دنبال کرده و در راستای منافع ملی اقدام می کند، درباره 
رویکرد روسیه و چین در قبال افغانستان عنوان کرد: معتقدیم که کشورهای دیگر 
باید از تجربه آمریکا در افغانستان درس گرفته و در پی دخالت در این کشور نباشند 
و تحولات این کشور را به خود مردم افغان واگذار کنند. نماینده مردم کرمانشاه در 
مجلس شورای اسلامی درباره سفر »محمد اشرف غنی« رییس جمهوری افغانستان 
به آمریکا و دیدار با »جو بایدن« همتای آمریکایی خود،  گفت: این طور که مطلع 
هستیم غنی دست خالی از آمریکا بازگشته است؛  بنابراین تصور اینکه آمریکایی ها 
کمکی به حل مشکلات افغانستان کنند غلط است.   عزیزی درباره رویکرد طالبان در 
مسائل اخیر افغانستان، یادآور شد: برای حل مسائل افغانستان باید رویکرد جامعی 
را در نظر گرفت و اینکه گروهی بر افغانستان مسلط شده و گروه یا قومیت های دیگر 
را حذف کند نگاه یکجانبه گرایانه است و کمکی به حل مسائل این کشور نمی کند. 
وی خاطرنشان کرد: افغانستان در مقطع کنونی به نگاه و اتحاد همه جانبه نیاز دارد 
و باید همه گروه ها و قومیت ها برای حل مسائل این کشور کنار یکدیگر متحد شوند.

نایب رییس کمیسیون امنیت ملی:

مسائل افغانستان با اجماع همه اقوام حل می شود

وزیر کشور با اعلام تشکیل مرکز رصد اجتماعی گفت: 
این مرکز پدیده ای بسیار مبارک است و تا کنون در کشور 
چنین مرکزی که رصد اجتماعی را انجام دهد نداشتیم، 
با این اقدام، می توان به داده ها روح ببخشد و تحلیل و 

برنامه ریزی کرد.
حاشیه  در  یکشنبه  روز  فضلی  رحمانی  عبدالرضا 
برگزاری یکصد وسی نهمین جلسه شورای اجتماعی 
در جمع خبرنگاران افزود: امروز توفیق شد که در جلسه 
شورای اجتماعی یک موضوع بسیار مهم و پر اهمیت را 
که مورد تاکید و توصیه مقام معظم رهبری در جلسات 
مختلف شورای اجتماعی در محضر ایشان بود به منصه 

ظهور، تحقق و تکمیل و اجرایی درآمد.
رصد  مرکز  تشکیل  موضوع  هم  آن  داد:  ادامه  وی 
اجتماعی بود. این جامعه یک موجود پویا، زنده و فعال 
عنوان  به  را  جامعه  این  بخواهیم  اگر  و  است  متغیر  و 
عرصه فعالیت عموم مردم در ابعاد اقتصادی، اجتماعی، 

و   برنامه ریزی  مدیریت،  امنیتی  و  فرهنگی  سیاسی 
هدفگذاری کنیم و به آن طرف سوق دهیم، باید دارای 
اطلاعات و داده ها و آمار رفتار جمعیت جامعه در حوزه 
های مختلف در زمانهای متفاوت و در جغرافیای متفاوت 

باشیم.
وزیر کشور تاکید کرد: تشکیل مرکز رصد ملی اجتماعی 
با همین تاکیدات مقام معظم رهبری با تشویق و ترغیب 
را شروع  کار خود  و  دستگاه ها   بود  رئیس جمهوری 

کردند.
وی ادامه داد: امروز که در جلسه شورای اجتماعی، 
مسئول  عنوان  به  کشور  وزارت  و  مختلف  دستگاه ها 
بخشی از امور اجتماعی کشور  و نیز قوه قضاییه و نیروی 
انتظامی، وزارت رفاه و بهزیستی گزارش دادند که این 
گزارش ها نشان می دهد زحمات زیادی کشیده شده 
اما با تشکیل مرکز رصد اجتماعی همه به مرکز رصد و 
اجتماعی در وزارت کشور لینک می شوند و مبتنی بر آن 

تحلیل، استنتاج و برنامه ریزی و مدیریت و اقدام می شود.
رحمانی فضلی گفت: تا کنون هر دستگاه به صورت 
مستقل کار می کرد، اما امروز از کمیته امداد، بهزیستی، 
وزارت کشور، قوه قضاییه، ناجا و دستگاه های دیگر که 
به عنوان مسئول بخشی از مسایل اجتماعی می توانند 
از این داده ها استفاده کنند و این مراکز به وزارت کشور 
متصل خواهد شد و با یک ظرفیت مشترک و زیرساخت 
با نرم افزاری که وزارت کشور به آنها لینک خواهد داد از 
داده ها به صورت مشترک استفاده کنند و این امر مبارک 

است.
وی گفت :دستگاه های اجرایی توجه داشته باشند این 
امر خیر می تواند، منشاء بسیاری از تحولات و تغییرات 
مناسب  تحلیل  با  و  باشد  شده  ریزی  برنامه  و  هدفدار 
می توانیم تحولات و تغییرات را پیش بینی و بسترسازی 
کنیم و حتماً باید از این جریان مراقبت و صیانت  و تقویت 

شود تا بهره برداری مناسب شود.

وزیر کشور :

مرکز رصد اجتماعی قابلیت پیش بینی تحولات را دارد

یک فعال سیاسی اصولگرا، گفت: اگر دولتی آمده و دارد این اهتمام را به خرج می دهد 
که از صاحب نظران در عرصه های مختلف نظرخواهی کند دیگر اما و اگر گذاشتن در 
مقابل چنین کاری یک نوع بی انصافی و کج سلیقگی سیاسی است که بخواهیم از آن 

ایراد بگیریم.
امیررضا واعظ آشتیانی فعال سیاسی اصولگرا ، در واکنش به تماس های انجام شده از 
سوی دفاتر رئیس جمهور منتخب و رئیس جدید قوه قضائیه با برخی از فعالان سیاسی و 
رسانه ای از جناح  مقابل و اینکه برخی موضع گیری ها در درون جریان اصولگرا نسبت به 
این اقدام صورت گفته است، گفت: نکته ای که وجود دارد این است که اصلاح طلب ها 
هر زمان که دولت در دست آن ها بوده به سمت چنین حرکت هایی نرفتند که مبتکر 
چنین موضوعی باشند. همچنین آقای رئیسی به عنوان فردی مستقل وارد عرصه 
انتخابات شده و این مستقل وارد شدن معنی دارد، معنی آن این است که وابستگی 
گروهی و سیاسی ندارد و می خواهد از ظرفیت همه افراد در جهت نقاط ضعف و قوت 

کشور در عرصه های مختلف استفاده کند.
وی افزود: اینکه می بینیم دفتر ایشان تماس می گیرد و نقطه نظرات افراد مختلف از 
جمله اصلاح طلبان را دریافت می کند را باید با دید مثبت نگاه کنیم؛ چراکه به هر جهت 
یک فردی پیدا شده است در کشور بعد از دوران دفاع مقدس که ما می توانیم بگوییم 
تنها دولتی که وارد این عرصه شده که هم مستقل است و هم می خواهد از ظرفیت ها 
استفاده کند. در اینجا دیگر »اما«، »اگر«، »این برای چه کاری است« و »به چه منظوری 

است« معنا ندارد.
استمرار این روند زمینه ساز اعتمادسازی میان نخبگان و مردم می شود

عضو ادوار شورای شهر تهران در ادامه بیان کرد: به اعتقاد من از این اقدام به عنوان یک 
کار نو می توانیم آن یاد کنیم چرا که دولت های ما عادت کرده اند وقتی روی کار می آیند، 
بخش زیادی از انرژی خود را صرف بدگویی از دولت قبل می کنند؛ مانند دولت یازدهم 
که خیلی از عملکرد دولت دهم بد گفت اما در دوره دوازدهم خودش به نحوی عمل 

کرد که روی دولت های نهم و دهم را سفید کرد. لذا اگر دولتی آمده و دارد این اهتمام را 
به خرج می دهد که از صاحب نظران در عرصه های مختلف نظرخواهی کند، دیگر اما و 
اگر گذاشتن در مقابل چنین کاری یک نوع بی انصافی و کج سلیقگی سیاسی است که 

بخواهیم از آن ایراد بگیریم.
وی ادامه داد: امروز آقای رئیسی به عنوان فردی که خودش را هم انقلابی می داند و هم 
اینکه ایشان می خواهد نقطه نظرات افراد در حوزه های مختلف را داشته باشد و دلیل هم 
حتما بر این نمی شود که ایشان همه دیدگاه ها را عملی کند؛ خب این افراد در حوزه های 
مختلف یا حوزه تخصصی خودشان دارای نگاه های خاص خودشان هستند و من فکر 
می کنم که ایشان به دنبال بهترین نگاه خواهد رفت حالا چه از طیف اصولگرا باشد چه 
از اصلاح طلب. مهم این است که افراد در گروه های مختلف از نظر مشورتی مورد خطاب 

قرار می گیرند و این اقدام ان شاءالله به یک نتیجه خوب و مثبت منتج شود.
این فعال سیاسی اصولگرا افزود: ما هم به جای اینکه انتقاد کنیم باید تشویق کنیم که 
چنین فضایی در کشور حاکم شود و این خودش در اعتمادسازی کشور تاثیر بسیار خوبی 
دارد و حداقلش این است که در بین نخبگان این فضا ایجاد می شود که دولت خودش 
را عقل کل نمی داند. من به شخصه امیدوارم که این رویه منتج به این باشد که گوش 

شنوایی نسبت به انتقادات وجود داشته باشد.
واعظ آشتیانی در پایان اظهار داشت: پیشنهاد من به آقای رئیسی و تیم ایشان این 
انتقادات را  و  اینکه پیشنهادات  ایجاد کنند تحت عنوان  را  است که یک سازوکاری 
دریافت کنند که در این ساختار پس از تجزیه و تحلیل، پیشنهادات و انتقادات دریافتی 
را به سازمان های مربوطه ابلاغ کنند. در این روش حتی می توان پیشنهادات مردم را 
هم دریافت کرد، پیشنهاداتی که شاید بعضاً توسط کارشناسان به آن ها به درستی توجه 
نمی شود؛ انجام چنین حرکتی فضای اعتمادسازی را تلطیف می کند و می تواند آن 
بخشی از مطالبات مردم را که مطالبه گری در بخش شفاف سازی و پاسخگویی است را 

محقق کند که نتیجه مستقیم آن افزایش میزان اعتماد عمومی خواهد بود.

واعظ آشتیانی:
تماس با اصلاح طلبان اقدام جدیدی بود که باید آن را تشویق کنیم
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مراقب باشید این روزها گرمازده نشوید! نسخه طب سنتی برای درمان
 مشکلات گوارشی

بنابر اظهارات متخصص طب ایرانی نوشیدن آب صبحگاهی چه سرد و چه 
گرم در دراز مدت می تواند موجب آسیب های گوارشی و کبدی شود.

ناصر رضایی پور متخصص طب ایرانی با بیان اینکه اینکه یبوست و نزله 
)ترشحات پشت حلقی که مدل کهنه شده آن سینوزیت است( ام الامراض یا 
مادر بیماری ها است گفت: اگر کسی شکایت  دیگری داشته باشد اگر علائم 
یکی از این دو بیماری را داشته باشد اول باید مشکل این دو بیماری برطرف 

شود.
وی افزود: بر اساس آمارهای مختلف حدود 15 تا 20 درصد مردم جهان 
مشکلات گوارشی دارند اگرچه این آمار کمی قدیمی است و حدود 30 
درصد از مردم جهان یبوست و نفخ را تجربه می کنند. این آمارها بر اساس 
پزشکی نوین است؛ اساتید در طب سنتی معتقدند بیش از 70 درصد 

شهرنشین ها دچار یبوست هستند.
وی عنوان کرد: از نظر طب ایرانی حداقل دوبار اجابت مزاج با مدفوع نرم 
به طوریکه فرد پس از آن احساس راحتی و سبکی در روده ها داشته باشد 
طبیعی است اما اگر این تعداد اجابت مزاج روزانه کمتر بوده، مدفوع سفت و 
دفع همراه با سختی باشد و حتی اگر فرد پس از آن احساس سبکی در روده 

ها نداشته باشد دچار یبوست است.
رضایی پور خاطرنشان کرد: برخی به ما مراجعه می کنند و خودشان اظهار 
می کنند یبوست دارند که در این شرایط اوضاع فرد خیلی وخیم است و در 
غیر اینصورت پرسش های جدیدی مطرح می شود. طب سنتی با مزاج های 
مختلف و سبب شناسی بیماری در ارتباط است اما مصرف صبحگاهی 5 تا 
7 عدد انجیر خشکی که از شب پیش با آب وگلاب خیسانده شده باشد به 
بیماران برای تمامی مزاج ها توصیه می شود. این افراد می توانند یک ربع تا 

20 دقیقه بعد صبحانه بخورند.
وی تصریح کرد: برخی اشاره می کنند خوردن آب زیاد موجب رفع یبوست 
می شود. مصرف آب گرم برای مدت کوتاه 2 تا 3 روزه مشکلی ندارد. اما در 
طب ایرانی نوشیدن آب صبحگاهی چه گرم و چه سرد در درازمدت موجب 
بروز بیماری های کبدی و گوارشی می شود. مصرف زیاد ملین های گیاهی 

مثل خاک شیر در دراز مدت می تواند فرد را دچار مشکل کند.
وی گفت: حتی خاک شیر هم برای خانم های باردار منع مصرف دارد. 
داروهای گیاهی کم عارضه هستند اما باید توسط فردی متخصص و برای 
مدتی محدود تجویز شوند. برخی همکاران من در پزشکی نوین گیاه سنا 
را برای طولانی مدت تجویز می کنند اما تجویز آن برای مدتی حدود 10 
روز توصیه می شود. برخی افراد حتی 2 تا 3 سال به صورت مداوم از قرص 
این گیاه استفاده می کنند که به اعتقاد من عارضه ای ایجاد می کند که از 

یبوست خطرناک تر است.

تب مالت یا بروسلوز یک بیماری عفونی باکتریایی است. این باکتری ها 
می توانند انسان و حیوان را آلوده کنند. تب مالت اغلب زمانی منتشر 
می شود که انسان، غذای آلوده ای را می خورد. این غذاها می توانند شامل 
گوشت خام و شیر غیرپاستوریزه باشند. باکتری تب مالت از طریق هوا یا 

تماس با زخم باز نیز منتشر می شود.
کسانی که با حیوانات یا با گوشت خام سر و کار دارند )مثلًا قصاب ها(، 
در  مالت  تب  هرچند  هستند.  مالت  تب  معرض  در  سایرین  از  بیشتر 
بیشتر کشورها نادر است؛ اما می تواند خطرناک باشد. اگر فکر می کنید 
ممکن است دچار تب مالت شده باشید باید به پزشک مراجعه کنید. 
آنتی بیوتیک ها معمولًا می توانند این بیماری را درمان کنند. اما برخی 
از افراد طی سال مکرراً دچار تب مالت می شوند و دارودرمانی لزوماً این 

بیماری را برای همیشه از بین نمی برد.
برای کاهش ریسک ابتلا به تب مالت، از خوردن گوشت خام و محصولات 
لبنی غیرپاستوریزه اجتناب کنید. کسانی که با حیوانات یا بافت های 

حیوانی سر و کار دارند نیز باید حتماً لباس محافظ بپوشند.
چه عواملی افراد را در معرض ابتلا به تب مالت قرار می دهد؟
انواع حیوانات می توانند به تب مالت دچار بشوند، از جمله:

. بُز . گوسفند . خوک . گاو . سگ
سپس انسان می تواند تب مالت را از حیوانات مبتلا بگیرد.

باکتری تب مالت از راه های زیر منتقل می شود:

. گوارش )خوردن( . استنشاق )تنفس کردن( . تماس با یک زخم باز
به همین دلیل اگر زمان زیادی را نزدیک حیوانات سپری کنید، احتمال 
ابتلای شما به تب مالت بالاست. خطر ابتلا به تب مالت برای کسانی که با 

ادرار، خون و یا بافت حیوانات سر و کار دارند خیلی بیشتر است.
جفت حیوان نیز ممکن است به باکتری تب مالت آلوده باشد و اگر شما 
در وضع حمل حیوان دخالت داشته باشید ممکن است به تب مالت دچار 
شوید. خوشبختانه تب مالت به ندرت از طریق تماس های معمولی با 

حیوانات منتقل می شود.
افرادی که محصولات حیوانی را به صورت خام مصرف می کنند نیز در 
معرض ابتلا به تب مالت هستند. شیر و پنیر غیرپاستوریزه و همچنین 

گوشت خام می توانند دارای باکتری عامل تب مالت باشند.
در صورتی که شما لبنیات خام یا محصولات گوشتی از نواحی بخورید 
که تب مالت در آنجا شایع است، احتمال اینکه به تب مالت دچار شوید 

بیشتر است.
تب مالت به ندرت از انسان به انسان منتقل می شود اما از طریق شیر مادر 
یا تماس جنسی قابل انتقال می باشد. انتقال تب مالت بدون تماس با خون 

یا بافت آلوده، به ندرت روی می دهد.
علائم تب مالت

علائم تب مالت در انسان مشابه علائم آنفلوانزاست که می تواند شامل 
موارد زیر شود:

. از دست دادن اشتها . کمردرد . لرز . بی انرژی و سست بودن . سردرد
. درد در ناحیه شکم . درد در مفاصل . تبی که می آید و می رود . تعریق 

شبانه
. کاهش وزن

تشخیص تب مالت
در صورتی که علائمی مشابه علائم آنفلوانزا داشته باشید پزشک ممکن 

است تست های زیر را انجام دهد:
. کشت خون . کشت ادرار . کشت مغز استخوان . تست مایع نخاعی . 

تست آنتی بادی مربوط به تب مالت
در صورتی که علائمی مشابه علائم آنفلوانزا دارید و در معرض حیواناتی 
بوده اید که مشکوک به تب مالت هستند )نه لزوماً به تازگی(، به پزشکتان 
اطلاع بدهید. حتی اگر شما ماه پیش در تماس با حیوانات بوده اید ممکن 
است به تب مالت دچار باشید. اگر این اتفاق افتاده باشد، ممکن است یک 

هفته تا دو ماه طول بکشد تا علائم، خود را نشان دهند.
درمان تب مالت

تب مالت معمولًا با آنتی بیوتیک ها درمان می شود. پزشک ممکن است 
هم ریفامپین و هم داکسی سایکلین تجویز کند. این داروها باید حداقل به 

مدت شش هفته مصرف شوند.
عوارض تب مالت

آنتی بیوتیک ها همیشه هم باکتری های عامل تب مالت را از بین نمی برند. 
پزشک ممکن است جهت درمان کامل، داروهای مختلفی تجویز نماید. در 

برخی موارد، باکتری ها با وجود درمان همچنان باقی می مانند.
اگر تب مالت با موفقیت درمان نشود می تواند عوارض زیر را ایجاد کند:

. آنسفالیت )التهاب مغز(
. اپیدیدیمیت )التهاب بیضه(

. ضایعاتی در استخوان ها و مفاصل
. اندوکاردیت )عفونت دیواره ی داخلی قلب(

. مننژیت )التهاب غشای اطراف مغز(
برخی از این عوارض می توانند مرگ آور باشند. خوشبختانه مرگ در اثر 
تب مالت نادر است. نرخ مرگ ناشی از تب مالت تنها دو درصد است. بیشتر 
افرادی که به تب مالت مبتلا می شوند زنده می مانند، خصوصاً اگر دچار 

عوارضی نشده باشند.
پیشگیری از تب مالت

بیماری تب مالت قابل پیشگیری است. برای کاستن از احتمال ابتلا به 
این بیماری موارد زیر را رعایت کنید:

. گوشت خام یا شیر و پنیر و بستنی غیرپاستوریزه مصرف نکنید.
. برای تماس یا حیوانات یا بافت های حیوانی از دستکش و عینک محافظ 

استفاده کنید.
. پیش از تماس با خون حیوان، هرگونه زخم باز روی پوستتان را کاملًا 

بپوشانید.
. زمانی که به حیوانات در وضع حملشان کمک می کنید دستکش و 

لباس محافظ بپوشید.
برای حیوانات واکسن تب مالت وجود دارد. اگر با حیوانات اهلی سر و 
کار دارید باید آن ها را برای تب مالت واکسینه کنید. اما برای انسان واکسن 
تب مالت وجود ندارد و به همین دلیل مهم است که اقدامات لازم برای 

محافظت از خودتان در برابر ابتلا به تب مالت را انجام دهید.

چای سبز ، سالم ترین نوشیدنی دنیاآنچه باید در مورد تب مالت بدانیم

چای سبز ، یکی از سالم ترین نوشیدنی های دنیا است که افراد زیادی از خوردن 
آن غافل هستند.

همه مردم دنیا یک نوشیدنی مورد علاقه دارند، اما کمتر کسی به مغذی و 
سالم بودن نوع نوشیدنی خود دقت می کند مگر افرادی که نوشیدن چای سبز 

را انتخاب می کنند. زیرا چای سبز سالم ترین نوشیدنی بر روی کره زمین است.
چای سبز  دارای آنتی اکسیدان های مقوی است که می تواند از جنبه های 
مختلف سلامتی شما مانند ابتلا به سرطان، خطر ابتلا به بیماری قلبی و بهبود 

عملکرد حافظه محافظت کند.
از دیگر خواص این گیاه و چای مغذی می توان به موارد زیر اشاره کرد.

 ۱. یک منبع غنی از آنتی اکسیدان
آنتی اکسیدان ها یکی از پرکاربردترین مواد مغذی در بدن انسان هستند که 
از سلامت بدن پشتیبانی می کنند و در عین حال چای سبز نیز سرشار از آنتی 

اکسیدان هایی از نوع پلی فنول است که وجود آن ها برای سلامتی مفید است.
۲. بهبود عملکرد مغز

چای سبز در نسبت با قهوه دارای کافئین کمتری است، اما می تواند اثر مشابهی 
از قهوه را برای بدن ایجاد کند. زیرا دارای آمینو اسید هایی است که می توانند به 

طور فزاینده ای عملکرد کافئین را بالا ببرند و باعث بهبود عملکرد مغز شوند.
۳. افزایش چربی سوزی

چای سبز می تواند در کوتاه مدت میزان متابولیسم را افزایش داده و چربی 
سوزی را افزایش دهد، اگرچه همه مطالعات بر این نتیجه تاکید ندارد، اما مطالعات 

موردی نشان داده است که می تواند در افزایش چربی سوزی اثر گذار باشد.
4. کاهش خطر ابتلا به سرطان

چای سبز حاوی آنتی اکسیدان های قوی است که می توانند از بدن در برابر 
سرطان محافظت کنند. مطالعات متعدد نشان داده است، افرادی که به نوشیدنی 

چای سبز عادت دارند کمتر در معرض ابتلا به انواع مختلف سرطان هستند.
۵. جلوگیری از پیر شدن مغز

چای سبز نه تنها می تواند عملکرد مغز را در کوتاه مدت بهبود بخشد بلکه 
می تواند با افزایش سن از مغز شما محافظت کند. بیماری آلزایمر یک بیماری 
شایع از نوع تخریب عصبی است که شایع ترین علت زوال عقل در افراد مسن 
است. همچنین بیماری پارکینسون یکی دیگر از بیماری های شایع تخریب عصبی 
است که ترکیبات فعال زیستی موجود در چای سبز می تواند برای درمان و کنترل 

این بیماری های موثر باشد.
6. کاهش بوی بد دهان

کاتچین موجود در چای سبز می تواند به شکل موثری از رشد باکتری در دهان 
جلوگیری کرده و خطر بوی بد دهان را کاهش دهد.

۷. پیشگیری از ابتلا به دیابت نوع ۲
اثر  دیابت نوع 2 ناشی از افزایش سطح قند خون است که ممکن است بر 
مقاومت به انسولین یا عدم توانایی در تولید انسولین ایجاد شود. مطالعات نشان 
می دهد که چای سبز می تواند حساسیت به انسولین را بهبود ببخشد و سطح قند 

خون را کاهش دهد.
8. کاهش خطر بیماری های قلبی و عروقی

بیماری های قلبی عروقی مهمترین علت مرگ و میر در سراسر جهان هستند. 
مطالعات نشان می دهد که چای سبز می تواند برخی از عوامل اصلی خطرزا 
شامل کلسترول کل و سطح کلسترول LDL )بد( را کاهش دهد. چای سبز 
همچنین ظرفیت آنتی اکسیدانی خون را افزایش می دهد که از ذرات LDL در 

برابر اکسیداسیون محافظت می کند.
۹. کمک به کاهش وزن

با توجه به این مسئله که چای سبز می تواند در کوتاه مدت میزان متابولیسم را 
افزایش دهد منطقی بنظر می رسد که می تواند به شما در کاهش وزن کمک کند. 
مطالعات متعددی نشان داده است که چای سبز می تواند به کاهش چربی بدن به 

ویژه در ناحیه شکم کمک کند.
۱۰. کمک به افزایش طول عمر

با در نظر گرفتن این نکته که برخی از ترکیبات موجود در چای سبز به محافظت 
در برابر سرطان و بیماری های قلبی کمک می کند می توان گفت که نوشیدن چای 
سبز می تواند بسیاری از عواملی که باعث مرگ زودرس می شوند را کاهش دهد و 

باعث افزایش طول عمر شود.
 

هشدار متخصصان در خصوص رعایت نکات بهداشتی؛

علائم کرونای دلتا چیست؟
با انواع قبلی آن متفاوت و  به گفته متخصصان؛ علائم ویروس کرونای دلتا 

تاحدودی علائم آن شبیه سرماخوردگی است.
متخصصان می گویند: علامت های کرونای دلتا با کرونای قبلی فرق می کند. 
علائم کرونای دلتا با آبریزش بینی، تب و گلو درد آغاز می شود و شبیه سرماخوردگی 
است که در کمتر از 48 ساعت علائم آن بروز می کند. 3 تا 4 روز این علائم وجود 
دارد و سپس به درگیری ریه می انجامد. درگیری ریه این نوع جهش یافته از ویروس 

تاکنون مانند ویروس انگلیسی بوده است.
بنا بر این گزارش، حتی افرادی که واکسن زده اند نیز در معرض خطر این ویروس 
قرار دارند و ممکن است آن را به دیگران منتقل کنند؛ بنابراین باید شیوه نامه های 

بهداشتی به طور کامل رعایت شود.
توصیه می شود اگر کسی علائم کرونای دلتا را دارد، 48 تا 72 ساعت در خانه 
بماند و از طریق تلفن با پزشکان در تماس باشد. در خانه ماندن هم باعث می شود 
که افراد ناقل بیماری به دیگران نباشند و هم استراحت موجب می شود افراد به 

کرونا سبک تری مبتلا شوند.

مطالعات نشان می دهد؛

ارتباط مصرف غذاهای سرخ کرده 
با مرگ قلبی ناگهانی

تحقیق جدید نشان می دهد بین رژیم های مختلف غذایی و خطر مرگ قلبی 
ناگهانی ارتباط وجود دارد.

به گزارش خبرنگار مهر به نقل از مدیکال نیوز تودی، در مطالعه حاضر محققان 
دریافتند افرادی که از رژیم غذایی مدیترانه ای پیروی می کنند و بیماری عروق 

کرونر ندارند، با خطر مرگ ناگهانی قلبی روبرو هستند.
همچنین افرادی که از رژیم های شامل غذاهای سرخ شده و نوشیدنی های 

شیرین پیروی می کردند بیشتر در معرض خطر مرگ ناگهانی قلب بودند.
در یک مطالعه جدید، محققان ارتباط مثبتی بین رژیم غذایی شامل غذاهای 

سرخ شده و نوشیدنی های شیرین، و مرگ ناگهانی قلب پیدا کردند.
به گفته محققان، فرد می تواند با تغییر رژیم غذایی، سلامت قلب خود را بهبود 
بخشد. متخصصان پیشنهاد می کنند که مردم از انواع میوه ها و سبزیجات، لبنیات 
کم چربی، غلات کامل، انواع پروتئین ها و چربی های اشباع نشده استفاده کنند.

تحقیقات نشان داده رژیم غذایی مدیترانه ای که بر حبوبات، سبزیجات، میوه ها، 
ماهی و غلات متمرکز است، می تواند در برابر بیماری های قلبی عروقی نقش 
محافظتی داشته باشد. در مطالعه کنونی، رژیم غذایی 30,239 فرد 45 سال به 

بالا بین سال های 2003 تا 2007 بررسی شد.



دوشنبه چهاردهم تیرماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 45303
اجتماعی

در گفت و گو با یک کارشناس محیط زیست دراستان قم بررسی شد؛

علت آلودگی این روزهای هوای قم
یک کارشناس محیط زیست دراستان قم علت آلودگی  هوای این استان دراین 

روز ها را تشریح کرد.
عباس جعفری اظهار داشت: نیرو محرکه های اصلی تولید گرد و غبار در استان 
قم داخلی و حاصل چندین دهه فشار محیط زیستی بر منابع طبیعی منطقه از 
جمله توسعه اقتصادی و کشاورزی بی ضابطه، احساسی و غیر علمی، فعالیت 
های معدنی، وجود کوره های آجر پزی و خاکبرداری های صورت گرفته، برداشت 
از منابع آبی زیر زمینی و کسری تجمعی مخازن سفره های آبی، نشست زمین و 
در نتیجه تخریب بافت و ساختمان خاک، در کنار مهمترین عامل یعنی قطع کامل 
حق آبه های شاه رگ های  محیط زیستی دشت بزرگ مسیله قم  یعنی رودخانه 

قمرود و قره چای می باشد.
وی ادامه داد :  فعالیت های سنگین عمرانی و معدنی در بستر دشت مسیله و 
تصرف بخش عظیمی از این دشت که روان آب های آن به دریاچه نمک و تالاب 
های مره، حوض سلطان وارد می شد، شرایط حفظ و احیاء حیات این دشت را 
سخت و بسیار پیچیده کرده است، تقریبا هیچ کدام از این طرح ها ارزیابی اثرات 

محیط زیستی جامعی نداشته است.
مسئول کارگروه محیط زیست مجمع نمایندگان قم تصریح کرد: در کنار این 
عوامل که به آن اشاره شد کانون های تولید گرد و غبار متعددی نیز در اطراف شهر 
قم وجود دارد که عمدتا به جهت فعالیت های عمرانی ، توسعه شهری، تخریب 
بستر مسیل ها، تخریب پوشش گیاهی و بویژه عملیاتهای خاکورزی کشاورزی در 
زمین هایی که سالها رها شده بود و زراعتی که به واسطه دوسال تر سالی در این 
زمین ها در حومه قم صورت گرفت و پس از خشکسالی بی سابقه سال اخیر این 
زمین های رها شده منشاء فرسایش بادی و تولید گرد و غبار شدیدی در استان 
شده است. جعفری بیان داشت: متاسفانه با علم به دانستن اینکه 332 هزار 
هکتار معادل 30 درصد از مساحت یک میلیون و صد و بیست و سه هزار هکتاری 
استان قم را عرصه بیابانی تشکیل داده است، بدترین مدیریت ممکن در استفاده 

از منابع آبی ترسالی های اخیر در استان صورت گرفت.
وی اضافه کرد : نبود پوشش گیاهی مناسب در این مناطق بیابانی که مستعد 
گرد و غبار هستند باعث می شود که هوای بالای این مناطق شروع به گرم شدن 
نموده و به سمت بالا حرکت نماید. این جریان رو به بالای هوای گرم با بادهای 
تروپوسفری که دارای سرعت بالایی هستند برخورد نموده و در نتیجه آن یک 

جریان چرخشی به سمت پایین ایجاد می شود.
کارشناس محیط زیست تصریح کرد: این جریان با شدت بالایی با سطح زمین 
برخورد نموده و باعث ایجاد گرد و غبار در مقیاس محلی می گردد .فقط مساحت 
مهمترین کانـون بحـرانی فرسایش بادی استان که دشت مسیله می باشد برابر 
40752 هکتـار است و با توجه به خشکسالیهای پی در پی، افت شدید سطح 
آبهای زیر زمینی و کاهش شدید روان آبها در مراتع حاشیه دریاچه نمک، وسعت 

مناطق مستعد تولید گرد و غبار به سرعت در منطقه در حال افزایش است.
وی تاکید کرد: در حالی که اجرای طرح های کنترل و پیشگیری از بروز پدیده 
ریزگرد، مجموعا نیاز به حدود 213 میلیون مترمکعب آب دارد عملا هیچ آب قابل 
دسترسی برای احیاء این منطقه وجود ندارد و ورودی روان آبها تقریبا به صفر 
رسیده است. تنها امید جهت احیاء منطقه طرح پخش سیلابی بر روی رودخانه 
شور در منطقه بند مره بوده است که با توجه به طرح های انتقال آب در بالا دست 
حوضه جهت تامین آب شرب تهران عملا این رودخانه به طور کامل برای همیشه 
خشک خواهد شد و فقط فاضلاب شهرهای پایین دست ممکن است در آن 

جریان داشته باشد.
مسئول کار گروه محیط زیست مجمع نمایندگان قم افزود: با توجه به اینکه 
اصلی ترین سازند زمین  شناسی اطراف قم را سازند مارن و شیل قرمز قم تشکیل 
می دهد که نهشته های به وجود آمده از آن نیز دارای آبرفتی ریزدانه معمولًا کوچکتر 
از 2 میلی متر ، فاقد سنگریزه و حساس به فرسایش تشکیل داده است با تخریب 
و نابودی پوشش گیاهی این مناطق به دلیل عدم سنگریزه باد می تواند خاک را با 
خود جابجا نماید. جعفری عنوان کرد: پوشش گیاهی دشت مسیله در گذشته 
گرد و غبار منطقه را جذب و هوا را صاف و معتدل می نمود، اما اکنون عمده پوشش 
گیاهی این منطقه به عنوان مؤثرترین عامل در ارتجاع پذیری این اکوسیستم از بین 
رفته و خود منبع ایجاد هوای گرمسیری و عامل ایجاد مخاطره محیط زیستی در 

قم و استان های اطراف شده است.
وی گفت: در کل بروز خشکسالی های متعدد و تغییر شرایط اقلیمی در کنار 
عواملی چون مدیریت نادرست منابع آب و خاک، کاهش پوشش و تنوع گیاهی و 
همچنین بهره برداری ناپایدار و غیرصحیح از اراضی زراعی و مرتعی از مهم ترین 
عوامل تشدید فرسایش خاک و به دنبال آن بروز طوفان های گرد و غبار در استان 
قم می باشد. ادامه این روند که تقریبا قطعی نیز می باشد عملا کمتر از دو دهه 

دیگر کل منطقه را غیرقابل سکونت خواهد کرد.

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم:

۱۴۰ مزرعه نمایشی برای آموزش 
کشاورزی دایر شد

رییس سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: در طول هشت سال گذشته، 140 
مزرعه نمایشی،  سایت الگویی و کانون یادگیری برای آموزش روش های نوین 

کشاورزی در قم دایر شد.
عباس پورمیدانی بیان داشت: این طرح با هدف ارتقاء سطح دانش بهره برداران، 
انتقال دانش فنی و تغییر شیوه های سنتی کم بازده کشاورزی به روش های نوین 
برای افزایش بهره وری در قم به اجرا درآمد و با استقبال مطلوب کشاورزان استان 
مواجه شد. وی در ادامه با اشاره به جزییات بیشتر از مزایای اجرای این طرح، 
تاکید کرد: احداث 140 مورد مزارع نمایشی، سایت الگویی و کانون یادگیری در 
استان موجب انتقال دانش فنی در زمینه های مختلف شامل ارقام اصلاح شده، 
به نژادی شده، تجربیات موفق بومی، ماشین آلات کاشت، داشت و برداشت و 
نیز مصرف بهینه نهاده های کشاورزی مانند کود و سم  در میان بهره برداران این 
بخش، شده است. وی افزود: همچنین افزایش سطح دانش و مهارت گروه هدف 
)کشاورزان، باغداران و دامداران( با تمرکز بر اصلاح الگوی کشت استان با محوریت 
مصرف بهینه آب و ترویج کشت گونه های گیاهی سازگار با اقلیم قم با در نظر 
گرفتن بهبود وضعیت معیشت بهره برداران شامل کشاورزان و دامداران از جمله 

دیگر مزایای اجرای این طرح در استان قم است.
پورمیدانی گفت: کشاورزی ازجمله بخش های مهم اقتصادی قم است که 
باوجود برخی محدودیت های محیطی،  در این استان رونق دارد و بهره برداران 
زیادی در بخش های زراعت و باغبانی،  دامپروری و مرغداری، پرورش شیلات و 
همچنین فرآوری محصولات تولیدی این حوزه فعالیت دارند،  بنابراین هرگونه 
سرمایه گذاری در موضوع آموزش و دانش افزایی بهره برداران این بخش برای عبور 
از کشاورزی سنتی به کشاورزی تجاری،  موجب افزایش بهره وری و سوددهی 

بیشتر آن می شود.

مدیرکل بهزیستی استان قم مطرح کرد؛

ارائه مهارت های حرفه آموزی به ناشنوایان 
مدیرکل بهزیستی استان قم گفت: با هماهنگی کانون ناشنوایان و با استفاده از 
ظرفیت مجتمع آموزشی توانیابان فاطمیه در زمینه حرفه آموزی و مهارت آموزی 

ناشنوایان گام برمی داریم.
مهدی پهلوانی به اتفاق معاونان توانبخشی و توسعه پیشگیری بهزیستی با 
حضور در دفتر کانون ناشنوایان قم واقع در محل سازمان ملی جوانان، ضمن 
تقدیر از خدمات داوطلبانه و نوع دوستانه مسؤلان کانون، به شناسایی حدود چهار 
هزار نفر ناشنوا و کم شنوا در استان قم اشاره کرد.مدیرکل بهزیستی استان قم با 
اشاره به خدمات بهزیستی در زمینه پیشگیری از معلولیت ناشنوایی با اجرای طرح 
غربالگری شنوایی بدو تولد نوزادان، گفت: خدمات کاشت حلزون برای ناشنوایان، 
حمایت و تأمین لوازم توانبخشی اعم از سمعک و باطری سمعک، خدمات حمایت 
از دانش آموزان و دانشجویان ناشنوا، ایجاد اشتغال و حرفه آموزی جوانان کم شنوا 

و ناشنوا را از دیگر خدمات این بخش دانست.

با حضور رئیس بنیاد مسکن کشور صورت گرفت؛

آغاز عملیات اجرایی ساخت ۲ هزار واحد 
مسکن ملی در پردیسان

عملیات اجرایی ساخت 2 مجتمع مسکونی 700 و هزار و 300 واحدی در منطقه 
پردیسان صبح روز یکشنبه با حضور رئیس بنیاد مسکن کشور آغاز شد.

داریوش بلدی، مدیر کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان فم دراین مراسم  با 
اشاره به ساخت مجتمع 1300 واحدی در سایت 17 هکتاری پردیسان، گفت: این 

مجتمع با زیربنای 122 هزار و 500 متر مربع، ظرف مدت 2 سال ساخته می شود.
بلدی همچنین از آغاز عملیات آماده سازی سایت 22 هکتاری پردیسان برای 
ساخت 700 واحد مسکونی خبر داد و گفت: این مجموعه با زیربنایی بالغ بر 750 

هزارمتر مربع نهایتا تا 2 سال آینده ساخته و به متقاضیان تحویل داده می شود.
پیشتازی استان قم در ساخت و تکمیل طرح های اقدام ملی 

از  آئین  این  در  نیز  انقلاب اسلامی کشور  بنیاد مسکن  رئیس  تابش،  علیرضا 
پیشتازی استان قم در ساخت و تکمیل طرح های موسوم به اقدام ملی خبر داد و 
گفت: عملیات ساخت بیش از 500 واحد در سال های 98 و 99 در استان آغاز شده 

که امروز شاهد پیشرفت متوسط بین 35 تا 60 درصدی این طرح ها هستیم.
رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی با اشاره به آغاز عملیات ساخت 2 هزار واحد 
مسکونی در منطقه پردیسان قم، گفت: قم جزء استان های پیشرو در طرح اقدام 
ملی مسکن است و بخش بزرگی از اقدامات و عملیات ساخت واحد ها تاکنون انجام 

شده است.
با اشاره به طرح مسکن محرومین از دیگر طرح های مسکن سازی بنیاد  وی 
مسکن و گفت: در طرح مسکن محرومین هیچگونه وجهی به عنوان هزینه زمین 
از متقاضیان اخذ نمی شود و علاوه بر آن صدور مجوز ها نیز رایگان در نظر گرفته 
شده است. تابش افزود: در طرح مسکن محرومین علاوه بر اعطای 100 میلیون 
تسهیلات با کارمزد 4 تا 5 درصد به متقاضیان، 30 تا 45 میلیون تومان تسهیلات 

بلاعوض نیز پرداخت می شود.
با  تفاهم صورت گرفته  به  اشاره  با  انقلاب اسلامی کشور  بنیاد مسکن  رئیس 
نهاد های حمایتی استان برای ساخت هزار واحد مسکونی خاطرنشان کرد: این 

مسکن ها عمدتا در روستا ها و حاشیه شهر های استان ساخته خواهد شد.
در قم هیچگونه محدودیتی برای تامین زمین نداریم 

استاندار قم نیز در این آئین از فراهم شدن زمینه الحاق 560 هکتار از اراضی 
پردیسان و جاده ورجان به شهر قم خبر داد و گفت: در قم هیچگونه محدودیتی برای 
تامین زمین نداریم و امیدواریم بتوانیم با الحاق زمین به شهر بتوانیم پاسخگوی نیاز 

متقاضیان باشیم.
به  باتوجه  وگفت:  داد  خبر  استان  در  مسکن  فزاینده  تقاضای  از  سرمست 
مهاجرپذیری و جاذبه های فرهنگی و مذهبی قم تقاضای زیادی برای تهیه مسکن 
در قم وجود دارد و با هماهنگی موجود میان دستگاه ها و نهاد های مختلف می توانیم 

پاسخگوی این نیاز باشیم.
گفتنی است رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کشور در سفر امروز خود به قم به 

دیدار آیت الله سعیدی تولیت آستان مقدس حضرت معصومه )س( رفت.
آیت الله سعیدی در این دیدار شرط ماندگاری کار ها و فعالیت ها را درنظر گرفتن 
رضایت الهی عنوان کرد و گفت: کار ها و خدمات باید صادقانه و برای خدا انجام شود 

تا با آمد و رفت مدیران خدشه ای به آن ها وارد نشود.
وی خدمت به مردم و انقلاب اسلامی را بالاترین افتخار مسئولین در نظام اسلامی 
عنوان کرد و گفت: مسئولان باید با الگو قرار دادن شهید حاج قاسم سلیمانی خود 

را مدیون مردم بدانند و در راه خدمت رسانی به مردم از هیچ تلاشی فروگذار نکنند.
  

مسؤول واحد خدمات سالمندان حرم مطهر بانوی کرامت خبرداد:

فعالیت رایگان خودروهای زائربر حرم
 از صبح تا شب

مسؤول واحد خدمات سالمندان حرم مطهر بانوی کرامت گفت: اکنون خودروهای 
زائربر حرم مطهر در دو شیفت کاری از ساعت هفت تا 23 به صورت مستمر در سه 

مسیر پر تردد اطراف حرم به زائران خدمت رسانی می کنند.
ابراهیم صابری ، با اشاره به فعالیت خودروهای زائربر برقی در مسیرهای پیاده راه 
اطراف حرم کریمه اهل بیت)س( اظهار کرد: واحد خدمات سالمندان حرم مطهر 
بانوی کرامت 15 دستگاه خودرو برقی زائربر در اختیار دارد که به صورت رایگان به 

زائران خدمات دهی می کنند.
وی با بیان اینکه خودروهای زائربر در سه مسیر فعال هستند، گفت: مسیر شماره 
یک از درب شماره یک حرم مطهر در میدان آستانه تا مسجد امام حسن عسکری)ع( 

است که دو خودرو در این مسیر فعال هستند.
مسؤول واحد خدمات سالمندان حرم مطهر بانوی کرامت ادامه داد: مسیر شماره 
دو حد فاصل باب الکوثر تا باب القبله در داخل حرم مطهر در خیابان ارم است که یک 
خودرو در حال خدمت رسانی است و مسیر شماره سه از چهار راه قرآن و عترت تا 

درب 17 حرم مطهر است که در این مسیر هم یک خودرو فعال است.
وی با بیان اینکه خودروهای زائر بر در تمام مسیرها از ساعت 7 صبح تا 11 شب 
فعال هستند، افزود: در این بخش سه خادم رسمی حضور دارند که بیشتر مسائل 
فنی، شارژ و نگهداری و آموزش رانندگان را بر عهده دارند و 100 خادم افتخاری 
آموزش دیده که شرایط لازم را دارند در شیفت های چهار تا هشت ساعته در هر هفته 

به زائران در این زمنیه خدمت می کنند.
 

فرماندار قم :

حمل کپسول گاز مایع قاچاق
 محسوب می شود

فرماندار قم گفت : حمل و نگه داری کپسول های 50 کیلویی گاز مایع قاچاق 
محسوب می شود.

مرتضی حیدری با اشاره به آتش سوزی های اخیر در این رابطه در استان عنوان 
کرد: با توجه به جایگاه های غیر استاندارد و استفاده غیر استاندارد از گاز مایع شاهد 

حوادثی در استان بودیم که جان شهروندان را به خطر انداخته است.
وی افزود: در طول سال های اخیر تعداد این جایگاه های غیر استاندارد از 165 

جایگاه را به 45 جایگاه رساندیم اما باز هم شاهد آتش سوزی در قم بودیم.
فرماندار قم گفت: از آنجایی که جریمه 45 هزارتومانی برای حمل کنندگان و یا 
جایگاه داران این نوع گاز در قم بازدارنده نبود مصوب شد حمل کپسول های 50 

کیلویی گاز مایع قاچاق محسوب شود.
وی از شهروندان خواست به منظور حفظ جان شهروندان از این نوع گاز که به 

صورت غیر استاندارد عرضه می شود خودداری کنند.
 

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم خبرداد:

احیاءِ هنر سنتی نمدسازی 
سنتی  هنر  احیاءِ  از  قم  صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیر کل 

نمدسازی در این استان خبر داد.
علیرضا ارجمندی در بازدید از کارگاه صنایع دستی الیاف طبیعی و منسوجات 
سنتی کهن اظهار کرد: نمدسازی یکی از هنرهای سنتی و صنایع دستی کهن در 
شهر قم، محسوب می شود که علاوه بر حفظ و احیاءِ این هنر – صنعت می تواند در 

ایجاد اشتغال نیز نقش داشته باشد.
مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم با بیان این که نمدسازی 
از قدیمی ترین شیوه های نساجی بوده است افزود: امروز نمد طرفداران خاص خود 
را دارد و در درمان برخی از بیماری ها از آن استفاده می کنند.ارجمندی با اشاره به 
فواید منسوجات سنتی کهن، ادامه داد: بعضی از افراد قابلیت درمانی برای نمد قائل 
هستند که می توان با مطالعه علمی روی آن و راهنمایی صنعتگران، تولید نمد را به 
مسیر درستی هدایت کرد. وی با تکیه بر توانمندی و ظرفیت های بی نظیر بانوان در 
تولید نمد، گفت: ساخت نمد جزءِ آن دسته از فعالیت هایی است که می توان در خانه 

انجام داد و آن را جزء مشاغل خانگی قلمداد کرد.

زخم کهنه ماجرای ناتمام و بی حاصل درگیری بین دستفروشان و ماموران 
سد معبر شهرداری قم هر از گاهی تازه می شود و موجی از احساسات منفی را 

در بین شهروندان به وجود می آورد.
برخورد سلبی و ضربتی برخی ماموران سد معبر شهرداری با سدمعبرکنندگان 
شهری مساله تازه ای نیست و زخم کهنه و آزاردهنده ای در منظره شهری و 
نگاه های ترسناک و دلهره آمیز رهگذاران و شهروندان است که هر از گاهی 
سر وا کرده و مردم و مسوولان را در دو راهی ترحم و برخورد منطقی برای حفظ 

نظم شهری قرار می دهد.
گسترش یکباره جوامع شهری با آسیب هایی جدیدی نیز همراه شده که در 
برخی جوامع با عدم آینده نگری و اجرای تصمیمات و راهکاری موثر به تدریج 
تبدیل به معضل و بحران شده است که کم آبی، حاشیه نشینی، ترافیک، 
بیکاری، آلودگی های زیست محیطی از جمله آنهاست که در کلانشهرها 
بیشتر به چشم می خورد. دستفروشی و سد معبر هم از جنس همین آسیب 

هاست که امروز گریبان مدیریت شهری را گرفته است.
در معضل دستفروشی، عرف و قانون در برابر یک دیگر قرار گرفته اند و برخی 
به ویژه بازاریان، کسبه و اصناف بخاطر فروش اجناس با قیمت پایین و عدم 
پرداخت مالیات و عوارض شهری، با این امر مخالف هستند و از سویی بسیاری 
از مردم با فعالیت آنها برغم مزاحمت و سد معبری که در خیابان به وجود می 

آید، مشکلی ندارند.
به گفته ناظران مسائل اجتماعی، تغییر رویکرد دولت و شهرداری به پدیده 
دستفروشی و به رسمیت شناختن آنها، ایجاد فضا برای کسب و کار و تشکیل 
اتحادیه از سوی خود دستفروشان را سبب جلوگیری از بروز مشکلات معیشتی 
آنها می شود. همچنین  زمانی که دستفروشی به رسمیت شناخته شود، 
افراد باید نسبت به کار خود پاسخگو باشند؛ مانند پاسخگویی در برابر پرهیز 
از ریختن زباله یا برخی تجمعات. درواقع  این افراد باید مسوولیت کارهایشان 

را قبول کنند.
به گفته آنان، دستفروشی برای برخی از مردم آخرین امید برای اشتغال است 
و می توان با استفاده از تجربه موفق کشورهای دیگر در این خصوص تهدید را 
تبدیل به فرصت کرد؛ آنچه مسلم است این است که دستفروشی جرم نیست 

یک تخلف است و بهتر است مدیریت شود.
به باور ناظران، فقر و بیکاری، خلا مراکز خرید و فروش محصولات خانگی، 
عدم فرهنگ سازی، پایین آمدن آستانه تحمل برخی از شهروندان و عدم 
ساماندهی مشاغل شهری از عوامل مهمی است که در نهایت به سد معبر در 
خیابان و درگیری قهری بین دست فروشان و ماموران سد معبر شهرداری می 

انجامد.
در همین خصوص روزشنبه  انتشار تصاویری از برخورد چند تن از ماموران 
سد معبر شهرداری قم با چند دست فروش موجی از واکنش ها بر انگیخت 
و با توجه به انتشار گسترده این اتفاق و موجی از احساسات مختلف را روانه 

شهر قم کرد.
در اولین گام شهرداری قم با صدور بیانیه ای نسبت به درگیری ماموران سد 
معبر با دست فروشان تاکید کرده است: بررسی جوانب مختلف پس از اطلاع 
از وقوع این اتفاق در مجموعه شهرداری قم در دستور کار قرار گرفته و به انجام 
رسیده است که با توجه به قطعیت قصور در انجام وظایف و بروز رفتار خارج از 
شأن، در اولین اقدام برخورد لازم با سرگروه و تیم مربوطه صورت گرفته و نفرات 

مقصر اخراج شدند.
شهرداری قم مدعی شده است: طبق گزارش های واصله، مرور تصاویر 
مختلف و زوایای گوناگون ضبط شده و تشریح آن توسط یکی از عوامل محترم 
پلیس راهور حاضر در محل، این درگیری پس از اجرای رفع سدمعبر در بلوار 
آیت الله کاشانی و از سمت یکی از نفرات سدمعبرکننده با توهین و حمله ی 
فیزیکی به عوامل تخلفات شهری آغاز شده و در ادامه با فحاشی به نوامیس 
از طرف همان شخص ادامه پیدا کرده است که منجر به برخورد فیزیکی شده 
و در ادامه با حضور عوامل نیروی انتظامی درگیری خاتمه یافته، نفرات مقصر 

دستگیر و به دستگاه قضائی معرفی می شوند.
شهری  تخلفات  رفع  مجموعه  فعالیت  است:  آمده  مطلب  این  ادامه  در 
از طریق برون سپاری به بخش خصوصی در شهرداری  در سال های اخیر 
قم صورت گرفته و کنترل و نظارت بر فعالیت این مجموعه از طریق مناطق 
افراد، مجموعه  به کارگیری  هشتگانه شهرداری دنبال می شود و در نحوه 
شهرداری دخالتی نداشته و تنها براساس دستورالعمل های ابلاغی به پیمانکار 
به برگزاری و حضور منظم  الزام  مانند لزوم اخذ گواهی عدم سوءپیشینه، 
عوامل در دوره های آموزشی از جمله، اخلاق مداری، برخورد با شهروندان، 
ارتقاء مهارت های کنترل خشم و دیگر موارد، بر فعالیت گروه ها نظارت انجام 
می پذیرد که در این زمینه نیز تذکر جدی به پیمانکار مجری امور رفع سد معبر 

داده شده است تا از بروز مجدد این حوادث جلوگیری شود.
باید مشاغل مزاحم در حیطه حریم شهر ساماندهی شوند 

در حقیقت در اتفاق اخیر در شهر قم علاوه بر دست فروشان به نحوی ماموران 
سد معبر نیز قربانی عدم آموزش، فرهنگ سازی و سعه صدر در برخورد با 
آسیب دیدگان معیشتی شدند و طبق بیانیه شهرداری قم 3 تن دیگر نیز به 

لشگر بیکاران در جمعیت فعال استان افزوده شد. به گفته برخی از ناظران، 
شهرداری با  برون سپاری این قبیل از حوزه فعالیت دردساز به نوعی خود را وارد 
حاشیه امن مدیریت و عدم پاسخگویی مستقیم به مردم و رسانه ها کرده است.
به گفته کارشناسان شهری، تا زمانی که مشاغل شهری به ویژه مشاغل 
مزاحم در حیطه حریم شهر ساماندهی نشود و مراکز و بازارچه هایی برای 
دست فروشان و مشاغل خانگی توسط دستگاه های ذیربط در نظر گرفته 

نشود؛ امکان جمع آوری و حذف این قبیل مشاغل از شهر وجود ندارد.
به گفته آنان، دست فروشی نماد و جلوه ای از وضعیت نامطلوب معیشتی 
و بیکاری در جامعه است و جمع آوری قهری فعالان این حوزه با وجود اینکه 
یکی از جلوه های نامطلوب شهری را از صحنه کنار می زند اما کمکی به اصل 
مساله نمی کند و صورت مساله را از خیابان به سمت مشاغل غیرقانونی و گاها 
خطرناک دیگر سوق می دهد و بنظر می رسد باید تدابیر دیگری برای حل 

بحران دست فروشی در شهر اندیشیده شود.
افزایش جمعیت فعال کشور طی سالهای اخیر به همراه تعداد بسیار زیاد 
فارغ التحصیلان دانشگاهی در کنار تحریم های خارجی و بیماری کرونا که 
به نوبه خود سبب تعطیلی برخی واحدهای تعطیلی و کسب و کارها شده 
نیز بر بحران دست فروشی و کارهای مقطعی دامن زده که این چالش در 
کلانشهرهایی مانند قم بیشتر به چشم می خورد و سیاست های مجموعه 
مدیریت شهری و شوراهای اسلامی نیز برغم توجهات زیادی که صورت گرفته 

در عمل موفقیت چندانی بدست نیاورده است.
قیمت پایین با وجود کیفیت کمتر تاثیر چندانی بر اقبال مردم بر خرید 
کالاهای عرضه شده توسط دست فروشان و دوره گردان ندارد و برخی از 
شهروندان ترجیح می دهند در وضعیت معیشتی و اقتصادی حاکم بر جامعه، 
بخشی از نیازهای روزانه خود را با قیمت کمتر ولو به بهای کاهش کیفیت تهیه 

کنند.
به باور ناظران، داشتن اشتغال مانند حق حیات جزء حقوق ابتدایی افراد 
است و وقتی شغلی در جامعه برای همه جویندگان کار نباشد آنها ناگزیر به 
سمت خوداشتغالی می روند تا امور خود را از طریق آن بگذرانند که اغلب 
در این وضعیت بین آنها و ماموران شهرداری در انجام وظایف محوله تقابل و 
درگیری بوجود آمده و سبب تکدر خاطر شهروندانی می شود که شاهد تکرار 
صحنه های درگیری و خشونت از یک سو و التماس و خواهش از سوی دیگر 

است.
در این بین برخی دست فروشان نیز ماموران سد معبر شهرداری قم را به 
شبه نظامیانی تشبیه می کنند که اموال آنها را با هتک حرمت، توهین و تحقیر 
از دست شان می گیرند و بازپس گیری مجدد دارایی هایشان نیز با ابهام و 

پیچیدگی همراه است و سرنوشت اموال توقیفی مشخص نیست.
از دست  نیز گفت: من سعی می کنم همیشه  از شهروندان قمی  یکی 
فروشان چیزی بخرم نه به این خاطر که به آن نیاز حتی و ضروری داشته باشم؛ 
بلکه به این دلیل می دانم چرخ بی رونق زندگی آنها بدون همین خریدهای 

خرد و ناچیز از حرکت می ایستد.
به باور کارشناسان، آموزش و فرهنگ سازی حلقه گمشده در بین نیروهای 
سد معبر شهرداری است که برون سپاری این حوزه به بخش های خصوصی 
به خشونت در رفتار آنها دامن می زند و جمعی از دست فروشان نیز می گویند 
شهرداری ماموران سد معبر خود را از بین افرادی گزینش می کنند که از نظر 
خلقیات و ویژگی های فردی چندان برای این کار و تعامل با مردم مناسب 
نیستند.  کارشناسان تاکید دارند که فقر ریشه اصلی بروز چنین تصاویر و 
پدیده هایی در سطح شهر است و اصولی ترین و مطمئن ترین اقدام برای حل 
این معضل ایجاد زیرساخت های اشتغال برای جویندگان کار در درجه اول و 
ساماندهی مشاغل شهری و ایجاد مراکز استاندارد عرضه محصولات فعالان 

این عرصه در مرتبه بعدی است. 

ضرورت آموزش  نحوه برخورد ماموران و ساماندهی دست فروشان ؛

کشمکش بی پایان دست فروشان و ماموران سدمعبر 

رفتار  بروز  باعث  ما  ذهن  در  قالبی  باورهای  برخی 
پرخاشگرانه می شوند. با این باورها وقتی در شرایطی قرار 
می گیرید که مجبور به پرخاشگری می شوید، احساس 
ناراحتی و بی قراری می کنید و فشار زیادی را بر خود 
احساس می کنید در حالیکه به راحتی با کنترل باورهای 

سمی می توانید این رفتارها را کنترل کنید.
باورهای  و  تفکرات  از  ناشی  ها  انسان  اعمال  تمامی 
مختلفی است که در سر می پرورانند. به مرور زمان تفکرات 
ما به باورهای بنیادین از دوران کودکی به بعد تبدیل شده 
و به عمل در می آید بنابراین اگر شاهد این هستید که 
نمی توانید جلوی رفتارهای منفی یا پرخاشگرانه خود را 
بگیرید، نخست باید به فکر بیافتید که چه افکار و باورهایی 

باعث پرخاشگری شما می شود.
زمانی که شما دست به پرخاشگری می زنید، احساس 
آید  از آن به سراغتان می  آزردگی و بی قراری هم بعد 
و فشار زیادی را روی خود احساس می کنید. اما این 
باورهای سمی و منفی بنیادین به شما اجازه نمی دهد 
که دست به پرخشگری بزنید. به همین دلیل هم هست 
که خیلی مواقع بعد از بروز رفتارهای پرخاشگرانه ممکن 
است فکر کنید که اصلا چه اتفاقی افتاد؟ چطور شد که 

اینطور شد؟ 
پرخاشگری انواع مختلفی دارد از پرخاشگری نسبت به 
خود گرفته تا پرخاشگری نسبت به دیگران و در رفتارهای 
اجتماعی که گاه عواقب منفی زیادی برای افراد در بر 

دارد.
ما 9 باور بنیادین که باعث بروز رفتار پرخاشگرانه می 
شود را در این گزارش با هم مرور میکنیم تا اگر شما هم در 
تله این باورها قرار دارید بتوانید نسبت به آن خودآگاهی 

کسب کرده و برای رفع آن اقدام کنید:
1-در هر کاری باید برنده شوم

یکی از تله های منفی که به پرخاشگری نسبت به خود 
می انجامد اعتقاد به این باور است که »من در هر کاری 
باید برنده باشم«. این باور شایستگی و استحقاق نسبت 
به برتر بودن در هر شرایطی باعث می شود که هیچ گاه از 
شرایط خود راضی نبوده و نسبت به خود خشم پنهان پیدا 
کرده و در مواقعی که انتظارش را ندارید، این پرخاشگری 

از طرق مختلف بیرون بزند.

2-اگر زورگویی نکنم، هیچکس به حرف من گوش 
نمی دهد

بچه  به  کودکی  دوران  از  والدین  از  خیلی  را  باور  این 
هایشان می دهند که باید زورگو باشند البته با شعار حق 
خودت را بگیر. بنابراین فرد با این باور بزرگ می شود و در 
محل کار و دانشگاه و زندگی نیز تصور می کند اگر زور 
نگوید و به دیگران پرخاش نکنند، کارش پیش نمی رود 

و کسی روی حرفش  حساب نمی کند.
3. جهان، پر از دشمن است. پس برای اینکه حقم را 

بگیرم، باید پرخاشگرانه رفتار کنم
یک باور بنیادین غلط و منفی نسبت به دیگران همراه 
با بدبینی و بدگمانی نسبت به دیگران است افرادی که به 
همه سوءظن و تردید دارند و تصور می کنند که دیگران 
دشمن آنها هستند یا می خواهند حق آنها را بخورند. 
بنابراین با رفتار پرخاشگرانه سعی می کنند، به اعتقاد 
خود حقشان را بگیرند. افراط در این تفکر باعث اختلالات 
پارانویید و بدگمانی نسبت به دیگران می شود که خود نیاز 

به درمان جداگانه ای دارد.
٤-سازش کردن با دیگران، مساوی باخت است

برخی افراد تصور می کنند در موقعیت های مختلف 
برای اینکه برنده باشند نباید با دیگران سازش و تعامل 
از موضع پرخاش و به تعبیر خودشان  داشته باشند و 

اقتدار با دیگران وارد ارتباط می شوند.
5-باید هر طوری شده روی دیگران تاثیر بگذارم

تفکر کنترل داشتن و اثرگذاری بر دیگران در خیلی افراد 
وجود دارد. اینکه بخواهید در موقعیت های مختلف، 
اطرافیان در محل کار همکاران یا در موقعیت های دیگر 
اعضای خانواده تان را تحت تأثیر قرار دهید.  اساسا تغییر 
دادن دیگران کار اشتباهی استف به همین دلیل افراد 
به  روی  ناامید می شوند  دیگران  بر  اثرگذاری  از  وقتی 
پرخاشگری می آورند چرا که ابزار دیگری برای کنترل در 

دست ندارند.
٦. هیچکس نباید مانع رسیدن من به اهدافم شود

برای  خودشیفتگی  تفکرات  و  خودخواهانه  باورهای 
برتری خود و دستیابی به موقعیت های بالاتر در خیلی 
مختلف  های  مدیریت  های  سمت  در  ویژه  به  افراد 
مخصوصا در بین آقایان زیاد دیده می شود. اینکه به هر 

طریقی می خواهند موفق شوند و پله ها را بالا بروندف 
مانع  نباید  کسی  بگذارند  پا  زیر  را  دیگران  اگر  حتی 

موفقیتشان شود.
رفتار  طریق  از  باید  فقط  افراد  از  برخی  با   .٧

پرخاشگرانه ارتباط برقرار کرد
برخی نیز این باور را دارند که اگر طور دیگری با دیگران 
رفتار کنند قطعا اثر منفی می گذارد و اثرگذاری شان 
کمتر می شود و پرخاشگری را بهترین ابزار برای ارتباط 
با دیگران می دانند. به همین دلیل تصور می کنند اگر 
با برخی افراد این رفتار را پیش نگیرند ، نتیجه مناسبی 

برایشان نخواهد داشت.
٨. باید ثابت کنم حق با من است و دیگران اشتباه می 

کنند
عده ای از دوران کودکی این باور در وجودشان رسوخ 
کرده که برای گرفتن حقشان باید پرخاشگری کنند. مثلا 
دست به اعتصاب و اعتراض بزنند تا دیگران پی به اشتباه 
یا تغییر شرایطشان بدهند. اینها همان کسانی هستند که 

طرق دیگر احقاق حق را آموزش ندیده اند.
با من  ناعادلانه ای است؛ وقتی کسی  ٩. جهان 
بدرفتاری می کند، تحملش برای من خیلی مشکل 

است
برخی افراد نیز تصور می کنند همه افراد می بایست 
خوش رفتار باشند و هیچ مشکلی در روابطشان پیش 
نیاید. در غیراینصورت نمی توانند تحمل کنند و دست به 

پرخاشگری می زنند.
پرخاشگری منفعلانه چیست؟

به هیچ  کسی »نه« نمی  یک فرد منفعل پرخاشگر 
گوید. یا نمی گوید علاقه ای به انجام اینکار ندارم یا از 
اینکار خوشم نمی آید. بلکه همیشه موافق است حتی 
اگر مسئولیت ها را برعهده نگیرد اما تایید می کند اما 
دائم ممکن است نق نق بزند و خرده شکایت داشته باشد 

نسبت به کسی که از او خشمگین است.
این افراد عموما شخص سومی را خطاب پرخاشگری به 
دیگری قرار میدهند مثال همان ضرب المثل به در بگو 
دیوار بشنوه. این افراد عموما مسئولیت رفتارهاشان را 
نمی پذیرند همین باعث می شود که از دریافت کمک از 

دیگران سرباز بزنند.

باورهایی که باعث بروز رفتار پرخاشگرانه می شود
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 زمان چندانی تا تحلیف حجت الاسلام والمسلمین سید 
ایران  جمهوری  رئیس  هشتمین  عنوان  به  رئیسی  ابراهیم 
اسلامی و آغاز به کار دولت سیزدهم نمانده است؛ با توجه به 
مشکلات مختلف در این سال ها از جمله تحریم ها، شیوع کرونا 
و غیره، امروز شرایط اقتصادی کشور وضعیت مناسبی ندارد و 
انتظارها برای رفع تحریم و برون رفت از این وضعیت، دوچندان 

شده است.
هم  را  دولت  بر  فشار  واقع  در  مردم  بر  جدی  فشار  این  به 
مضاعف می کند، ضمن آنکه رئیس جمهوری منتخب نیز با 
توجه به این شرایط بخش اصلی از وعده های انتخاباتی خود 
را روی حوزه اقتصاد کشور و معیشت مردم متمرکز کرده است.

در گفت وگو با شماری کارشناسان اقتصادی، مروری بر این 
وعده ها داشتیم و اینکه چه میزانی از آنها تحقق پذیر است.

دکتر حسین راغفر پژوهشگر اقتصادی در حوزه فقر، دکتر 
اقتصاد  استادان  افقه  مرتضی  دکتر  و  طبیبیان  سیدمحمد 
دانشگاه ضمن بیان دیدگاه ها و راهکارهایی، تاکید کردند،  
کردن  فراهم  و  لحاظ  با  اما  دشوار  چند  هر  وعده ها  تحقق 

شرایطی دست یافتنی و ضروری است.
راغفر با بیان اینکه همه وعده های رئیس جمهوری منتخب، 
دست یافتنی و قابل تحقق است، تاکید کرد که نخستین الزام 
آن، ضرورت شکل گیری عزم سیاسی لازم در این زمینه است.

وی معتقد است، مقدمه و ضرورت جدی برای هرگونه تغییر 
در وضعیت اقتصادی و معیشتی جامعه مبارزه با فساد است و 
همه می دانند در شرایط کنونی بخش قابل توجهی از فساد 
موجود در کشور به دلیل حضور نهادهای قدرت و افراد صاحب 

نفوذ است.
وی افزود: مساله مقابله با آنها، نیازمند عزم سیاسی جدی 
است که نه تنها وحدت و همکاری قوای مجریه، قضائیه و مقننه 
را به شکل بسیار تنگاتنگ می طلبد بلکه نیازمند حمایت های 
قدرتمند رهبری نیز هست. امری که این روزها نشانه هایی از 
آن را شاهدیم و از طرف حجت الاسلام والمسلمین رئیسی با 
چهره های سیاسی، اقتصادی و اجتماعی مطرح کشور تماس 
گرفته می شود و نظرات آنان در مدیریت آتی کشور پیگیری 
می شود؛ اقدامی که اگر به درستی و با جدیت مورد توجه باشد، 
می تواند در اجماع ملی و حرکت کشور به سوی توسعه و بهبود 

و رونق، آثار بسیاری داشته باشد.
اقدام،  این  قطع  طور  به  داد:  ادامه  اقتصاد  استاد  این 
حمایت های گسترده عمومی و مردمی بویژه طبقات محروم 
بازسازی، احیای  تنها موجب  نه  و  نیز در پی دارد  را  جامعه 
سرمایه اجتماعی و اعتماد عمومی می شود، بلکه راه را برای 

اصلاحات اقتصادی لازم باز می کند.
راغفر افزود: مبارزه با فساد باید در عمل با اقدامات گام به گام 

کل حاکمیت نمود یابد.
راهکار کنترل تورم

وی افزود: به طور قطع باید قیمت ها و تورم را کاهش داد؛ 
اما اگر فقط بحث کنترل تورم و تمرکز بر آن باشد این به مفهوم 
حفظ وضعیت موجود است؛ در واقع امسال هم همان تورم 

50، 60 درصدی را تجربه می کنیم.
وی ادامه داد: ما در طول دوران بعد انقلاب در زمان هایی که 
شوک های ارزی نداشته ایم؛ میانگین نرخ تورم حدود 15 و 16 
درصد بوده است، یعنی اگر شوک ارزی وارد نشود، تورم به طور 

طبیعی تا سطح این رقم ها کاهش می یابد.
این کارشناس اقتصادی گفت: نکته مهم آنکه باید بگذاریم 
آثار تورمی شوک هایی که از سال 96 تا 99 ادامه داشته و روی 
هم تلنبار شده نیز تخلیه شود؛ انتظار می رود امسال در ادامه تا 
سال 1403 همچنان شاهد پیامدهای تورم های ناشی از شوک 

ارزی سال های 96 تا 99 باشیم.
در این زمینه حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی 
رنگین تر  سفره ها  که  کرده  تاکید  منتخب  رئیس جمهوری 
می شود: برنامه دوم رئیس دولت آینده ایران، کاهش هزینه  
آذرماه  از  است  قرار  که  به گونه ای  است  ایرانی  خانواده های 
امسال ، زنجیره ای از تامین کالاهای اساسی ایجاد و نیازهای 
مردم با اطمینان و قیمت مناسب تامین شود تا دیگر خانواده ها 

نگرانی بابت کالاهای اساسی نداشته باشند.
رونق دوباره تولید؛ ضرورت کاهش تورم

وی افزود: از سویی برای کاهش تورم، نکته مهم دیگری که  
باید مورد توجه دولت جدید قرار گیرد آنکه، تولید دوباره فعال 
شده و رونق گیرد که این فقط با شعار محقق نمی شود زیرا در 
10، 15 سال گذشته با وجود تاکیدات رهبر معظم انقلاب در 

بخش تولید با رکورد تورمی فزاینده روبرو بوده ایم.
این کارشناس اقتصادی افزود: برای تحقق تولید در جامعه 
باید الزامات آن مهیا شود که یکی از اصلی ترین آن کاهش 
شدید قیمت ارز است که توسط خود دولت و تصویب سران سه 

قوه اتفاق افتاده است.
تا  سال 90  دی ماه  از  ارز  نرخ  چنانکه  داد:  توضیح  راغفر 
آبان ماه 91 از یک هزار و 500 تومان به 3 هزار و 500 تومان 
افزایش یافت و بعد از آن تا 36 هزار تومان رسید و به دلیل این 
روند افزایشی نرخ ارز در یک دهه اخیر، سرمایه گذاری خالص 

در کشور مقرون به صرفه نبود و در عمل منفی شد.
وی افزود: از سویی در مقابلِ پرهزینه و غیراقتصادی بودن 
نامولد  فعالیت های  تصور  غیرقابل  و  بالا  سودهای  تولید، 
همچون خریدوفروش زمین، مسکن، ارز و نیز بازار بورس در 
سال گذشته منجر سوق یافتن این سرمایه ها به این سمت شد 

و بر شدت و وخامت اوضاع افزود.
افزایش ریسک فعالیت های نامولد

راغفر ادامه داد: امروز از جمله ضرورت ها آن است که باید 
ریسک فعالیت های غیرتولیدی و نامولد را از راه های مختلف از 
جمله وضع مالیات های بسیار بالا و انتقال بخشی از آن به حوزه 
تولید افزایش داد تا جایی که تولید، بالاترین میزان سوددهی را 

در اقتصاد کشور داشته باشد و رونق یابد.
در همین رابطه، رئیس جمهوری منتخب، کاهش مالیات 
تولید به 10 درصد را از جمله اقدامات خود در دولت سیزدهم 
برشمرده و گفته: همه معاملاتِ مالیات دهندگان باید با سازمان 
مالیات ستان یکپارچه و آنلاین شود تا شفاف سازی صورت 
گیرد و در برابر فرار مالیاتی بایستند تا جایی که از فعالیت های 
غیرمولد و سوداگرایانه، مالیات گرفته شود و مالیات بر تولید نیز 
به 10 درصد برسد. اینها بخشی از وعده ها و جهت گیری های 

اصلاح نظام مالیاتی در چهار سال آینده است.
راغفر با تاکید بر اینکه باید دولت به تولید یارانه بدهد البته 
متمرکز  باید  حمایت ها  افزود:  تولیدی،  بخش های  همه  نه 
بر بخش های مولدی باشد که پیش برنده سایر بخش های 
اقتصادی هستند ضمن آنکه اصلاح ساختارهای تولید در 
داخل کشور می تواند به تسهیل و بهبود رابطه بین المللی ما 

کمک کند.
این کارشناس اقتصادی گفت: بخش قابل توجهی از این 
یعنی  آن  متحدان  و  آمریکا  فشار  زیر  بین المللی  مناسبات 
کشورهای عرب مرتجع و اسرائیل هست که مانع شکل گیری 
یک رابطه منسجم و بسامان با غرب است و اجازه نمی دهند 

روابط شکل بگیرد و پیوسته سنگ اندازی می کنند.
وی خاطرنشان ساخت: این فشارهای خارجی وقتی کاهش 
می یابد که ظرفیت تولید داخلی ارتقا یابد و در آن صورت فشار 

ناشی از تحریم ها به حداقل می رسد.
وی ادامه داد: این کشور 42 سال گذشته را با تحریم مواجه 
بوده اما به میزانی که تولید کشور در سیاست های دولت های 
نهم و دهم نابود شد، سابقه نداشت؛ در واقع از این دوره به 
بعد وقتی تولید به شدت آسیب می بیند وارد مرحله جدیدی از 
تحریم ها و اثربخشی فشار تحریم ها بر معیشت و اقتصاد مردم 

هستیم.
راغفر، منطقی بودن سرمایه گذاری و رونق تولید را در گرو 
کاهش هزینه های این بخش دانست و گفت: مهمترین مولفه 
آن هم نرخ ارز است که باید در گام نخست توسط دولت به 10 
تا 13 هزار تومان کاهش یابد و در مدت دو، سه سال آینده با 

تقویت بیشتر تولید و ارزش پول ملی کاهش محسوسی یابد.
تامین منافع عموم مردم در گرو تولید

به  طبقات  و  مردم  عموم  منافع  تامین  اینکه  بیان  با  وی 
عنوان اصلی ترین بخش تحقق وعده های نامزدها، از جمله 
رئیس جمهوری منتخب مردم در انتخابات اخیر بوده است، 
بنیه  تقویت  مانند  است؛  تولید  گروه  در  این ها  همه  گفت: 
معیشتی مردم که تنها باید از اشتغال حاصل شود نه پول پاشی 

بین مردم که آثار بسیار نامطلوب و معکوسی دارد.
وی، کاهش قیمت کالاهای اساسی را منجر به افزایش قدرت 
خرید مردم دانست و گفت : این امر هم با کاهش نرخ ارز ممکن 

است.
این استاد دانشگاه با بیان اینکه اصلی ترین مدافعان حفظ 
اشتباه  یک  این  گفت:  هستند،  مفسدان  قیمت ها،  بالای 
اساسی است که انتظار داشته باشیم این امر با آمدن یک فرد 
و یا توسط یک مجموعه محقق شود. »متاسفانه در کشور ما، 
نهادهای اقتصادی که کار نمی کنند، افراد میدان دار می شوند 
اما دلیلی ندارد دولت بعدی نتواند این اقدامات را برای اصلاح 
شرایط انجام دهد. باید بیش از آنکه بر اشخاص تاکید کنیم بر 
برنامه های آنان و تحقق و عملیاتی کردن برنامه دولت سیزدهم 

تمرکز شود.«
آن،  تحقق  شرط  نخستین  اینکه  بر  دوباره  تاکید  با  راغفر 
شکل گیری عزم سیاسی است، گفت: البته هنوز شواهدی 
برای شکل گیری چنین عزمی در کشور دیده نمی شود اما اگر 

ایجاد شود این وعده ها به طور کامل تحقق می یابد.
وی افزود: اشتغال زایی؛ فقرزدایی و کاهش نابرابری، افزایش 
سرمایه اجتماعی و امید ملی همه وابسته به تولید و رونق آن 
بویژه در حوزه صنایع بویژه با توجه به محدودیت های منابع 

دولت در بخش های کلیدی است.
وی با بیان اینکه دولت می تواند به گونه ای رفتار کند که بی نیاز 
از درآمد نفتی باشد، ادامه داد: اصلاح نظام مالیاتی و دریافت 
مالیات از فعالیت های غیرمولد و اختصاص آن به تولید و اصلاح 

نظام بانکی نیز مهم است.
از  رهایی  بر  زمینه  همین  در  نیز  منتخب  رئیس جمهوری 
اقتصادی نفتی تاکید کرد و گفت: بدون نفت قد می کشیم؛ 
برابر  را 2  و صادرات  افزایش  را  تولید  قرار است  آینده  دولت 
کند؛ ضمن آنکه برای اصلاح ساختار بودجه نیز نقشه دارد؛ 
بودجه ریزی عملیاتی را به صورت دقیق اجرا می کند تا جلوی 
اتلاف هزینه ها را بگیرد؛ علاوه بر اینکه تراز عملیاتی بودجه 
را مثبت خواهد کرد. البته در 4 سال و وقتی دولت او به پایان 
نخواهد  نفتی  دلارهای  به  نیازی  دیگر  ایران  بودجه  رسید، 
داشت. ضمن اینکه قرار است منابع ناشی از بهره مالکانه نفت 

و گاز، صرف سرمایه گذاری شود.
اقتصاد نفتی عامل وابستگی خارجی و تشدید 

فشارهای اقتصادی
دکتر سیدمرتضی افقه استاد اقتصاد دانشگاه نیز با بیان 
اینکه بعد از سه دهه جنگ و بی تدبیری نتوانستیم وابستگی 
کشور را به روابط خارجی و نیز وابستگی شدید به اقتصاد نفتی 
کم کنیم، گفت : امروز حاصل آن است که روابط خارجی در 

شاخص های اقتصادی ما به شدت تاثیرگذار مانده است.
وی افزود: در واقع آنچه باعث شود درآمدهای نفتی ما دچار 
تاثیر  مردم  معیشت  بر  مستقیم  طور  به  شود  تنزل  و  تزلزل 

گذاشته و این وضعیت فقط مربوط به دوران تحریم نیست.
وی با یادآوری سال 1365 که در اوج جنگ شاهد افت شدید 
قیمت جهانی نفت بودیم، گفت: مشابه آن در سال 77 هم رخ 
داد و اگر طولانی می شد این بحران اقتصادی گریبان کشور و 

معیشت مردم را می گرفت.
احمدی نژاد  دوره  در  اما  داد:  ادامه  دانشگاه  استاد  این 
بیشترین درآمد نفتی را داشتیم که با بی تدبیری فرصت سوزی 
شد و از آن شرایط برای کاهش وابستگی، هیچ بهره ای گرفته 
نشد و حاصل آن شد که با نخستین رگه های تهدید جدی 
آمریکا و تحریم دوباره نفتی در اواخر دوره احمدی نژاد علیه 
کشور، رشد اقتصادی به منفی هفت درصد و تورم 43 درصدی 
رسید که اگر تحریم شورای امنیت، قطعنامه ها و تهدیدهای آنها 

ادامه می یافت شرایط به مراتب بدتر می شد.
افقه افزود: اما آمدن روحانی و ایجاد خوشبینی و وعده های 
امنیت،  شورای  به  قطعنامه ها  مشکل  حل  برای  شده  داده 
موجب شد این وضعیت تعدیل شود و با انجام مذاکرات و توافق 
برجام، خوشبینی برگشت و رشد اقتصادی دو رقمی شد و تورم 
کاهش یافت اما ترامپ تحریم ها را دوباره برگرداند و از ابتدای 
سال 97 وضعیت رو به وخامت گذاشت و درآمدهای نفتی 
کشور به شدت افت کرد و این بار چون دشمن تجربه گذشته 
را داشت، راه های دور زدن این تحریم ها را به شدت محدود کرد 
و دولت به ناچار از ذخایر، استفاده می کرد تا کمترین لطمه به 

مردم وارد شود.
بانک مرکزی هم درآمد ارزی  اینکه رئیس کل  بیان  با  وی 
کشور را در 2 سال اخیر5  میلیارد دلار بیان کرده بود، گفت: 
در حالی که نیاز اقتصاد کشور در شرایط عادی از درآمدهای 

نفتی بالای 50 میلیارد است و در دوره احمدی نژاد این میزان 
به 110 میلیارد دلار هم رسیده بود، دولت به ناچار از ذخایر 
ارزی استفاده کرد و حتی ناچار به فروش اموال شد، از مردم 
استقراض کرد و مشکل بورس ایجاد شد؛ در واقع دولت بعدی 

باید بدهی های دولت به مردم و اوراق مشارکت را بازگرداند.
در  سال  سه  کشورمان  داد:  ادامه  اقتصاد  استاد  این 
شدیدترین تحریم هاست که در دوره جنگ هم به این شدت 
نبود؛ ضمن آنکه مشکل اف ای تی اف و عدم امکان مروارده 
پولی و بانکی را هم داریم که خود به نوعی به فلج شدن اقتصاد 

و تولید منجر شده است.
وی افزود: امروز پس از سه سال تحریم شدید، مصرف ذخایر 
ارزی و ظرفیت های استقراضی دولت در بدترین وضعیت تاریخ 
کشور بعد انقلاب است، از این رو تحقق بسیاری از وعده ها 
در  وعده ها  این  از  بسیاری  حال،   این  بود.با  خواهد  دشوار 
صورت احیای دوباره برجام در کوتاه مدت قابلیت اجرا دارند 
زیرا با این امر 50 میلیارد دلار از پول های بلوکه شده کشور آزاد 

می شود.
عادی  و  پول ها  آزادسازی  فرض  با  حتی  داد:  ادامه  افقه 
شدن روابط، تازه برمی گردیم به شرایط 30، 40 ساله گذشته 
تا با درآمد نفتی و ناکارآمدترین شیوه های اداری، مدیریتی 
و اجرایی، کشور را اداره کنیم و عملا با این وضعیت، خیلی 
نمی توان خوشبین بود که با وجود درآمدهای نفتی، مشکلات 
اصلی اقتصادی کشور حل شود و اصلاح این وضعیت ضرورت 

دولت آینده است.
وی خاطرنشان ساخت: مشکلات اصلی اقتصاد ربطی به 
سیاست خارجی ندارد بلکه عموما ناشی از بی تدبیری ها در 
سه دهه گذشته است که اقتصاد کشور را تا این حد وابسته به 
سیاست خارجی نگه داشته؛ اگر اصلاحات ساختاری انجام 
نشود همواره این وابستگی نفتی باقی می ماند و با هر کاهش 

قیمت و یا تحریم به نقط صفر برمی گردیم.
پیامدهای تفکر نفتی؛ مهاجرت نخبگان و محدود 

شدن آنها در داخل
نیروی  پایه توسعه هر کشور،  اینکه،  بیان  با  ادامه  افقه در 
انسانی توانمند، متخصص و پرورش یافته است، گفت: اما 
امروز با توجه به نگرش توسعه ای، ما در مسیر توسعه نیستیم 
چون نگرش حاکم بر تصمیم گیران و تصمیم سازان کشور در 
طول این دهه ها نگاه نفتی بوده و کشور را از منظر داشتن 
نفت، ثروتمند تلقی کرده اند در حالی که برای توسعه کشور باید 
عقل، اندیشه، فکر و ابداع انسان ها تقویت و توسعه یابد و مبنا 

قرار گیرد.
وی اظهار کرد: ضمن آنکه همان تفکر نفتی موجب شده 
تا نیروهای نخبه به خارج بروند و یا در داخل با تنگ نظری ها 
منزوی شوند و حاصل آن نظام مدیریتی به شدت ناکارآمد و در 
پی آن ساختار اداری و بروکراسی به شدت ناکارآمد امروز است.

نگاه رئیس جمهوری منتخب در این زمینه این است که از 
همه ظرفیت ها در کشور استفاده خواهد شد: »زیرا کشورمان 
ظرفیت بسیاری دارد و کشور گرفتار برخی جناح بازی ها شده و 

از بسیاری ظرفیت های موجود غفلت شده است.«
رئیسی افزود: »معتقدم در دولت، عدالت ایجاد خواهیم کرد؛ 
چون دولت ما قرار است عدالت را اجرا کند و یکی از جلوه های 
عدالت؛ استفاده از همه ظرفیت های کشور است و هر کسی 
که قابلیت داشته باشد از آن استفاده خواهیم کرد و نباید نگاه 
کنیم که این برای این قبیله است یا آن دسته یا اهل این شهر 

است یا آن منطقه.«
در واقع کارشناسان معتقدند اصلاحات در حوزه هایی از این 
دست ضروری است چنانکه افقه در این زمینه گفت: با این 
روند به توسعه نمی رسیم و اگر این ساختار تغییر نکند همیشه 

وابسته نفت خواهیم بود.
این استاد دانشگاه با بیان اینکه تغییراین ساختارها ممکن 
است اما در کوتاه مدت نه، افزود : باید تفکری شکل گیرد که 
به مفهوم واقعی، شایسته ها را در نظام اداری و مدیریتی بپذیرد 

حال آنکه امروز در پذیرش ها، شایسته سالاری حاکم نیست.
وی ادامه داد: نظام مدیریتی و استخدامی و حتی تعیین 
شایستگی نمایندگان مجلس و رئیس جمهوری هم باید از 
این تنگ نظری ها خارج شود اما سال هاست که در هر دوره ای 
فشار  سطحی،  هر  در  کشور  اجرایی  مسئولان  همه  تقریبا 
می آورند افراد مورد نظر خود را بیاورند؛ این شیوه اداره، کشور را 

در مسیر توسعه قرار نمی دهد.
افقه اضافه کرد: از ابتدای انقلاب بیش از یک هزار میلیارد 
از  دلار درآمد نفتی داشتیم که نصف آن کافی بود تا کشور 
سال ها پیش در مسیر توسعه قرار گیرد اما اگر نشده، ریشه آن 
در نگرش هاست چنانکه نظام ارزشی حاکم بر تصمیم گیران 
و تصمیم سازان ضد توسعه است و باید بپذیریم تنها ثروت، 
انسان های توانمند هستند و تلاش کنیم نیروهای نخبه ما 
ماندگار شده و نخبگان وارد عرصه شوند که این خود شروع 

توسعه است.
وی گفت: سه دهه است همه سطوح کشور اذعان دارند 
فضای کسب وکار دارای مشکلات جدی است اما چرا تا کنون 
حل نشده؟ علت آن است که اصلا نمی خواهیم ریشه ها را حل 
کنیم؛ از سویی، این اقدام هزینه بر است و جمعیت ناکارآمد 
زیادی باید اخراج شوند که عده زیادی از آنان ذی نفع و ذی نفوذ 

هستند و در برابر اصلاح و بهبود شرایط مقاومت می کنند.
این استاد اقتصاد با بیان اینکه ما با دوپینگ نفت تا امروز ادامه 
داده ایم، افزود: از سال 97 که این درآمدها حذف شد، وضعیت 
به شدت دشوار و تبدیل به بحران شده است. اگر مشکل تحریم 
حل نشود در کوتاه مدت هم هیچ کدام از آن وعده ها قادر به 
عملیاتی شدن نیست اما اگر حل شود به دلیل آمدن مبالغ پول 
در کوتاه مدت، دست دولت برای توزیع یارانه و کمک ها به اقشار 

کم درآمد که اقدام خوبی هم هست باز می شود.
وی گفت: وقتی 60 میلیون نفر نیازمند سبد حمایتی و 
در واقع زیرخط فقر هستند باید کمک شوند تا بعد شروع به 
برنامه ریزی و پیاده سازی برنامه های میان مدت و بلندمدت 

شود.
بهبود معیشت مردم از چه راهی؟

محمد طبیبیان از دیگر اقتصاددان هایی است که در گفت وگو 
با ایرناپلاس، اتکا به درآمد نفتی را از جمله علل بحران های 
اقتصادی ایران دانست و افزود: در دوره احمدی نژاد با درآمد 
نفتی فراوان و بی سابقه فرصت خوبی رهایی از این وابستگی 
فراهم بود اما کاری نشد و فقط اکتفا شد به یارانه 45 هزار 
تومانی خانوارها که در ساله ای بعد هم دولت مجبور شد از هر 
راهی شده آن را تامین کند و امروز این رقم اثری در زندگی و 

معیشت مردم ندارد.
وی ادامه داد: چنین پرداخت هایی اثر چندانی در معیشت 
خانوارها ندارد و به هم ریختگی بزرگی را در سیستم مالی و 
بودجه ای به بار می آورد ضمن آنکه اکنون نیز سیستم مالی 
کشور بسیار شکننده است و منابع درآمدی کفاف هزینه های 
بودجه ای را نمی دهد و اضافه کردن بر بار هزینه ها به غیر از 

مشکلات بیشتر، نتیجه ای به همراه نخواهد داشت.
وی افزود: با فرض اتخاذ این سیاست، در سال 1404 تورمی 
به شدت بالاتر از تورم کنونی خواهیم داشت و به دنبال آن، 
مشکلات اجتماعی بیشتری خواهد شد. در اثر افزایش حجم 
پول مازاد بر افزایش تولید ملی، فقط تورم ایجاد می شود حال با 

هر نامی اعم از یارانه، وام ازدواج، وام مسکن و ... .
این استاد اقتصاد تاکید کرد: برای اینکه در زندگی مردم 
بهبودی شکل گیرد، کالای واقعی لازم است و تا زمانی که 
نتوانیم تولید ملی را پایدار کرده و رشد قابل ملاحظه ای ایجاد 
اقدام  هر  شد.  نخواهد  حل  اقتصادی  مشکل  هیچ  کنیم، 

دیگری فقط مساله ایجاد می کند.  
تحقق وعده های اقتصادی و معیشتی نیازمند حل 

مسائل حوزه تولید
طبیبیان نیز همچون دیگر مصاحبه شوندگان معتقد است: 
حوزه  در  وعده هایش  تحقق  برای  منتخب  رئیس جمهوری 
اقتصادی و معیشت مردم باید نخست مسائل حوزه تولید را حل 
کند و در این راستا اول باید روی بنگاه های کوچک که عموما 
اشتغال زا هستند متمرکز شده و بخشی از تولید و بنگاه های 
تولیدی که وابستگی زیادی به خارج نداشته و متکی به داخل 
است و با مدیریت خوب و تزریق اندکی منابع، قابلیت راه اندازی 

دوباره دارند را فعال کند.
و  اداری  سیستم  نیازمند  هم  اقدام  همین  اما  افزود:  وی 

مدیریتی کارآمد است که با وضعیت موجود دشوار است.
این استاد دانشگاه با بیان اینکه نرخ کالاها از بحث عرضه و 
تقاضا منفک نیست، افزود: نمی توان نرخ ها را تعدیل کرد بدون 
آنکه تولید و واردات و صادرات را سامان داد؛ از این رو نخستین 

گام، بهبود حوزه تولید و ساماندهی واردات و صادرات است.
وی با بیان اینکه گرانی ها یک طرف سکه کمیابی و کمبود 
قیمت ها  افزایش   روند  و  بازار  وضعیت  امروز  گفت:  است، 
نه به دلیل گران فروشی بلکه  وحشتناک است و این شرایط 
ناشی از تولید کم و عدم امکان واردات مناسب است که منجر 

به کاهش عرضه شده است.
طبیبیان، این شرایط را هم حاصل مدیریت نامناسب اقتصاد 
دانست و گفت: کالا نیست، تولیدکننده نمی تواند تولید کند و 
از سویی واردکننده نیز نمی تواند مواد اولیه و نیز کالا را وارد کند.

نتایج پیوستن به اف ای تی اف
وی با بیان اینکه اقتصاد را با ساده اندیشی نمی توان مدیریت 
قدمی  باید  می داند  منتخب  :رئیس جمهوری  افزود  کرد، 
به  پیوستن  که  بردارد  شرایط  بهبود  و  تغییر  گشایش،  برای 

اف ای تی اف از جمله این راهکارهاست.
و  کرد  برقرار  رابطه  دنیا  با  باید  داد:  ادامه  اقتصاددان  این 
داد  اجازه  و  پیوست  به اف ای تی اف  داد؛  را کاهش  تنش ها 
نیروهای متخصص و شایسته، به کارها گمارده شوند؛ این به 
مفهوم غربزدگی نیست بلکه این تعاملات و ارتباطات نیاز همه 

جوامع است.
وی با بیان اینکه با شرق ارتباط داریم و نیازمند ارتباط با غرب 
هم هستیم، تاکید کرد: باید تجارت کرده و فناوری وارد کنیم؛ 

تا این امر محقق نشود، اتفاق چندانی نمی افتد.
طبیبیان اضافه کرد:  در واقع باید روابطمان را با کشورهای 
مختلف و صاحب فناوری توسعه دهیم؛ بازارهای داخلی فعال 
شود و بخش خصوصی و مردم فضای لازم برای کار در اختیار 

داشته باشند و بخش دولتی کنار برود.
این اقتصاددان با تاکید بر اینکه مشکلات اقتصادی کشور 
افزود:  نمی شود،  حل  وام  و  یارانه  بیشتر  پرداخت  طریق  از 
یگانه راه موجود، رشد پایدار اقتصادی است که وجه سیاسی 

و بین المللی هم دارد.
وی همچنین در گفت وگویی، با بیان اینکه گفته می شود 
نیست،  درست  خیلی  است،  مانده  بیهوده  و  ول  ظرفیتی، 
گفت: عملکرد اقتصاد ما همین است و میزان پتانسیل آن هم 

در شرایط موجود همین که می بینید.
وی ادامه داد: کارآیی ناچیز به دلایلی بر می گردد که باید 
درباره آن بحث کرد و آنها را برطرف. یکی از دلایل آن هم نبود 
انگیزه و زمینه سرمایه گذاری است. مادامی که سرمایه گذاری 

نشود، ظرفیتی که بتوان از آن بهره برداری کرد، وجود ندارد.  
طبیبیان، از الزامات استفاده بیشتر از ظرفیت های موجود را 
باز کردن تجارت خارجی دانست و گفت: باید بتوانیم مراوده 
با کشورهای دیگر را افزایش دهیم که از طریق آن مراوده ورود 
منابع، فناوری، ماشین آلات و ابزاری که لازم است صورت گیرد 

و امکان صادرات و دسترسی به بازارهای دیگر هم فراهم شود.
وی ادامه داد: اگر قرار باشد در برنامه های آتی رئیس جمهوری 
منتخب، برقرار کردن رابطه با کشورهای غربی که ماخذ این 
کار  معمول،  طور  به  شود،  اعلام  منتفی  هستند،  امکانات 
مورد  که  ندارد  وجود  هم  ظرفیتی  کرد؛  نمی توان  بیشتری 
استفاده قرار گیرد؛ بلکه ظرفیت های موجود کشور هم از آنچه 

اکنون هست بیشتر فرسوده خواهد شد.
وی تاکید کرد: در چنین شرایطی هم اشتغال ایجاد نمی شود 
زیرا اشتغال زمانی ایجاد می شود که یک بازار کار آزاد وجود 
داشته باشد که در آن به کارایی، پاداش پرداخت شود نه به 
عدم کارایی؛ اگر شما چنین بازاری نداشته باشید، نیروی کار با 
ظرفیت و کارایی پایین، دستمزد پایین خواهد داشت. اشتغال 
نیز اغلب اداری خواهد بود، عده ای روی صندلی در ادارات 
می نشینند و تظاهر به کار می کنند و دولت هم یک حقوق 
به آنها می دهد؛ در واقع تظاهر می کند که حقوقی پرداخت 

می کند.
دولت سیزدهم کارهای بسیاری در حوزه اقتصاد دارد که 
به اعتقاد کارشناسان اقتصادی، نخستین اقدام در این حوزه 
در راستای بهبود شرایط معیشت مردم و رونق اقتصادی را 
تلاش برای فعال سازی دوباره تولید و حمایت از تولیدکننده و 
سرمایه گذار، باز شدن فضای سیاسی و فراهم شدن امکانات 
مبادله با کشورهای مختلف بویژه در حوزه فناوری، اقدام جدی 
برای استفاده از همه ظرفیت های نیروی انسانی در کشور و 

کاهش وابستگی نفتی را ضرورتی اساسی می دانند.  

در گفت وگو با شماری کارشناسان اقتصادی بررسی شد؛

معاون وزیر صنعت اعلام کرد؛آیا وعده های اقتصادی و معیشتی رییس جمهور منتخب  قابل تحقق است؟

اجرای ۴۲۸ طرح صنعتی با سرمایه گذاری 
حدود ۱۳ هزار میلیارد تومانی

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اجرای 428 طرح در شهرک ها و 
نواحی صنعتی کشور، گفت: ارزش سرمایه گذاری این طرح ها بیش از 12 هزار 

و 900 میلیارد تومان است.
در  مستقر  تولیدی  واحد   212 و  سه هزار  اکنون  افزود:  رسولیان«  »علی 
شهرک ها و نواحی صنعتی در حال نصب ماشین آلات هستند و پیشرفت بیش 

از 60 درصدی دارند.
به گفته این مقام مسوول، 11 هزار و 635 طرح نیز در مرحله نصب سوله 
هستند که 27 درصد از کل طرح های شهرک ها و نواحی صنعتی را شامل 

می شود.
تابستان  از  روز  ششمین  )تا  آمارها  آخرین  خاطرنشان کرد:  مطابق  وی 
1400(، تاکنون 48 هزار و 605 واحد تولیدی در شهرک ها و نواحی صنعتی به 

بهره برداری رسیده است و پروانه بهره برداری دارند.
این واحدها  نفر به طور مستقیم در  از 980 هزار  ادامه داد: بیش  رسولیان 

مشغول به کارند.
وی گفت:  از ابتدای امسال 790 قرارداد جدید برای واگذاری اراضی منعقد 

شد و 633 واحد جدید نیز به بهره برداری رسید.
مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران توضیح داد: 
جدید  واحدهای  به کار  آغاز  محل  از  نفری  و 730  هزار  اشتغال 10  گرچه 
پیش بینی شده بود، اما در عمل 16 هزار و 744 شغل ایجاد شد که به معنای 

فعالیت بیش از ظرفیت این واحدهاست.
وی خاطرنشان کرد: تا پارسال راه اندازی هر واحد جدید صنعتی به اشتغال زایی 

متوسط 20 نفر می انجامید، اما اکنون به 26 نفر افزایش یافته است.
برنامه ایجاد یکصد هزار شغل

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت در ادامه گفت: امسال برنامه ایجاد 100 
هزار شغل را در مجموعه شهرک ها و نواحی صنعتی در برنامه داریم که از سه 
مسیر بهره برداری از واحدهای جدید، احیاء واحدهای راکد و افزایش ظرفیت 

بنگاه های موجود دنبال می شود.
وی بیان داشت: در سال جاری همچنین ایجاد بیش از یک هزار واحد کارگاهی 

در سطح کشور در این مجموعه برنامه ریزی شده است.
رسولیان ادامه داد: در بحث زیرساختی، اضافه شدن 10 هزار هکتار اراضی 
جدید به شهرک ها و نواحی صنعتی و تامین آب و برق برای واحدها به میزان 
»غدیر«  بزرگراه  حاشیه  در  همچنین  است،  برنامه  در  گذشته  سال  برابر   2
شهرک های صنعتی جدید ایجاد می شود که به دور از تهران و با هدف کمک به 
سالم سازی پایتخت خواهد بود. وی خاطرنشان کرد: امسال ایجاد شهرک های 
بزرگ با مساحت دست کم پنج هزار هکتاری را با مشارکت بخش خصوصی در 

برنامه داریم که به طور قطع با هزینه های تامین زیرساخت کمتری همراه است.
مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران اضافه کرد: در 
سال جاری همچنین کمک به 68 کنسرسیوم صادراتی مستقر در شهرک ها و 

نواحی صنعتی را به منظور توسعه صادرات محصولات بنگاه ها در برنامه داریم.
نواحی  و  شهرک ها  ایجاد  در  خصوصی  بخش  دادن  مشارکت  گفت:  وی 
صنعتی در کنار دولت و ایجاد شهرک های صنفی با کمک اصناف و فعالان 
صنفی در جوار شهرهای بزرگ به ویژه برای اصناف بزرگی که قادر به اشتغال زایی 
مناسب هستند، 2 پیشنهاد جدی این سازمان در سال جاری است که از سوی 

دولت در دست بررسی است.
 

مدیرعامل اتحادیه دامداران :

دولت واردات یونجه و علوفه را در 
دستور کار خود قرار دهد

مدیرعامل اتحادیه دامداران گفت: دولت باید هرچه سریعتر با توجه به موضوع 
خشکسالی، واردات یونجه و علوفه را در دستور کار خود قرار دهد. همچنین 
جلوی قاچاق علوفه را به کشورهای عراق و افغانستان را بگیرد. زیرا کشورهای 
همسایه نیز درگیر خشکسالی هستند و اوضاع نهاده های آنها هم بسیار خراب 

است و همین امر باعث قاچاق علوفه از کشور شده است.
مجتبی عالی در گفت وگو با ایسنا، در پاسخ به این سوال که گفته می شود 
دامداران دام های مولد و آبستن را به کشتارگاه ها می فرستند و آیا این موضوع 
صحت دارد یا خیر؟ گفت: دخل و خرج دامدار همخوانی ندارد. یعنی هزینه ای 
که دامدار برای تامین علوفه می کند با قیمتی که  محصولاتش را می فروشد در 
تعادل نیست. در نتیجه روز به روز دامداران ضعیف تر می شوند. از طرفی چون 
نهاده دامی به دلیل خشکسالی کم شده و دامدار نمی تواند دام هایش را سیر 

کند مجبور است دام های خود را راهی کشتارگاه کند.
وی با بیان اینکه متاسفانه دولت هم هنوز هیچ راهکار کوتاه مدتی برای حل 
این مشکل پیدا نکرده است، افزود: پیگیری های بسیاری در این زمینه شده 
است و به وزارتخانه های مربوطه نامه هم زده ایم، ولی هنوز به هیچ جوابی 

نرسیده ایم.
مدیرعامل اتحادیه دامداران اضافه کرد: دولت باید هرچه سریعتر با توجه 
به موضوع خشکسالی، واردات یونجه و علوفه را در دستور کار خود قرار دهد. 
همچنین جلوی قاچاق علوفه را به کشورهای عراق و افغانستان را بگیرد. زیرا 
کشورهای همسایه نیز درگیر خشکسالی هستند و اوضاع نهاده های آنها هم 

بسیار خراب است و همین امر باعث قاچاق علوفه شده است.
به گفته وی بایستی برای اراضی موجود در کشور به منظور کاشت علوفه 

برنامه ریزی شود تا بتوانیم امسال را پشت سر بگذاریم.
عالی تصریح کرد: اگر شرایط به همین روال پیش برود صنعت دامپروری کشور 
نابود می شود. در حال حاضر 50 درصد مشکلات در این عرصه سوء مدیریت و 
دلال بازی است که باعث ایجاد هرج و مرج در تامین علوفه شده است. دولت 
باید کسانی که علوفه دپو کرده اند را شناسایی کند و علوفه های دپو شده را به 
دامداران بازگرداند. وی افزود: برای مثال دیده می شود  یک دامداری هزارتن 
علوفه نیاز دارد، ولی 10 هزارتن علوفه دپو کرده است تا در پاییز و زمستان با 

قیمت های بالاتر بفروشد.
مدیر عامل اتحادیه دامداران در ادامه گفت: بازار آینده گوشت قرمز در صورت 

تداوم این شرایط کاملا مشخص و قیمت ها افزایشی خواهد بود.
 

رئیس سازمان بورس خبر داد

واریز بخش دوم سود سهام عدالت 
تا آخر هفته

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار از واریز بخش دوم سود سهام عدالت سال 
1398 تا پایان هفته جاری خبر داد.

محمدعلی دهقان دهنوی درمورد اینکه قرار بود نام اسامی شرکت هایی که 
سود سهام عدالت را به حساب شرکت سپرده گذاری مرکزی واریز نکرده بودند 
تا پایان هفته قبل اعلام شود، اما این اتفاق نیفتاده است، توضیح داد: هنوز 
به جمع بندی برای اسامی نرسیده ایم، اما تا آخر این هفته هم اسامی اعلام 

می شود و هم سود به حساب مشمولان واریز خواهد شد.
وی درمورد اینکه وزیر اقتصاد زمان واریز سود را عید قربان اعلام کرده بود نیز 
توضیح داد: وزیر اعلام کرده بود که بخش دوم سود تا عید قربان واریز می شود، 

بنابراین اگر جمع بندی تمام شود تا اخر هفته جاری، سود واریز خواهد شد.
طی  تا 1397  سالهای 1395  عدالت  سهام  سود  گزارش،  این  اساس  بر 
یک مرحله به حساب مشمولان سهام عدالت واریز شد اما سود سال 1398 
سرنوشت دیگری داشت و قرار شد طی دو مرحله به حساب سهامداران واریز 
شود. در این راستا، مرحله نخست سود در 28 اسفند سال گذشته واریز شد 
و مشمولان 50 درصد سود سهام خود را دریافت کردند. پس از آن وعده های 
مختلفی برای واریز بخش دوم سود از سوی مسئولان مختلف داده  شد اما تا 

کنون این امر محقق نشده است.



دوشنبه چهاردهم تیرماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 65303
ورزشی

 B تیم های حاضر در گروه با  ایران در مصاف های قبلی  تیم ملی فوتبال 
رقابت های انتخابی جام جهانی 2022 قطر عملکرد بهتری داشته و نتایج 
مناسب تری گرفته است. قرعه کشی مرحله نهایی انتخابی جام جهانی 2022 
قطر روز پنجشنبه برگزار شد و تیم ملی فوتبال ایران رقبای خود را شناخت. 
شاگردان دراگان اسکوچیچ باید در گروه A با تیم های عراق، سوریه، امارات، کره 
جنوبی و لبنان پیکار داشته باشند. تیم ملی ایران با همه هم گروهی های خود 
پیش از این در مقدماتی جام جهانی پیکار داشته و بارها در رقابت های مختلف 
شاهد جدال ملی پوشان با آنها در نسل های مختلف بوده ایم. نکته جالب توجه 
این است که در آمار رو در رو، نسبت به هر پنج رقیب دستِ بالا را داشته ایم و 

بردهای بیشتری را به دست آورده ایم.
کره جنوبی:

13 برد، 9 مساوی و 9 شکست ماحصل نتایج رو در روی تیم ملی ایران و کره 

جنوبی در رقابت های مختلف بوده است. کره جنوبی در 6 دیدار اخیر با تیم ملی 
ایران بردی نداشته و چهار باخت و 2 تساوی عایدش شده است. آنها آخرین بار 
در جام ملت های 2011 موفق شدند با نتیجه یک بر صفر از سد ایران بگذرند و 
بعد از آن هیچوقت به این موفقیت دست پیدا نکردند. ایران و کره برای چهارمین 
دوره متوالی در انتخابی جام جهانی با یکدیگر در یک گروه قرار دارند و رقبایی 

آشنا برای یکدیگر به حساب می آیند.
امارات:

بعد از پیروزی در دور گروهی جام ملت های 2015 با تک گل دیرهنگام رضا 
قوچان نژاد دیگر با امارات مصافی نداشته ایم و حالا بعد از حدود هفت سال باید 
منتظر هفدهمین و هجدهمین تقابل با این تیم حاشیه خلیج فارس باشیم. 12 
برد، سه مساوی و تنها یک شکست نتیجه تقابل های این 2 تیم بوده و ایران با 
اقتدار نسبت به حریف خود عملکرد بهتری داشته است. امارات در هشت 

مصاف آخر مقابل ما بردی نداشته است. ایران و امارات برای سومین بار بعد از 
انتخابی جام جهانی 2002 و 2010 باهم در یک گروه قرار دارند. چهار برد و 2 
تساوی برای ما حاصل شده اما هیچوقت در 2 دوره قبلی به جام جهانی صعود 

نکردیم.
عراق:

رقیب نام آشنایی که مانند دور دوم در این مرحله هم باید به دیدارش برویم. 
29 بازی بین ایران و عراق انجام شده که 16 برد سهم ملی پوشان ایران بوده و 
عراق به 6 برد دست پیدا کرده است. ایران و عراق بعد از انتخابی جام جهانی 
1994 و 2002 در راه جام جهانی 2022 هم باید با یکدیگر پیکار داشته باشند. 
در پنج دیدار قبلی سه برد برای ایران و 2 پیروزی برای عراق به ثبت رسیده است 
و حالا 2 جدال دیگر در راه خواهد بود. علی دایی با چهار گل زده بهترین گلزن 
در تقابل های این 2 تیم است و سردار آزمونِ سه گله توانایی شکستن این رکورد 

را دارد.
سوریه:

فروردین امسال بود که سوریه را در دیداری تدارکاتی شکست دادیم. البته در 
آن مسابقه سوری ها با تمام توان به میدان نیامده بودند. تا به حال در 28 رقابتی 
که ایران و سوریه داشته اند 16 پیروزی برای ملی پوشان به ثبت رسیده و سوریه 
در یک بازی به برتری رسیده که از آن پیروزی 48 سال می گذرد. پنج پیروزی و 
6 تساوی در 12 رویارویی 2 تیم در مقدماتی جام جهانی به دست آمده و همین 
نشان می دهد که تیم ما در شرایط بسیار بهتری نسبت به رقیب غرب آسیایی 
خود قرار دارد. البته در انتخابی جام جهانی 2018 تنها تیمی که مقابل ایرانِ 
کارلوس کی روش شکست نخورد همین سوریه بود که 2 تساوی را به دست آورد. 
علی دایی مقابل سوریه هم بهترین آمار گلزنی را دارد. بعد از شهریار که چهار گل 

به ثمر رسانده سردار آزمون و مهدی طارمی با سه گل حضور دارند.
لبنان:

و اما لبنان. تیمی که در 10 بازی رو در رو مقابل ایران فقط یک برد داشته و در 
هشت بازی تسلیم شده و شکست خورده است. تنها پیروزی لبنان مقابل ایران 
در مقدماتی جام جهانی 2014 بود که موفق شدند در خانه خودشان با یک گل 
از سد ایران بگذرند. البته که در دیدار برگشت شاگردان کارلوس کی روش با چهار 
گل آنها را به خانه فرستادند. در سه تقابل اخیر ایران و لبنان سه برد برای ایران 
به دست آمده و در هر دیدار حداقل چهار گل به این تیم زده ایم. حالا شاگردان 
جمال طاهر که خودش در جام ملت های 2000 به عنوان کاپیتان لبنان از ایران 
چهار گل دریافت کرده بود باید برای خلق یک شگفتی به مصاف یوزهای پارسی 

بروند.
دور سوم و نهایی انتخابی جام جهانی 2022 قطر از یازدهم شهریورماه آغاز 

می شود و در نهم فروردین ماه سال 1401 ادامه خواهد داشت.

آنها از ما می ترسند ؛

B ایران، گربه سیاه تک تک تیم های گروه کرمانی مقدم: 

کنعانی زادگان باید عصبانیتش را کنترل کند

پیشکسوت تیم پرسپولیس گفت: اعتراض بازیکنان پرسپولیس به مسائل مالی 
نشان می دهد شخص خاصی پشت این تیم نیست.

مرتضی کرمانی مقدم در گفت وگویی، درباره استفاده برخی باشگاه های لیگ برتری 
از کلیدواژه هایی مثل عدالت، برابری و... و اعتقاد آنها درباره برخی حمایت های خاص 
از پرسپولیس اظهار داشت: فوتبال ایران هزار مشکل دارد و نمی توان یکی دو مورد را 
گفت اما وقتی یک تیم چندین سال پشت سر هم در کشورمان و آسیا موفق است و به 
قهرمانی های زیادی رسیده، حاشیه ها هم بیشتر شده و  بیشتر به آن تهمت می زنند. 
برخلاف اینکه رقیبان دوست ندارند پرسپولیس امسال هم قهرمان شود اما یحیی 

گل محمدی و بازیکنانش همچنان خوب نتیجه می گیرند. 
وی ادامه داد: پس از بازی با گل گهر دیدم همه بازیکنان پرسپولیس به دلیل پول 
نگرفتن ناراضی هستند. این موضوع نشان می دهد آنها هم مشکل دارند و اینگونه 
نیست که شخص خاصی پشت پرسپولیس باشد. مطرح کردن این حاشیه ها و حرفها 
بیشتر به خاطر این است که برخی ها می خواهند باخت را از گردن خود انداخته و 
بگویند به دلیل این مسائل باختیم. دومین عامل هم این است که شاید رقیبان چشم 
دیدن قهرمانی مجدد پرسپولیس را ندارند اما قطعا تیمی که موفق است باید این 

حواشی را هم تحمل کند. 
نباید به حرف های نسنجیده  پرسپولیس را به حاشیه برد 

پیشکسوت تیم پرسپولیس اضافه کرد: اگر این موفقیت ها برای باشگاه دیگری هم 
رقم می خورد نباید چنین مسائلی را به عنوان دلیل موفقیتش عنوان می کردیم اما 
نمی دانم چرا بعد از این همه سال  بهانه های واهی با قهرمانی پرسپولیس می آورند؟ 
شاید به این دلیل که نمی خواهند قهرمانی دوباره این تیم را ببینند، می خواهند 
پرسپولیس را دچار حاشیه کنند. البته بازیکنان و کادرفنی این تیم خیلی حرفه ای کار 

کرده و بدون توجه به این موارد به سمت کسب پنجمین قهرمانی پیش می روند. 
کرمانی مقدم درباره اینکه به نظر می رسد برخی رفتارهای نسجنیده مثل فحاشی 
اخیر محمدحسین کنعانی زادگان به استقلالی ها هم سبب افزایش تنش ها می شود، 
چنین  بودن  فشار  تحت  و  عصبانیت  دلیل  به  کنعانی زادگان  شاید  داد:  توضیح 
حرف هایی زده، اما وی به عنوان یک بازیکن حرفه ای باید عصبانیت خود را کنترل 
کند. هر چند اعتقاد دارم کنعانی زادگان حرف درستی نزد، اما وی هم انسان است. 
قطعا باید خویشتنداری می کرد و وسط خیابان چنین لفظی را به کار نمی برد تا این 
اقدام به سوژه بدی تبدیل نشود. البته به دلیل این حرف ها نباید تیم پرسپولیس را 

به حاشیه برد.
وی تصریح کرد: کنعانی زادگان یک بازیکن ملی پوش است و خیلی بهتر بود خودش 
را کنترل کرده و بهانه دست کسی نمی داد. وی در مسابقات ملی نماینده کل کشورمان 
است و وقتی چنین جایگاهی دارد، باید برخی مسائل را رعایت کند. در کل اهانتی که 
یکبار انجام شده را خیلی بزرگ کردند اما در صورت تکرار  می توان به وی ایراد گرفت. 

اکنون هم پرسپولیس بازی های حساسی دارد و نباید به این موضوع زیاد توجه کند.
بین این همه پیشکسوت چرا آرفی انتخاب شد؟

پیشکسوت پرسپولیس درباره انتخاب اشپیتیم آرفی به عنوان سرمربی تیم نونهالان 
این باشگاه توضیح داد: شناخت چندانی از آرفی ندارم و حتی یادم نمی آید چه زمانی 
در پرسپولیس بازی می کرد. با این وجود وقتی باشگاه این همه پیشکسوت دارد، چرا 
تصمیم گرفتند وی را به عنوان سرمربی نونهالان انتخاب کنند؟ خیلی از پیکشسوتان 
پرسپولیس دوره مربیگری دیده و کاربلد هستند. هیچ چیز در این فوتبال سرجای 
خودش نیست و در این وضعیت اجازه بدهند آرفی هم کارش را بکند، شاید کارش 

خوب باشد که انتخاب شده است.
کرمانی مقدم اضافه کرد: در فوتبال ما هر کسی روی کار می آید، دوست دارد افرادی 
را با خودش سر کار بیاورد. این جزو مشکلات فوتبال ماست. انتخاب آرفی را تأیید 
نمی کنم و نمی دانم وی دوره مربیگری را دیده یا خیر اما بهتر بود از پیشکسوتان خود 
پرسپولیس استفاده می شد. الان هم اجازه بدهیم وی کارش را بکند. شاید چیزهایی 

بلد باشد و بتواند به نونهالان یاد بدهد. 
 

دختر المپیکی وزنه برداری زنان ایران:

حضورم در المپیک آغاز 
یک راه بزرگ است

دختر المپیکی وزنه برداری زنان ایران با بیان اینکه کسب سهمیه وزنه برداری افتخار 
بزرگی در ورزش زنان است گفت: افتخارات کسب شده دختران ایرانی در سه سال 

گذشته مصداق بارز توانمندی این قشر در وزنه برداری است.
»پریسا جهانفکریان« با بیان اینکه حضور در المپیک برای زنان وزنه بردار ایرانی افتخار 
بزرگی به شمار می رود، اظهار داشت: نمی توانم حسم را از این موفقیت بزرگ توصیف 
کنم. افتخاری که کسب شده آغاز یک راه بزرگ است. هر ورزشکاری آرزو دارد روزی در 
آوردگاه المپیک حضور پیدا کند زیرا این بازی ها جایی برای قدرتنمایی بهترین ها به 

شمار می رود. خوشحالم که نماینده زنان وزنه بردار ایران در توکیو هستم.
دختر المپیکی وزنه برداری ایران با اشاره به مشکلات ناشی از مصدومیتش افزود: 
قبل از مسابقات قهرمانی آسیا من دچار یک مصدومیت شدم که تمریناتم را با مشکل 
مواجه کرد. این تمرین میزان آمادگیم را کاهش داد و در نهایت نیز از اعزام به مسابقات 
قهرمانی آسیا در ازبکستان بازماندم. بعد از آن بود که کسی تصور کسب سهمیه من 
را نداشت اما خدا را شکر می کنم که این اتفاق تاریخی برای وزنه برداری زنان ایران و 

من رخ داد.
ملی پوش وزنه برداری زنان ایران این را هم گفت:  حضور من در المپیک توکیو شاید 
با نتیجه دلخواه همراه نباشد اما آغاز راهی است که نشان می دهد زنان ایرانی در 
رشته وزنه برداری توانایی حضور در میادین بزرگ و کسب افتخار را دارند. کسب مدال 
یکتا جمالی و کسب سهمیه المپیک نشان داد دختران ایرانی در وزنه برداری توانمند 
هستند و آینده این رشته می تواند درخشان باشد. این افتخارات در حالی کسب شد 

که کمتر از چهار سال از آغاز به کار وزنه برداری زنان ایران می گذرد. 
جهانفکریان با اشاره به میزان آمادگی خود برای رسیدن به المپیک عنوان کرد: 
مصدومیت من را از تمرینات دور کرده بود اما با تدبیر فدراسیون و تلاش کادر فنی در 
تلاش هستم تا بتوانم خود را به سطح مطلوبی از آمادگی برسم. البته در کنار کادرفنی 
و مسوولان فدراسیون، کادر پزشکی نیز تمام تلاش خود را برای رسیدن من به آمادگی 

انجام خواهم داد و امید دارم نماینده شایسته ای برای زنان ایران اسلامی باشم.

دستیار مجیدی به الغرافه پیوست
یوسف دانشیار به عنوان دستیار آندره استراماچونی به الغرافه قطر خواهد پیوست.

به یوسف دانشیار دستیار فرهاد مجیدی در تیم فوتبال استقلال پس از پایان یافتن 
تمرین روزیک شنبه آبی پوشان راهی قطر و تیم الغرافه می شود تا به کادر فنی آندره آ 
استراماچونی بپیوندند. این انتقال با موافقت فرهاد مجیدی صورت گرفته است. 
دانشیار در دوره حضور استراماچونی در استقلال سابقه همکاری با وی را داشته است.

با تصویب لایحه دولت درباره ماهیت حقوقی فدراسیون های آماتوری در مجلس و شورای نگهبان، اختلافی فوتبال ایران 
و فیفا بعد از سال ها حل و فصل شد. عباسعلی کدخدایی، عضو و سخنگوی شورای نگهبان روز شنبه از تایید اساسنامه 
فدراسیون های ورزشی آماتوری جمهوری اسلامی ایران خبر داد. او در صفحه شخصی خود در توییتر نوشت: »در جلسه 
چهارشنبه 9 تیرماه اساسنامه فدراسیون های ورزشی آماتوری جمهوری اسلامی ایران، مورد بررسی قرار گرفت و مغایر 
با شرع مقدس و قانون اساسی شناخته نشد«. این اتفاق در حالی صورت گرفت که در سنوات گذشته شورای نگهبان 
لایحه دولت را مغایر با شرع مقدس و قانونی اساسی شناخته بود و بعد از گذشت یک سال و انجام اصلاحات مدنظر این 
نهاد، بالاخره به تصویب رسید و از این پس فدراسیون های ورزشی از جمله فدراسیون فوتبال ایران که همگی در زمره 
فدراسیون های آماتوری قرار می گیرند، دیگر نهاد »عمومی غیردولتی« شناخته نمی شوند و به موسسات »غیر دولتی با 
استقلال شخصیت حقوقی« تبدیل می شوند. تمام این فعال و انفعالات بعد از آن صورت گرفت که فیفا نسبت به ماهیت این 
فدراسیون خرده گرفت و خواستار اصلاح آن شد؛ به طوری که خواسته های این نهاد بین المللی به علت محدودیت های 
موجود در قوانین مصوب دولت و مجلس، مشکلاتی را میان دو طرف ایجاد کرده بود. طبق قانون مصوب سال 1373 
مجلس شورای اسلامی، ارگان های مختلف در ایران به چهار بخش وزارتخانه ها، سازمان ها، نهادهای عمومی غیر دولتی 
و موسسات خصوصی تقسیم بندی می شوند که فدراسیون ها در زمره نهادهای عمومی غیردولتی بودند و در نتیجه به 
علت تعریف بودجه و دریافت کمک های دولتی، مشمول بازرسی  و پاسخگویی به نهادهای دولتی بودند که این موضوع 
مغایر با تعاریف فدراسیون ها در فیفا بود. با توجه به موضوع، اصلاح اساسنامه این فدراسیون سال گذشته با چالش بزرگی 
مواجه شد و فیفا اجازه برگزاری انتخابات تا زمان رفع ایرادها را نمی داد. در نهایت فیفا به این نتیجه رسید که تا زمان تغییر 
قوانین در ایران و ارائه لایحه دولت به مجلس، اجازه برگزاری انتخابات و تایید اصلاحات اساسنامه را بدهد؛ به شرطی که 
این فدراسیون در مهلتی یک ساله نسبت به این تغییرات اقدام کند. بالاخره این تغییرات قبل از فرا رسیدن ضرب الاجل 
یک ساله مسوولان دولتی و فدراسیون فوتبال به فیفا انجام شده و فدراسیون فوتبال ایران می تواند به فیفا این تاییدیه 
را ارائه دهد که تغییرات مدنظر این نهاد انجام شده و از این پس فدراسیون فوتبال طبق مصوبه اخیر، در زمره نهادهای 
غیردولتی با ماهیت حقوقی مستقل است. بر اساس مصوبه مجلس و شورای نگهبان، »فدراسیون های ورزشی آماتوری از 
فهرست نهادهای عمومی غیر دولتی -مصوب 1373- خارج و به عنوان موسسات غیردولتی با استقلال شخصیت حقوقی 
شناخته می شوند. این موسسات با مجوز وزارت ورزش و جوانان تاسیس می شوند و در چارچوب قوانین و مقررات کشور با 
رعایت اساسنامه بین المللی مربوط فعالیت می کنند. موسسات یاد شده افزون بر منابع درآمدی غیر دولتی، حسب مورد به 
اقتضای وظایف قانونی دستگاه های اجرایی دولتی یا در قالب ردیف های بودجه کشور، از کمک دولت برخوردار می شوند. 

اساسنامه هر یک از این موسسات از سوی مجمع عمومی مربوط تهیه و تصویب یا اصلاح می شود.«

پیشکسوت فوتبال ایران این پیشکسوت فوتبال ایران با بیان این که با آرامش بازی کردن باعث موفقیت می شود، گفت: 
تیم ها عربی می خواهند ما را به برخوردهای عصبی ببرند اما خوشبختانه بازیکنان ما در منامه نشان دادند که به این مسائل 

توجه ندارند و با آرامش کار می کنند
منصور ابراهیم زاده در گفت وگویی درباره قرعه کشی مرحله دوم مقدماتی جام جهانی اظهار کرد: ابتدا صعود تیم ملی به 
مرحله دوم را تبریک می گویم. ما به دنبال این هستیم که به جام جهانی برویم  تیمی که می خواهد به جام جهانی صعود کند، 
باید در همه مراحل با قدرت کار کند و برایش فرقی نکند چه تیم هایی در گروهش قرار می گیرند. به خصوص این که ایران در 

تجربه بازی های قبل جام جهانی نشان داد که می تواند از گروهش صعود کند.
او ادامه داد: وقتی به این فکر می کنیم و بر این باوریم که تیم مان در جایگاه مناسبی قرار دارد، در نتیجه نباید برای مان 
مهم باشد که در چه گروهی قرار گرفتیم. اما وقتی بخواهیم تیم های حریف را بررسی کنیم، همیشه جلوی کره جنوبی 
فوتبال خیلی خوبی انجام می دادیم و در بازی های آخرمان هم همیشه مقابل این تیم برتر بودیم. دیگر تیم ها همیشه مقابل ما 

می آیند با شرایط فیزیکی و روحی برخورد خاص داشته باشند و ما را عصبانی کنند تا بتوانند موفق باشند.
این پیشکسوت فوتبال ایران با بیان این که با آرامش بازی کردن باعث موفقیت می شود، گفت: تیم ها عربی می خواهند ما 
را به برخوردهای عصبی ببرند اما خوشبختانه بازیکنان ما در منامه نشان دادند که به این مسائل توجه ندارند و با آرامش کار 
می کنند. ما بازیکنان باتجربه  و لژیونرهای آبدیده ای هم داریم. نیروی خیلی قوی داریم که می توانیم از آن ها استفاده کنیم 
و مقابل این تیم ها نگرانی نداریم اما خودمان نباید اشتباه کنیم و تمام تمرکزمان را روی وظایف تیمی مان بگذاریم. مسلما 

می توانیم صعود کنیم.
اسکوچیچ نشان داد می تواند تیم را هماهنگ کند

 او درباره چگونگی آماده سازی تیم ملی گفت: آماده سازی بازیکنان باید دو بخش شود. یک بخش بازیکنانی هستند که در 
لیگ  ایران داریم و باید یک برنامه خاص برای شان تعیین کنیم. این مساله را خودشان می دانند، چون مسابقات لیگ ما هشتم 
مرداد به پایان می رسد و بازیکنان ما در آن زمان از لحاظ بدنی آماده اند. یک ماه فرصت داریم تا بازیکنان مان با هم هماهنگ 
شوند و باید روی آمادگی بدنی هم کار کنیم. ما در این مدت 2 تا 3 بازی دوستانه نیاز داریم که بتوانیم این هماهنگی را بیش تر 
کنیم. ابراهیم زاده درباره ابقای دراگان اسکوچیچ گفت: او نشان داد که تیم را خیلی خوب می تواند هماهنگ کند و تمام 
وقت هم در ایران است. شناخت خوبی از بازیکنان دارد و همکاری کریم باقری و وحید هاشمیان با او از نظر تاثیر روانی بسیار 
به تیم ملی کمک می کند. اسکوچیچ شناخت دارد و در این برهه از زمان کسی باید بالای سر بازیکنان باشد که خوب آن ها را 
درک کند و ارتباطات خوبی بین بازیکنان به وجود آورد. خوشبختانه اسکوچیچ این کار را به خوبی انجام می دهد و این وظیفه 

ماست که به تیم ملی انرژی مثبت دهیم تا برای ادامه مسابقات بتواند موفق عمل کند.

بر اساس مصوبه مجلس و شورای نگهبان ؛

اختلاف قدیمی ایران و فیفا بالاخره حل شد!
ابراهیم زاده: 

آرامش باعث موفقیت تیم ملی می شود

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای امیرحسین صادقی برابر وکالتنامه 1378878 دفترخانه 15 قم با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته 
سند مالکیت  به شماره 616718 مربوط به پلاک ثبتی 10686/29 اصلی واقع در بخش 1 ثبت قم بنام حسین بنائیان ثبت 
شده است، سپس به موجب سند قطعی 13389 مورخه 1353/4/9 دفترخانه 15 قم مقدار یک ونیم دانگ مشاع از ششدانگ 
به فاطمه صفری منتقل شده است سپس حسین بنائیان به موجب دادنامه حصر وراثت 1856 مورخه 1392/8/11 شعبه 40 
شورای حل اختلاف قم در تاریخ 1378/6/9 فوت نموده است که وراث وی عبارتند از فاطمه صفری )زوجه( علی – محمد- 
سکیمه- کبری- عذرا- زهرا- همگی بنائیان )فرزندان( متوفی میباشد سپس محمد بنائیان احدی از وراث نیز به موجب دادنامه 
حصر وراثت 1385 مورخه 1386/9/14 شعبه اول دادگاه عمومی حقوقی قم فوت نموده که وراث وی عبارتند از مهدی – ناصر- 
حسین – حسن- فرزندان همگی بنائیان و خانم صدیقه صفری کرهرودی زوجه دائمی و فاطمه صفری مادر متوفی میباشد 
سپس فاطمه صفری نیز به موجب دادنامه حصر وراثت 1884 مورخه 1392/8/13 شعبه 40 شورای حل اختلاف قم فوت 
نموده که وراث وی عبارتند از علی – سکینه- زهرا – عذرا- کبری فرزندان متوفی میباشد که سند مالکیت در اثر سهل انگاری 
مفقود گردیده، لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی 
ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 

مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 14164(
رضا حسینخانی- سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

--------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه آقای ابوالفضل بنی احمدی با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته سند مالکیت تمامی ششدانگ 
پلاک 291/4569/23828- اصلی واقع در بخش یک ثبت قم در دفتر الکترونیکی شماره 139820330001012238 بنام 
خانم زکیه رضیئی ثبت و سند مالکیت به شماره مسلسل 450456 ج/97 صادر و تسلیم شده است سپس تمامی مورد ثبت طی 
سند قطعی 51446 مورخ 1398/05/27 دفتر 40 قم به آقای ابوالفضل بنی احمدی انتقال قطعی گردیده است که تمامی 
مورد ثبت طی سند رهنی 51447 مورخ 1398/05/27 دفتر 40 قم در رهن بانک رفاه کارگران قرار گرفته است سپس به علت 
جابجائی مفقود شده است، که در حال حاضر در این اداره در شرف صدور المثنی بنام ایشان میباشد لذا مراتب طبق تبصره یک 
اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت 

نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام 
و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 14165(
رضا حسینخانی-سرپرست ثبت اسناد منطقه یک قم

--------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه آقای حسین کمالیان فرزند ابوالفضل برابر درخواست شماره 1/24409-1399/12/12 اعلام داشته اند که 
سند مالکیت شش دانگ پلاک 7540 اصلی واقع در بخش 1 ثبت قم که در دفتر 242 صفحه 51 ذیل ثبت 4675 بنام ایشان 
)حسین کمالیان( ثبت و سند مالکیت 103747 صادر و تسلیم شده است سپس از طرف ایشان اعلام داشته سند مالکیت مزبور 
به علت بنایی و جابجایی مفقود گردیده، که در حال حاضر در این اداره در شرف صدور المثنی بنام ایشان میباشد، لذا مراتب 
باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به 
این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور 

سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 14166(
رضا حسین خانی-سرپرست ثبت اسناد منطقه یک قم

--------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

سید محسن پرپنجی حسینی با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته سند مالکیت دفترچه ای ششدانگ پلاک 
1892/36اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم در صفحه 475 دفتر 233 ذیل ثبت 40194  بشماره سریال 3/320013 بنام 
سید حمید مهدوی صادره و تسلیم شده که نامبرده اعلام داشته سند مالکیت در اثر نامعلوم مفقود گردیده، لذا مراتب باستناد 
تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این 
اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند 

مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 14175(
عباس پور حسنی حجت آبادی-رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

تیم ملی فوتبال آرژانتین و کلمبیا به مرحله نیمه نهایی مسابقات کوپا آمه ریکا 
راه پیدا کرد.

رقابت های مرحله یک چهارم نهایی کوپا آمه ریکا بامداد امروز با برگزاری دو دیدار 
بین تیم های ملی فوتبال آرژانتین - اکوادور و اروگوئه - کلمبیا برگزار شد که با 

صعود آرژانتین و کلمبیا همراه بود.
دیدار اروگوئه و کلمبیا در پایان نود دقیقه بدون گل به پایان رسید و دو تیم در 

وقت های اضافی نیز کاری از پیش نبردند تا ضربات پنالتی تکلیف تیم برنده را 
مشخص کند. دوئل پنالتی های دو تیم با نتیجه 4 بر 2 به سود کلمبیا به پایان رسید 

تا این تیم به مرحله نیمه نهایی راه پیدا کند.
با این حال دیدار آرژانتین و اکوادور با قدرت نمایی آلبی سلسته همراه بود. 
»لیونل مسی« و هم تیمی هایش در آرژانتین با نتیجه 3 بر صفر از سد اکوادور 

گذشتند و به جمع چهار تیم پایانی جام راه پیدا کردند.

»دی پائول« )40( »لائورتارو مارتینز« )81( و لیونل مسی )3+90( برای آرژانتین 
گلزنی کردند.

به این ترتیب آرژانتین و کلمبیا روز چهارشنبه و از ساعت 5:30 بامداد )به وقت 
تهران( به مصاف هم خواهند رفت.

برزیل و پرو هم ساعت 3:30 بامداد روز سه شنبه در دیگر بازی مرحله نیمه 
نهایی با هم دیدار می کنند.

یک چهارم نهایی کوپا آمه ریکا؛

صعود قدرتمند آرژانتین در شب پیروزی کلمبیا در ضربات پنالتی
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درخواست پیشنهاد و انتقاد سازنده از شخصیت های سیاسی، دانشگاهی و 
حزبی اصلاح طلب از سوی دفتر رییس جمهوری منتخب و رییس قوه قضاییه 
جدید، نخستین نشانه از درک شرایط و نیاز امروز ایران به اجماعی فراگیر میان همه 

جریان های سیاسی و اجتماعی است.
به گزارش خبرنگار  سیاسی ایرنا، دفتر سید ابراهیم رییسی رییس جمهوری 
منتخب در روزهای گذشته در تماس با چهره های سیاسی، روزنامه نگاران و دبیران 
کل احزاب از آنان خواسته، پیشنهاد و انتقادهای خود را درباره اداره کشور ارائه 
کنند. این درخواست از سوی دفتر غلامحسین محسنی اژه ای رییس جدید قوه 
قضاییه هم تکرار شده و با واکنش ها، تحلیل ها و تفسیرهای متفاوتی روبرو بوده 
است که می توان آنها را به دو دسته واکنش های خوش بینانه و تفسیرها و عکس 

العمل های بدبینانه تقسیم کرد.
»احمد زیدآبادی« نخستین چهره سیاسی بود که روز چهارشنبه، نهم تیرماه در 
کانال شخصی خود از تماس دفتر آیت الله رییسی با او به منظور دریافت دیدگاه ها 
و پیشنهادات درباره مسائل مختلف کشور خبر داد و نوشت: »درخواست شان 
دریافت انتقادات، نظرات و پیشنهادات من به آقای رییسی در مقام ریاست جمهوری 
بود. گفتم؛ اگر بخواند، چراکه نه؟ تاکید کردند که حتما می خواند. با خود فکر 
کردم، خب، چه بهتر از این؟ لذا تصمیم گرفتم باتوجه به مجموعه امکانات و 
محدودیت های آقای رییسی، آنچه را به صلاح کشور و کمک به گذر ایران از این 
وضعیت اسفبار می دانم، به طور صریح و روشن و بدون هرگونه سانسور، هر از گاهی 
به صورت مکتوب به دفتر او ارسال کنم و چنانچه به اندازه مثقالی هم موثر افتد، 

خالی از ارزش نخواهد بود.«
پس از این اعلام برخی چهره های دیگر هم از تماس های مشابهی خبر دادند؛ 
»غلامحسین کرباسچی« دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی ضمن تایید تماس 
یادآور شد: »مهم این است که پیشنهادها و انتقادهایی که از ما دریافت می کند، به 
آن ترتیب اثر دهند، یعنی تاثیرگذاری آن اهمیت دارد و اگر حالت تبلیغاتی نداشته 

باشد، کار مثبت و خوبی است.«
»جواد امام« دبیرکل مجمع ایثارگران هم درباره تماس با او برای ارائه برنامه گفت: 
»ارزیابی مثبت یا منفی این تماس ها را باید به آینده موکول کرد و ببینیم آیا از این 

نظرات استفاده خواهد شد یا خیر. فعلا برای قضات زود است.«
»مصطفی کواکبیان« دبیر کل حزب مردم سالاری هم درباره محتوی تماس 

تلفنی از دفتر رییس جمهور منتخب توضیح داد: »در پاسخ به تماس دفتر جناب 
 رییسی جهت ارایه پیشنهادات، با آرزوی موفقیت برای ایشان، نشست مورخ 27 
آبان 1398 فراکسیون دیپلماسی با حضور 80 نفر از نمایندگان مجلس دهم را 
یادآورشدم و درپایان، پیگیری ایشان را برای انتشار دلایل و مستندات عدم احراز 

صلاحیتم از سوی شورای نگهبان خواستار شدم.«
»اکبر منتجبی« سردبیر روزنامه سازندگی، »احسان مازندرانی« فعال رسانه ای هم 
از دیگر چهره هایی بودند که از سوی دفتر رییس جمهوری منتخب با آنها تماس 

گرفته شده است.  
»مجید انصاری« عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام هم این تماس ها را مثبت 
ارزیابی کرده و گفته است: »این اتفاق هم به نفع جامعه و هم به نفع دستگاه ها و 
قوای مختلف است. به هر حال به نظرم آنچه اتفاق افتاده کار پسندیده ای است و 

اگر مستمر و واقعی باشد و انتقادات دریافت بشود می تواند موثر باشد.«
»محمد مهاجری« فعال رسانه ای هم در تحلیل خود از این رویداد نوشته است: 
»اکنون چند تن از افرادی که با آنها تماس گرفته شده، موضوع را رسانه  ای کرده 
اند و چنین بر می آید که آنها از این ایده پشتیبانی کرده اند. اینکه خروجی چنین 
ارتباطی چه خواهد شد و آیا یک امر تشریفاتی است یا واقعا منشا تاثیر خواهد بود، 
در آینده مشخص می شود اما به نظر می رسد کاری که صورت گرفته، در داوری 

اولیه  می تواند مثبت باشد.«
»حسین نورانی نژاد« سخنگوی حزب اتحاد ملت هم در این زمینه تصریح کرده 
است: »اقدام خوبی که عینا از جانب دفتر آقای رییسی هم انجام شده و این کار 
گرچه جای حق انتخاب و کنشگری نهادی و مدنی و ایجاد فضای باز نقد و نظر را 
نمی گیرد، اما می تواند فتح بابی برای یک سری گفت وگوها و افزایش درک متقابل 

باشد. حداقل اینکه حس انتقال حرف ها و درد دل هاست.«
تماس هایی مشابه هم از دفتر حجت الاسلام محسنی اژه ای، رییس جدید قوه 
قضاییه با برخی از فعالان سیاسی و حقوقی گرفته شده است و در مجموع آنچه 
از اظهارات فعالان سیاسی اصلاح طلب؛ چه آنهایی که تماسی دریافت کرده اند 
و چه آن هایی که تماسی با آن ها انجام نشده؛ بر می آید دیدی مثبت نسبت به 
این اقدام روسای جدید قوای مجریه و قضاییه است و این می تواند آغازی بر پایان 

واگرایی های سیاسی در کشور باشد و نقطه شروع اجماعی بزرگ برای ایران.
آگاهی از شرایط جامعه و جهان

درباره تصمیم و نیت آیت الله رییسی و حجت الاسلام محسنی اژه ای در دعوت 
به ارائه پیشنهادات افرادی از جریان فکری متفاوت یا حتی رقیب؛ گمانه های 
بسیاری مطرح است اما به نظر می رسد این رویداد در صورت تداوم و تثبیت؛ نشان 
از درک درست روسای سه قوه از شرایط خاص کشور و جهان دارد. امید و اعتماد 
مردم به بهبود شرایط به دلایل متعددی کاهش پیدا کرده است؛ میزان دغدغه ها و 
مشکلات معیشتی، اجتماعی، سیاسی و اقتصادی در حال افزایش است و نمی 
توان منکر برخی شکاف های به وجود آمده در کشور شد؛ ترمیم این شکاف ها 

نخستین گام کاستن از مشکلات اقتصادی در کشور است.
آیت الله رییسی به عنوان رییس جمهوری منتخب می داند که صرف شعار و 
تک روی های سیاسی نمی تواند در داخل کشور انسجام بخش و اتحاد آفرین باشد، 
کشور برای رسیدن به ثباتی داخلی به ویژه در عرصه سیاسی، نیازمند این اتحاد 

است و تا زمانی که چنین اجماعی در داخل شکل نگیرد در عرصه بین المللی 
نمی توان به موفقیتی در هیچ حوزه ای چشم دوخت.

نه در  را  الملل، قدرت هر واحد جغرافیایی  امروز و روابط بین  واقعیت جهان 
تجهیزات نظامی و تکنولوژی که در میزان حمایت مردم یک جغرافیا از سیستم 
سیاسی خود می داند و از این روست که حمایت همه جریان ها و گروه های سیاسی 
می تواند جمهوری اسلامی را در عرصه بین الملل در احقاق حقوق حقه خود قدرت 
ببخشد. منطقه همیشه آشوب زده خاورمیانه نیازمند ایرانی متحد است و این اتحاد 
جز با کنار هم قرار دادن افکار متفاوت و بهره گیری از دیدگاه های مختلف؛ میسر 
نخواهد شد. درک این مهم از سوی رییس جمهوری منتخب می تواند نوید بخش 
کاهش تنازعات سیاسی به نفع ایران و آرامش همگانی برای پیشبرد اهداف اصلی 

و مهم باشد.

همفکری با گروه های سیاسی برای ایجاد اجماع فراگیر؛

آغازی بر پایان واگرایی سیاسی؟

 ناصر ایمانی از چهره های سیاسی اصولگرا می گوید: ابراهیم رئیسی فرد معتدلی است و همین ما را دلگرم می 
کند برای اینکه در دولت ایشان تندروها چندان جایی نداشته باشند.

چینش کابینه دولت رئیسی بحث مهم این روزهای سیاسیون و فضای سیاسی کشور است؛ کابینه ای که هر 
روز برای آن لیست های مختلفی منتشر و گمانه زنی می شود. ناصر ایمانی از چهره های سیاسی اصولگرا بر این 
باور است که ابراهیم رئیسی چه  قبل از انتخابات و  چه در زمان تبلیغات انتخاباتی هیچ وعده و وعیدی برای دولت 

آینده به هیچ فردی، جریانی، طیفی و جناحی نداده، مطلقا! بنابراین از این جهت کاملا هوشیارانه عمل کردند.
او می گوید رئیسی وامدار هیچ گروه و جناحی نیست چراکه او به این خاطر که اصولگراها از ایشان حمایت کردند 

رئیس جمهور نشد بلکه خودش رئیس جمهور شد و این یک واقعیت است.
ایمانی تاکید دارد تندروها در دولت رئیسی جایی ندارند و رئیسی دارای شخصیت معتدلی است و مواضع طی 

سه سال اخیرش هم این معتدل بودن را نشان می دهد.
ایمانی از 2 چالش جدی رئیسی در چینش کابینه اش هم حرف زد و معتقد بود انتخاب معاون اول و تیم 

اقتصادی هماهنگ و دارای نظریه از مهمترین مسائلی است که رئیسی باید در انتخاب آن دقت کند.
مشروح مصاحبه خبرگزاری خبرآنلاین با ناصر ایمانی از چهره های سیاسی اصولگرا را می خوانید؛

*آقای ایمانی! به نظر شما شرایط جنگ اقتصادی، کرونا و تحریم ها می تواند دولت آقای رئیسی را وارد 
یک چالش و دست انداز کند یا ...؟

هر دولتی در کشور روی کار می آمد یا هر دولتی با هر گرایش سیاسی مواجه با چالش های بسیار جدی بود و این 
مربوط به دولت آقای رئیسی نیست یعنی هر کس دیگری هم رئیس جمهور می شد همین اتفاق می افتاد به این 
دلیل که کشور الان به لحاظ اقتصادی در وضعیت کاملا دشواری به سر می برد و حجم زیاد کسری بودجه دولت 
که به طور طبیعی منجر به تورم می شود ؛ تورم هم یعنی گرانی کالا، گران تر شدن کالاها و پایین آمدن قدرت خرید 

و بزرگ شدن طبقات کم درآمد جامعه و از طرف دیگر بیکاری بیشتر.
یعنی سلسله وار همه اینها به یکدیگر در اقتصاد متصل است که سرمنشا بسیاری از این مشکلات کسری شدید 
بودجه دولت است. هر دولتی که بعد از دولت آقای روحانی سرکار می آمد با این مشکل ها مواجه می شد. از طرف 
دیگر مسئله تحریم های خارجی است و از طرف دیگر مسئله کرونا که اختصاص به دولت آقایی به نام آقای رئیسی 

ندارد و هر کس که رئیس جمهور می شد با این چالش های بسیار بزرگ در عرصه اقتصادی مواجه می شد.
حل مشکلات کشور نیاز به تیم اقتصادی قوی دارد

این حرف ها به این معنا نیست که اینها راهکار ندارند، راهکار دارند منتهی راهکارهای آن اولا دراز مدت است و در 
کوتاه مدت تنها برخی از اقدامات را می شود انجام داد که جنبه تسکینی برای اقشار آسیب پذیر جامعه دارد ولی 
عمده راهکارهای آن دراز مدت است، صبر و تأمل می خواهد چیزی که مردم ندارند و طبیعی هم است که نداشته 

باشند بخاطر اینکه چند سال در این وضعیت هستند.
 از طرف دیگر برنامه ریزی دقیق اقتصادی می خواهد که لازمه آن تیم اقتصادی آن دولتی است که روی کار می 
آیند؛ یک تیم بسیار کارشناس، قوی، مسلط و هماهنگ. اگر چنین نباشد چیزی هم که وجود دارد از دست می 
رود. درارتباط با مسئله سیاست خارجی یعنی تحریم های خارجی چیزی است که اساسا بخش عمده ای از آن در 
اختیار ما نیست و به طرف غربی برمی گردد و روی آن هم نمی توان حساب قابل توجه باز کرد، یعنی ممکن است 
در کوتاه مدت رفع شود ولی در دراز مدت نمی توان روی آن محاسبه جدی کرد که آنها را در آینده هم نخواهیم 

داشت )این تحریم ها یا یک نوعی از تحریم ها(.
بنابراین هر کدام از این 4 یا 7 نفر از آقایانی که کاندید شدند باید می دانستند که دولتی را دارند یا وضعیتی را 
تحویل می گیرند که وضعیت اصلا مناسبی نیست و حتما این را می دانستند که کاندید شدند و البته مردم به یک 

نفر این را اقبال کردند و آن هم آقای رئیسی است.
نمی توان گفت دولت رئیسی دولت گُل و بلبل است

*پس شما می گویید برخلاف آنچه که برخی مدعی هستند با دولت آقای رئیسی همه چیز گُل و بلبل و 
خوب می شود در عمل با شرایط فعلی امکانپذیر نیست.

قطعا وجود دارد و نگفتم آقای رئیسی بلکه هر کسی که رئیس جمهور می شد و از هر جناح سیاسی، این را باید 
می دانست که کشور، نه تنها کشور گُل و بلبل نیست بلکه با چالش های جدی مواجه است که برخی ها اسم آن را 
ابر چالش می گذارند و این به این معنا نیست که راهکارهایی وجود ندارد، حتما راهکارهایی وجود دارد و این دولتی 
که روی کار می آید باید ببینیم که چقدر ظرفیت، آمادگی و استعداد این را دارد که بتواند این چالش ها را پشت 

سر بگذارد البته اینها زمان بر است و این نکته مهمی است. مسائل در عرصه سیاست، زمان خیلی کوتاه است.
رئیسی در انتخاب معاون اول بسیار دقت کند

*راهکار شما برای دولت در این شرایط به ویژه در بُعد چینش کابینه چیست؟
آن چیزی را که من به دولت جدید به عنوان یک فردی که به صحنه اقتصاد و سیاست کشور نگاه می کند، توصیه 
دارم، به نظر من آقای رئیسی اگر این رویه را پیشه بگیرند یک رویه درستی خواهد بود ابتد این است که  آقای رئیسی 
در انتخاب معاون اول خیلی دقت کنند. معاون اول می تواند بالاخص برای آقای رئیسی فرد حساسی باشد برای 
اینکه جناب آقای رئیسی سابقه کارهای اجرایی و اقتصاد کلان کشور را کمتر دارند نه اینکه اصلا نداشته باشند اما 
کمتر داشتند و برای همین نیاز دارند به اینکه به نوعی این ضعف را جبران کنند. یک بخش عمده ای از جبران این 

ضعف به معاون اولی برمی گردد که کار اجرایی مستمر و بزرگی در کشور کرده باشد.
رئیسی اداره وزیران را به معاون اولش واگذار کند

*مثلا چه چهره هایی را می توانید بگویید که کار اجرایی قوی کرده باشد؟
چهره مهم نیست و اصلا اهمیتی ندارد. مشخصات مهم است، فردی باشد که کار اجرایی طولانی و مفصل کرده 
باشد که بتواند کابینه و هیئت وزیران را به خوبی اداره کند و آقای رئیسی به جای اینکه در مسائل اجرایی هیئت 
وزیران وقت بگذارند، مقداری سطحشان را بالاتر ببرند و مسائل کلان کشور را مدیریت کنند نه صرفا مسائل کاری 
و اجرایی که در هیئت وزیران وجود دارد. در واقع اداره وزیران و مشکلاتی که مربوط به مسائل اجرایی کشور است 

عمدتا به دوش معاون اول بگذارند، این یک توصیه از طرف بنده است.
تیم اقتصادی رئیسی باید یک نظریه داشته باشد

 توصیه دوم من در مورد تیم اقتصادی دولت است. تیم اقتصادی دولت احتیاج به 2 فاکتور بسیار پر اهمیت دارد؛ 
نخست؛ نظریه اقتصادی، دوم، هماهنگی های تیم. منظورم از نظریه اقتصادی این است که تیم اقتصادی دولت 
می خواهد از کدام نظریه اقتصادی پیروی کند که این بسیار اهمیت دارد. شما اگر به خاطر داشته باشید در دوره 
8 سال مرحوم آقای هاشمی دولت ایشان، اول از یک نظریه تبعیت کرد و بعد که دیدند آثاری برای کشور دارد، خط 

ریل را عوض کردند و به سراغ نظریه دیگری رفتند.
نظریه اقتصادی دولت رئیسی درباره یارانه ها چیست؟

 نظریه اقتصادی دولت آقای روحانی کاملا گنگ بود، اینکه آقای رئیسی چه مشی اقتصادی را می خواهند پیشه 
بگیرند بسیار اهمیت دارد. من چند مورد جزئی از مشی اقتصادی را خدمت شما می گویم، در مورد یارانه ها دولت 
می خواهد چه سیاستی را پیشه بگیرد؟ در مورد طبقات کم درآمد چه رویه ای را می خواهد پیشه بگیرد که آنها را 
حداقل در کوتاه مدت تامین کند؟ درباره مسئله بیمه و مسائل بهداشت بالاخص برای اقشار کم درآمد چه رویه ای را 
می خواهد پیشه بگیرد؟ در ارتباط با مسئله کسری شدید بودجه دولت از چه طریقی می خواهد اینها را تامین کند 
به گونه ای که هم مسئله عدالت رعایت شود و هم کشور در مسیر توسعه قرار بگیرد؟ اینها به نظریه های اقتصادی 

که تیم دولت می خواهد پیشه بگیرد، برمی گردد.
تیم اقتصادی دولت رئیسی باید هماهنگ باشند

 اگر تیمی باشند که نظریه اقتصادی نداشته باشند، کشور را نمی توانند از این شرایط خارج کنند. نکته دومی که 
وجود دارد هماهنگی تیم اقتصادی است. تیم باید هماهنگ باشد یعنی وزیر اقتصاد، رئیس سازمان برنامه بودجه، 
معاون اقتصادی رئیس جمهور و رئیس کل بانک مرکزی که اینها تیم اقتصادی دولت هستند، باید کاملا باهم 
هماهنگ باشند و از یک خط مشی پیروی کنند، خط مشی ای که کارشناسان عالی رتبه کشور الان آن را توصیه 
می کنند یعنی نسخه ای را که برای این بیمار می پیچند و آقای رئیسی باید روی اینها حساسیت زیادی داشته 

باشند. اهمیت وزرای دیگر بستگی به این دارد که این 2 فاکتوری که عرض کردم به خوبی اجرا شو.
سیاست جناحی را از عرصه کار اجرایی جدا کنیم

 اگر این 2 فاکتور انجام شود می توانیم بگوییم که وزارت خانه های دیگر با تسهیلات بهتری می توانند کار کنند. 
نکته بعدی در مورد کابینه مسئله شایسته سالاری است. باید مقداری عرصه سیاست به معنای سیاست جناحی را 

از عرصه کار اجرایی جدا کنیم، اداره کشور با مسائل جناحی و سیاسی از نظر من باید بحث کاملا مجزایی شود.
افرادی که مدیران دولتی هستند هیچ الزامی نیست که حتما تعلق خاصی به یک جریان سیاسی و جناح 
سیاسی داشته باشند فقط کافی است که افراد شایسته ای باشند، افراد کارآمد، پرتلاش، مردمی و معتقد به کار 
کردن در کشور باشند چون کشور امکانات زیادی دارد و از امکانات آن می توان استفاده کرد، انگیزه داشته باشند و 

به اصول کلی نظام جمهوری اسلامی ایران اعتماد داشته باشند.
گزینش وزرا نباید بر اساس مسائل سیاسی و جناحی باشد

اینها امر مهمی است یعنی ما باید واقعا مسئله شایسته سالاری را که آقای رئیسی در صحبت هایشان خیلی به آن 
تاکید می کردند، به طور جدی سرلوحه کارمان قرار دهیم. مثلا برای وزارت راه و ترابری باید به دنبال فردی بگردیم 
که واقعا در این زمینه یکی از صاحب نظران است؛ از کجا می توانیم بفهمیم؟ اینکه اهل فن، خبرگان و صاحب 
نظران در امر مسائل راه و ترابری و.. اینها اجمالا آن فرد را به عنوان یک فرد توانا بپذیرند نه اینکه به او نگاه کنند و 
بگویند چه کسی را برای چه وزارتخانه ای گذاشته اند! یعنی نخبگان آن رشته، آن صنعت، آن بخش همینطور وزیر 
آموزش و پرورش، همینطور وزیر ارشاد، همینطور وزیر ورزش و جوانان، همینطور وزیر خارجه و .... گزینش ها 

نباید بر اساس مسائل سیاسی و جناحی باشد.
رئیسی شعار شایسته سالاری را به واقعیت تبدیل کند

مسئله تخصص، تجربه، توانایی و انگیزه باید باشد اگر این فرد تعلق جناحی داشته باشد، داشته باشد و اگر 
نداشته باشد، اصلا اهمیتی ندارد. شایسته سالاری بسیار امر مهمی است. در کشور ما شایسته سالاری تا به 
الان و در طی این 30 الی 40 سال گذشته عمدتا یک شعار بوده و کمتر به واقعیت پیوسته است )نه اصلا بلکه 
کمتر( و آقای رئیسی باید به طور جدی برای این مسئله تلاش کنند که برای وزارت خانه هایشان، معاونین رئیس 
جمهور و .. افرادی که بدانند جزء شایسته ترین افراد در این حوزه کاری هستند را انتخاب کنند. مسائل سیاسی 
اصلا نباید در این زمینه مورد توجه قرار بگیرد جز اینکه طرف به لحاظ گرایش های سیاسی فردی باشد که نظام 
جمهوری اسلامی ایران و ساختار نظام جمهوری اسلامی را قبول داشته باشد و همین کفایت می کند و مابقی 

کار است و کار و کار.
تندروها در کابینه  رئیسی جایی ندارند

*با توجه به مشی آقای رئیسی فکر می کنید تندروها در دولت آینده جایی برای مانور دادن داشته باشند 
یا خیر؟

من نمی دانم تندروها منظور چه کسانی هستند. ما الان اصلاح طلبانی را داریم که از تندروی دیگر تقریبا خارج 
نشین می شوند، تندرو در همه جا داریم. می خواهم این را به شما بگویم، دو موضوع وجود دارد که مقداری باعث 
آرامش خیال ما برای کابینه آقای رئیسی می شود؛ یک موضوع این است که شخص آقای رئیسی به لحاظ فکری 
و منش شخصی، فرد معتدلی است و اصلا آدم تندرویی نیست، شما اگر سوابق ایشان را نگاه کنید حداقل طی 3 
سال اخیر مواضع رادیکال و تند را از ایشان نمی بینید و ایشان فرد معتدلی است و همین ما را دلگرم می کند برای 

اینکه در دولت ایشان تندروها خیلی جایی نداشته باشند.
رئیسی به هیچ کس وعده و وعیدی برای دولت آینده نداده است

 نکته دومی هم که وجود دارد و ما را دلگرم می کند این است که آقای رئیسی قبل از انتخابات و در تبلیغات 
انتخاباتی تا آنجا که همه اطلاع دارند هیچ وعده و وعیدی برای دولت آینده به هیچ فردی، جریانی، طیفی و 

جناحی ندادند، مطلقا! بنابراین از این جهت کاملا هوشیارانه عمل کردند.
معمولا کسانی که کاندید ریاست جمهوری می شوند هم در این دوره و هم در دوره های قبل یک وعده هایی را 
حداقل به جناح سیاسی خودشان می دهند و وقتی روی کار می آمدند خودشان را وام دار آن جناح می دانستند 

چون از طریق حمایت های آن جناح پیروز شدند.
اگر 

 آقای رئیسی واقعا بخاطر اینکه اصولگراها از ایشان حمایت کردند رئیس جمهور نشد، آقای رئیسی خودشان 
رئیس جمهور شدند و این یک واقعیت است. اینگونه به شما بگویم، فرض بگیریم که اگر یک بخشی از اصولگرایان 
از آقای رئیسی حمایت نمی کردند آقای رئیسی باز هم رئیس جمهور می شدند بنابراین ایشان به تعبیر سیاسی 

وامدار هیچ جریان، جناح سیاسی و حتی هیچ فردی هم نیست.
درست است که برخی از کاندیداها لطف کردند و از ایشان حمایت کردند و کنار کشیدند و انصراف دادند ولی 
آقای رئیسی وامدار آنها هم نیست چون هماهنگ نکرده بودند که آنها کنار بکشند تا منصبی به آنها داده شود و از 
این جهت آقای رئیسی کاملا آزاد هستند. هر فردی، هرکسی، هر جریانی را اگر بخواهند در دولت استفاده کنند 

چه در کابینه و چه در مدیریت فقط شخص ایشان تصمیم گرفته است و قراری از قبل نگذاشته بودند.
*دولت جوان انقلابی که مدنظر رهبری بوده است به نظر شما در این دولت عینیت پیدا می کند یا خیر؟
امیدوار هستیم که این گونه شود. البته رهبری توضیح دادند که منظورشان از جوان، شناسنامه نیست و این 
حرف به این معنا نبود که کابینه ای تعیین شود که متوسط سن اعضای این کابینه 30 سال است. ایشان گفتند 
که منظور من از جوان بودن این است که از جوانان هم در یک جایی که شایسته هستند و لیاقتش را دارند استفاده 
شود و صرفا به افراد بالای 60 سال نپردازیم. البته تاکید هم کردند که از وجود افرادی که مسن تر هستند ولی دارای 
تجربیات انباشته ای هستند از آنها در کنار جوانان استفاده شود بنابراین امیدوار هستیم که آقای رئیسی از افرادی 
که سن و سال کمتری دارند مشروط بر اینکه شایسته باشند یعنی شایستگی یک اصل کلی و قطعی است نه 
اینکه بگویم چون 30 سال دارد پس این یک امتیاز است و باید آن فرد 30 یا 35 ساله گذاشته شود، اینطور نیست! 

امیدوار هستیم که مسئله کابینه جوان انقلابی محقق شود.

ناصر ایمانی فعال سیاسی اصولگرا مطرح کرد؛

 رئیسی بدون حمایت اصولگرایان هم رئیس جمهور می شد

نماینده مردم بستان آباد گفت:  اگر در تشکیل کابینه دولت آینده ترکیب سیاسی بازتر باشد و بتواند طیف های متنوع 
فکری را در خود جای دهد مسلما مقبولیت عمومی بیشتری در جامعه و مجلس پیدا می کند.

»غلامرضا نوری قزلجه« در گفت و گو با ایرنا در مورد تشکیل کابینه دولت آینده گفت: با پایان یافتن انتخابات و پیروزی 
سید ابراهیم رییسی دولت جدیدی در حال شکل گیری است. چگونگی تشکیل کابینه  در دو بُعد سیاسی و اجرایی 
قابل بحث است: در بُعد سیاسی این چینش به سلیقه رییس جمهور منتخب بستگی دارد که چگونه ترکیب کابینه اش 
را انتخاب کند آیا دیدگاه های سیاسی افراد را به صورت محض می بیند یا فراجناحی عمل می کند؟ از دیدگاه سیاسی 
ترکیب کابینه به نظر رییس جمهور  بستگی دارد. ، اما از نظر فنی باید افراد قوی، کارآمد و مدیر را برای کابینه اش معرفی 

کند.
سخنگوی فراکسیون مستقل ولایی با حساس خواندن شرایط موجود کشور گفت:ایران از نظر اقتصادی  درشرایط 
سختی به سر می برد و در این وضعیت به افراد توانمند و کار بلدی نیاز دارند که  در زمینه فنی اشراف کامل و در سایر 

حوزه ها هم اطلاعاتی داشته باشند.
نماینده مردم بستان آباد خاطر نشان کرد: روحیه کار جدی در شرایط حساس کشور باید مهمترین اولویت اعضای 

کابینه است. مجلس امیدوارم است که رییس جمهور منتخب چنین ترکیبی را برای کابینه خود معرفی کند.
نوری قزلجه گفت:  اگر ترکیب سیاسی در تشکیل کابینه بازتر باشد و  دولت آینده بتواند طیف های متنوع فکری را در 

خود جای دهد مسلما مقبولیت عمومی بیشتری در جامعه و مجلس پیدا می کند.
وی افزود:مساله فنی بودن در تشکیل کابینه جدید مهم است باید افراد توانمند معرفی شوند تا بتوانند حوزه مسوولیت 

خود را به سرانجام برسانند.
سخنگوی فراکسیون مستقل ولایی مساله اقتصاد و معیشت مردم  را چالش مهم پیش روی دولت سیزدهم خواند و 
عنوان کرد:حل مشکلات معیشتی موضوع بسیار مهمی است و این مساله جدا از روابط خارجی و رویکرد ما در حوزه 
بین المللی نیست، اگرچه تفاوت دیدگاه در این زمینه وجود دارد، اما کسی نمی گوید پیوند حوزه اقتصاد با سیاست 

خارجی بی ارتباط است.
نوری قزلجه تاکید کرد:حل مساله معیشت مردم بدون سرمایه گذاری قابل انجام نیست، اگر  در کوتاه مدت منابعی 
تهیه و تقسیم شود  در طی چند ماهه حال مردم خوب می شود اما این هم اقدام اساسی برای حل مشکلات معیشتی 
نیست. در این کشور باید سرمایه گذاری و تولید اتفاق بیفتد پشتوانه پول ملی تقویت شود تا بتوان مساله اشتغال  را حل 

کنیم  و تامین رفاه حاصل شود.
وی افزود:سرمایه گذاری  و جذب سرمایه گذاران خارجی موتور محرک اقتصاد کشور است که به تولید ثروت و اشتغال 

منجر می شود و می تواند مشکلات معیشتی را به تدریج حل کند.
نماینده مردم بستان آباد با اشاره به یکدست بودن دولت و مجلس  در شرایط کنونی گفت: یکدست بودن دولت و 
مجلس خیلی از بهانه های  حوزه تعامل را می گیرد و عرصه را برای کار بدون بهانه فراهم می کند ،امیدواریم این یکدست 

بودن در جهت پیشبرد اهداف توسعه ای کشور شکل گیرد و نتیجه خوبی در حوزه اقتصاد نصیب ملت ایران شود.

سخنگوی فراکسیون مستقل ولایی مجلس:

افزایش مقبولیت عمومی دولت آینده با ترکیب سیاسی متنوع
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سرور مردم کسی است که 
در سفر خدمتگزار آنان باشد .

دوشنبه -چهاردهم تیرماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5303

مکارم الأخلاق : 1٨66/536/1

 رییس پلیس راهور استان قم گفت: در تصادفات 
به فوت،  به فوت، 51 درصد تصادفات منجر  منجر 
راکبان  به  در طول سال گذشته در شهر قم مربوط 

موتورسیکلت بوده است.
آیین  در  یکشنبه  روز  صدفی  غلامرضا  سرهنگ 
سالن  در  قم«  موتورسواران  به  ایمنی  کلاه  »اهدای 
اجتماعات مرکز فقهی ائمه اطهار)ع( اظهار داشت: 
متاسفانه در سطح شهر قم در طول 6 سال گذشته، 

آمار تصادفات صعودی بوده است.
وی خاطرنشان کرد: متاسفانه هر ساله تصادف ها در 

استان قم رو به افزایش است. 
وی افزود: اینکه مراسمی در رابطه با اهدا و ضرورت 
برگزار  موتورسوران  توسط  ایمنی  کلاه  از  استفاده 
می شود و برای کنترل تخلف در این زمینه با متخلفان 
به خانواده ها  نیز  و  قانونی صورت می گیرد  برخورد 
توصیه می کنیم که از کلاه ایمنی استفاده شود، یکی 
از دلیل های آن، همین مساله تصادفات در این زمینه 

است.
صدفی تاکید کرد: باید در این زمینه توجه داشته 
باشیم که این تصادفات منجر به بی سرپرست شدن 
برخی از خانواده ها می شود و خانواده هایی داغدار 

می شوند و مشکلاتی برای آن ها ایجاد می شود. 
نقلیه  وسیله  یک  موتورسیکلت  اینکه  بیان  با  وی 
سریع و ارزان قیمت است، گفت: از این وسیله نقلیه 
به صورت ویژه در قم استفاده می شود، اما متاسفانه 
در بحث اجرای مقررات آن، شاید در حدود 10 تا 20 

درصد رعایت می شود.
وی با بیان اینکه درصد بالای این مشکلات به خاطر 
است،  رابطه  این  در  مقررات  و  قانون  نکردن  رعایت 
افزود: پس از راکبان موتورسیکلت، »عابران پیاده« 35 
درصد تصادفات را در سطح شهر قم به خود اختصاص 

می دهند.
وی ادامه داد: اگر در سطح شهر قم بتوانیم، این 2 
گروه از کاربران ترافیک را کنترل کنیم و آموزش دقیق 
بدهیم و از آنان تقاضا نماییم که قانون و مقررات را 
رعایت کنند، خودبه خود بیش از 80 درصد تصادفات 

منجر به فوت این شهر کنترل می شود.
و  راهنمایی  تخلفات  قدر  هرچه  گفت:  صدفی 
رانندگی به صورت ویژه کنترل شود، تصادفات ما کم 
می شود، ولی به »صفر« نمی رسد، زمانی می توانیم 
تصادف ها را به »صفر« برسانیم که بحث »فرهنگی« را 

بر بحث »اِجرای قانون و مقررات« ارحج بدانیم.
تاکید بر »فرهنگ سازی« در مساله استفاده از 

کلاه ایمنی 
وی با تاکید بر »فرهنگ سازی« در مساله استفاده 
قوانین  رعایت  و  موتورسواران  توسط  ایمنی  از کلاه 
راهنمایی و رانندگی توسط همه افراد جامعه گفت: 
تاکید ما برای اجرای قانون، به خاطر این است که افراد 

آسیب نبینند و خانواده هایشان دچار مشکل نشوند.
وی با بیان اینکه 85 درصد رانندگان خودرو در قم از 
کمربند ایمنی استفاده می کنند، تصریح کرد: لازم 
است که استفاده از »کلاه ایمنی« همچون استفاده از 

»کمربند ایمنی در خودروها« تبدیل به یک »فرهنگ« 
شود.

رئیس پلیس راهور استان قم خاطرنشان کرد: سال 
گذشته در برخورد با تخلفِ استفاده نکردن از کلاه 
ایمنی، نسبت به سال 1398؛ 320 درصد افزایش 

برخورد داشتیم.
وی گفت: متاسفانه سال گذشته 10 درصد راکبان 
موتورسیکلت در تصادفات دچار عارضه قطع نخاع 
شده اند و 71 درصد عامل فوت راکب موتورسیکلت 
بنابر نظریات پزشک قانونی، ضربه به سَر است که 
اگر کلاه ایمنی استفاده شود، به طور حتم چنین 

مشکلاتی ایجاد نخواهد شد.
وی با اشاره به شرایط کرونایی در کشور افزود: سال 
گذشته در مرحله نخست برخورد با تخلفات به صورت 
هوشمند را ملاک قرار دادیم و با همکاری شهرداری 
رعایت  با  آموزشی«  »اتوبوس  دستگاه  یک  قم، 
شیوه نامه های بهداشتی را در این زمینه تهیه کردیم و 
به موتورسواران آموزش های لازم را دادیم و تاثیر مثبتی 

را نیز داشت.
وی با تاکید بر فرهنگ سازی در این زمینه توسط 
»بانوان  آموزش  و  سیما  و  صدا  جمله  از  ها  رسانه 
فرهنگ یار ترافیک« گفت: در این زمینه به خانواده ها 
نیز آموزش داده شده است و همچنین سال گذشته 
چندین بار در تقاطع های سطح شهر کلاه ایمنی بین 
موتورسواران توزیع و آموزش های لازم در این زمینه 

داده شد.

 رییس پلیس راهور استان قم:

۵۱ درصد تصادفات فوتی قم مربوط به راکبان موتورسیکلت است

معاون سازمان صنعت معدن و تجارت استان قم  گفت :شورای سیاستگذاری 
آرد و نان با افزایش 30 درصدی قیمت نان موافقت کرد. امیر حسین پروان با اشاره 
به اینکه آخرین افزایش قیمت نان مربوط به سال 98 بوده است،  اظهارداشت : 
باتوجه به افزایش حامل های انرژی، دستمزد کارگران و هزینه های جاری نانوایان 
درخواست افزایش قیمت نان از سوی اتحادیه نانوایان به شورای سیاستگذاری 
افزایش 30  با  انجام شده  بررسی های  از  واگذار شد که پس  نان استان  و  آرد 
درصدی قیمت نان از 12 تیرماه برای نانوایی هایی که آرد دولتی و نیمه دولتی 
استفاده می کنند موافقت شد. پروان افزود: براساس این مصوبه قیمت نان لواش 
و تافتون با آرد شماره یک دولتی و 180 گرم وزن چانه 400 تومان، نان لواش و 
تافتون با آرد شماره 2 نیمه دولتی و 170 گرم وزن چانه 450 تومان، نان سنگک 

با آرد شماره یک دولتی و 470 گرم وزن نان 1500 تومان، نان سنگک با آرد 
شماره دو نیمه دولتی و 530 گرم وزن نان 2000 تومان، نان بربری با آرد شماره 
یک دولتی و 650 گرم وزن چانه 1300 تومان، نان بربری با آرد شماره دو نیمه 
دولتی و 600 گرم وزن چانه 1500 تومان، نان تافتون تنوری با آرد شماره دو نیمه 
دولتی و 280 گرم وزن چانه 1000 تومان و نان های سنگک اتوماتیک )ماشینی( 
و ریزشی با آرد شماره 2 نیمه دولتی کیلویی 3000 تومان می باشد. وی با بیان 
اینکه افزایش قیمت نان از دیروز 12 تیرماه آغاز شده است، گفت: واحد های 
نانوایی به هیچ عنوان مجوز تغییر قیمت و وزن نان ها خارج از موارد اعلام شده را 
ندارند و شهروندان می توانند در صورت مشاهده هرگونه تخلفی مراتب را با سامانه 

124 اطلاع رسانی نمایند.

معاون سازمان صنعت معدن و تجارت استان قم  :

قیمت نان در قم ۳۰ درصد افزایش یافت

دادستان عمومی و انقلاب قم ضمن هشدار نسبت به اعتماد به تبلیغات 
فضای مجازی، گفت: شهروندان فریب تبلیغات با سود بالا را نخورند.

قم،  انقلاب  و  عمومی  دادسرای  عمومی  روابط  یکشنبه  روز  گزارش  به 
حجت الاسلام والمسلمین حسن غریب از صدور کیفرخواست یک پرونده دیگر 
از جذب سرمایه های مردمی در دادسرای قم خبر داد و افزود: این پرونده تاکنون 

بیش از 25 شاکی به مبلغ حدود سه میلیارد تومان داشته است.
وی اضافه کرد: متهم این پرونده با تبلیغات خود در فضای مجازی به عنوان 
مخترع و شخصیت نخبه علمی و با شعارهای ارزشی، کمک به تولید ملی، 
خدمت به نظام و انقلاب، اشتغال زایی برای جوانان اقدام به جذب سرمایه های 

مردم با وعده پرداخت سود، جایزه و بخشی از سهام شرکت می کرد.
اینکه این گروه تولیدی بیش از 100 سرمایه گذار دارد، ادامه  با بیان  وی 
داد: متهم اصلی با جعل عنوان دکترای هسته ای، مدیر شرکت دانش بنیان و 
دارای کارگاه های فعال و گواهی ثبت اختراع و تقدیرنامه های متعدد در زمینه 

تولید سیستم های گرمایشی و سرمایشی نانو و کم مصرف، ماسک ویروس کش 
کرونا و اختراعات دیگر اقدام به تبلیغات در سایت دیوار و فضای مجازی و جذب 
سرمایه نموده است. غریب، جذب سرمایه گذار و جلب اعتماد آنان با تبلیغات 
کاذب پرداخت سودهای غیرمتعارف و جعل عناوین کاذب و شعارهای فریبنده، 
نداشتن مجوزهای قانونی و استفاده از یک نام شرکت برای جذب سرمایه را از 
ترفندهای این نوع سرمایه گذاری خواند. وی تصریح کرد: در این نوع پرونده ها، 
سودها از همان پول سرمایه گذاری شده یا جذب سرمایه های جدید پرداخت 
می شود و در عمل فعالیت اقتصادی سوددهی وجود ندارد و فعالیت مختصر 

شرکت تنها پوششی برای جذب سرمایه بیشتر است.
دادستان قم با اشاره به این که متهم این پرونده پس از شکایت مالباختگان، 
به یکی از کشورهای همسایه متواری شده است، به شهروندان هشدار داد: از 
اعتماد به تبلیغات اشخاص حقیقی و حقوقی در فضای مجازی بدون اطمینان 

کامل از صحت آن و رعایت کامل موازین حقوقی جدا پرهیز کنند.

دادستان قم تشریح کرد: 

جزییات کلاهبرداری جدید درپوشش پرداخت سود بالا
مردم فریب تبلیغات فضای مجازی را نخورند 

طرح:مهدی عزیزی

۵۰میلیون وام ویژه معتادان!

بازداشت مدعیان فروش سوالات کنکور 
 رئیس پلیس فتا ناجا از دستگیری بیش از 20 نفر از کسانی که اقدام به فروش سوالات کنکور سراسری سال 
1400 در فضای مجازی می کردند، خبر داد.، سردار وحید مجید در تشریح این خبر افزود: در رصد پیش دستانه 
فضای سایبر، در بیش از 100 کارگروه استانی و شهرستانی طی ایام منتهی به برگزاری کنکور سراسری سال 
1400، تعداد زیادی سایت و تارنما که اقدام به فعالیت مجرمانه در این خصوص می کردند، مورد شناسایی 
قرار گرفتند.این مقام ارشد انتظامی در ادامه از شناسایی و دستگیری بیش از 20 نفر از مجرمان در کشور که با 
تبلیغات دروغین و کاذب مدعی فروش سوالات کنکور سراسری سال 1400 پیش از برگزاری آن بودند، خبر داد 

و اظهار داشت: اقدام قضائی علیه تعدادی از مجرمان دیگر نیز در این حوزه در جریان است.
 

بازداشت 2 مدیر منابع طبیعی در غرب مازندران
 رئیس کل دادگستری مازندران از بازداشت دو مدیر منابع طبیعی غرب استان به اتهام ارتشاء و تضییع حقوق 
بیت المال خبر داد.حجت الاسلام محمدصادق اکبری از دستگیری دو مدیر منابع طبیعی در غرب استان 
مازندران به اتهام ارتشاء، تصرف اراضی ملی وتضییع حقوق بیت المال خبر داد وگفت: طبق گزارش اداره کل 
اطلاعات استان در خصوص تشکیل باند ارتشاء و تصرف اراضی ملی در غرب استان، موضوع برای تکمیل 
تحقیقات به شعبه بازپرسی مرکز استان ارجاع شد. عالی ترین مقام قضائی استان افزود: با توجه به مستندات 
ارائه شده ادله ارائه شده متهمان به اتهام اخذ رشوه و تضییع اموال دولتی )ازطریق واگذاری اراضی ملی( وعدم 

اجرای احکام قضائی پس از تفهیم اتهام با قرار بازداشت موقت روانه زندان شدند.

دوستان و آشنایان جذب شهرداری تهران نشدند
 رییس شورای شهر تهران گفت: نه تنها دوستان، آشنایان و فعالان سیاسی مدیران و اعضای شورای شهر جذب 
شهرداری تهران نشدند بلکه برای نخستین بار آزمونی علمی و شفاف ومبتنی بر رقابت جهت جذب نیروی جوان 
ومتخصص در شهرداری برگزار شد.محسن هاشمی  افزود: انتظار از رسانه های حاکمیتی و مدیریت شهری آینده 
آن است که به نقاط مثبت گذشته نیز اشاره شود و ازسیاه نمایی خودداری گردد که بر فضای منفی ویاسی که در 
بخش قابل توجهی از جامعه نسبت به موثر بودن نهاد های انتخابی وجود دارد و موجب عدم مشارکت در انتخابات 

اخیر گردید افزوده نشود و امید جای یاس، مشارکت جای قهر و هم افزایی جای تخریب را بگیرد.

احتمال موفقیت ایران در پرونده ویلموتس
گفته می شود در جلسه رسیدگی به اعتراض ایران به حکم صادره از سوی فیفا در دادگاه عالی ورزش، داور 
مشخص شده از سوی CAS یک ایراد بزرگ به وکلای ویلموتس می گیرد و به آن ها متذکر می شود اگر شما 
تصمیم به قطع همکاری با فدراسیون فوتبال ایران داشتید، چرا اقدام به برداشت بخشی از این مبلغ از حساب 
زارعت بانک ترکیه کردید؟!کارشناسان حقوقی معتقدند چنانچه یک مربی پول واریزی از سوی باشگاه یا 
فدراسیون طرف قرارداد خود را برداشت کند، این اتفاق به معنای پذیرش و تملک آن پول به حساب می آید و 
قانونا باید به تعهدات خود پایبند باشد.با این تفاسیر اگر این اتفاقات رخ داده باشد، امیدواری برای تغییر رای در 
پرونده مارک ویلموتس وجود دارد، اما تا زمانی که رای نهایی از سوی دادگاه CAS به طرفین ابلاغ نشود نمی توان 

با قاطعیت درباره آن صحبت کرد. 

پاراتکواندکار قمی درجایگاه چهارم جهان
محمدرضا شعبانی هوگوپوش تکواندوکار قمی با یک پله صعود نسبت به ماه قبل در جایگاه چهارم جهانی 
وزن خود قرار گرفت.به گزارش خبرگزاری صداوسیما؛ مرکزقم، در جدیدترین رده بندی پاراتکواندوکاران در ماه 
"جولای" محمدرضا شعبانی هوگوپوش تکواندوکار استان در وزن 75- کیلوگرم با کسب 79 و نود و سه صدم 
امتیاز و یک پله صعود نسبت به ماه قبل در جایگاه چهارم جهانی این وزن قرار گرفت.شعبانی در سه سال اخیر 
چند عنوان قهرمانی، نایب قهرمانی و سومی آسیایی و جهانی را در کارنامه افتخارات خود ثبت کرده و در حال 

حاضر خود را برای رقابت های قهرمانی آسیا آماده می کند.

بهاروند سفیر ایران در انگلیس شد
کاردار سفارت ایران در لندن از ورود سفیر جدید ایران به انگلستان خبر داد. حسین متین در توییتی نوشت: 
»آقای محسن بهاروند پس از ارائه استوارنامه خود به ملکه، روز سه شنبه در مقام سفیر ایران در انگلیس کار خود 
را آغاز خواهد کرد.« متین ضمن ابراز خوشحالی از انتصاب بهاروند، برای سفیر جدید ایران آرزوی موفقیت کرد.

معاون خدمات شهری شهرداری قم  اعلام کرد:

هزینه ۱۳۰ میلیارد تومانی برای 
جمع آوری پسماند و نظافت شهری 

معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به هزینه حدود 130 میلیارد 
مشارکت های  گفت:  شهری  نظافت  و  پسماند  جمع آوری  برای  تومانی 

مردمی تأثیر زیادی در کاهش هزینه های نظافت شهری دارد.
سیدامیر سامع با اشاره به اقدامات انجام شده در زمینه پسماند در شهر 
قم اظهار داشت: شهر قم به نسبت جمعیت و وسعت شهر جزء شهرهایی 
می باشد که با بهره وری خوب، موضوع جمع آوری پسماند و نظافت شهری 
کرده  کمک  مردم  هرچه  به طورقطع  کرد:  اضافه  وی  می شود.  انجام  آن 
و پسماند کمتری تولید شود و به روش مناسب و تعریف شده در اختیار 
شهرداری قرار گیرد، می توانیم عملکرد موفقی در کاهش هزینه های پسماند 
داشته باشیم. معاون خدمات شهری شهرداری قم با انتقاد از برخی از مردم 
و کسبه تصریح کرد: متأسفانه برخی مردم و تعدادی از کسبه به موقع زباله ها 
را بیرون نمی گذارند و یا در خیابان می ریزند که این موضوع سبب افزایش 
هزینه های شهری، آلودگی و … می شود. وی با تأکید بر اینکه در سال 95 
بیش از 35 درصد جمع آوری پسماند خارج از نوبت و دوباره کاری داشتیم که 
با برنامه ریزی و فرهنگ سازی صورت گرفته امروز به 10 درصد کاهش یافته 
است یادآور شد: اگر پسماند خارج از نوبت بیرون گذاشته نشود خودروهای 
پسماند کمتری اعزام می شود و این موضوع در کاهش هزینه ها بسیار مؤثر 
است. سامع ادامه داد: اگر مردم رعایت کرده و صرفاً پسماندهای تر که شامل 
پسماند آشپزخانه بوده را به ما تحویل دهند و بقیه موارد مثل تیغ، لامپ 
کم مصرف، باطری و … که جز پسماند ویژه و خطرناک هستند را در کیسه 
جدا بریزند، این موضوع نیز شهرداری را در تفکیک پسماندها و تولید کود 
عالی کمک می کند. معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به اینکه 
روزانه از 300 تن پسماند تر حدود 100 تن کود تولید و به کشاورزان و… ارائه 
می شود گفت: اگر مردم از قبل تفکیک را انجام داده و پسماند خطرناک در 
آن نریزند این پسماند می تواند عاری از فلزات سنگین باشد. وی با بیان اینکه 
تا 30 درصد پسماندی که در خانه ها تولید می شود پسماند خشک است، 
گفت: اگر مردم این پسماندها را جدا کرده و به ظرفیت شهر تبدیل شود از 
700 تن پسماند در روز، می توانیم 140 تن انواع پسماند ازجمله  پلاستیک، 
کاغذ و… بازیافت داشته باشیم. سامع اذعان کرد: اگر شهرکثیف نشده 
یا کمتر کثیف شود و اگر زباله تولید نشود و یا کمتر تولید شود و همچنین 

به صورت جداسازی تحویل داده شود هزینه ها به شدت کاهش می یابد.
 

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم :
مترو قم سرآمد اتکا به توان داخلی است

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم گفت: پروژه بزرگ مترو قم سرآمد اتکا 
به تولید داخل است و بخش عظیمی از تجهیزات آن از شرکت های ایرانی 
تأمین شده است. سید مرتضی حسام نژاد با اشاره به اهمیت حمایت از تولید 
داخل اظهار داشت: یکی از عرصه های حمایت از تولید، توجه به تولیدات 
داخل در صنعت ساختمان بوده که بیش از 90 درصد این صنعت داخلی 
است که رونق این صنعت نقش مهمی در اشتغال زایی و توسعه اقتصادی دارد. 
وی با بیان اینکه شهرداری با تسهیل گری، تقسیط عوارض و دیگر اقدامات، 
حمایت هایی در بسترسازی رونق ساختمان دارد، ابراز کرد: سال گذشته بیش 
از دو میلیون مترمربع پروانه صادرشده است که برای بیش از 300 شغل مرتبط 
با صنعت ساختمان تا حدودی ایجاد اشتغال و حمایت از تولیدات داخل 
داشته است. معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم ادامه داد: در کنار این 
موارد، از بودجه مستقیم شهرداری در قسمت راه سازی، پل سازی، بوستان 
سازی، نگه داری فضای سبز، تولیدات شهری و … اقدامات مهمی در جهت 
حمایت از تولید داخل صورت گرفته که ماندگار است. وی با تأکید بر اینکه 
جاهایی که امکان تبدیل وابستگی محصولات خارجی  به تولیدات داخلی بوده 
از شرکت های دانش بنیان و منابع دانشگاهی در پیشبرد اقدامات شهرداری 
استفاده شده است، تصریح کرد: امروز پروژه بزرگ مترو قم سرآمد اتکا به تولید 
داخل است و بخش عظیمی از تجهیزات آن از شرکت های ایرانی تأمین شده 
است. حسام نژاد با اشاره به صدور بخشنامه ای برای استفاده حداکثری از 
منابع داخلی در اقدامات شهرداری قم یادآور شد: اگر کوچک ترین پتانسیلی 
در استفاده از توان داخلی وجود داشته باشد به هیچ عنوان از خدمات خارجی 
ترافیک، خدمات شهری و …  و در حوزه های عمرانی،  استفاده نمی شود 

اهتمام ویژه ای در استفاده از ظرفیت داخل وجود دارد.
 

مدیر منطقه پنج شهرداری قم هشدارداد:

انباشت چوب ها در سطح منطقه ۵ 
خطرآفرین است

و  بحرانی  مناطق  از  منطقه 5  گفت:  قم  شهرداری  پنج  منطقه  مدیر 
خطرآفرین به علت وجود صنایع مرتبط با چوب و کفش است.

در  آتش سوزی  حوادث  وقوع  به احتمال  اشاره  با  اقبالیان  علیرضا 
کارگاه های نجاری و مراکز صنعتی سطح منطقه اظهار داشت: منطقه 5 
از مناطق بحرانی و خطرآفرین به علت وجود صنایع مرتبط با چوب و کفش 
است. وی با بیان اینکه دو ایستگاه آتش نشانی در سطح منطقه وجود دارد، 
ابراز کرد: این دو ایستگاه در میدان حضرت ولیعصر)عج( و اطراف مسجد 

مقدس جمکران بوده و طبق استانداردها این منطقه را پوشش می دهد.
مدیر منطقه پنج شهرداری قم ادامه داد: به واسطه انباشت چوب ها در 
زمین های خالی و کنار ساختمان ها، اخطار به کارگاه ها در بحث ایمنی در 
توان شهرداری نیست که بتواند برخورد کند. وی با تأکید بر اینکه نیازمند 
ورود دستگاه قضایی برای اخطار به این کارگاه ها هستیم، تصریح کرد: 
گرمی هوا نیز بر اهمیت توجه به انباشت چوب ها در سطح منطقه افزوده 
است و شهرداری قدرت اجرایی برای ورود و ایمن سازی مکان های انباشت 
ایجاد خسارت های سنگین به صنایع چوب  اقبالیان  را ندارد.  چوب ها 
و کفش به دلیل وقوع آتش سوزی را موردتوجه قرار داد و افزود: متأسفانه 
بسیاری از کارگاه ها در مباحث ایمنی ورودی نکرده اند و هر لحظه امکان 
وقوع آتش سوزی در سطح منطقه برای این کارگاه وجود دارد وی با اشاره 
به لزوم ورود شرکت های بیمه ای عنوان کرد: شرکت های بیمه ای نظراتی 
آتش نشانی،  کپسول  نصب  سیم کشی،  اصلاح  انبار،  چیدمان  درباره 
سیستم اطفای حریق و… داشته که باید مسئولان این کارگاه ها رعایت کنند 
تا خسارت ها به حداقل برسد، هرچند بیمه ها نیز علیرغم این اقدامات در 

برخی موارد از تعهدات خود شانه خالی می کنند.
 

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم مطرح کرد:
غرفه های بازیافت محلی برای تبادل کتاب

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم گفت: طرح تبادل پسماند 
خشک با کتاب در غرفه های بازیافت سطح شهر اجرا می شود. سید عبدالله 
میرابراهیمی با اشاره به اجرای طرح “تابستانه کتاب “در غرفه های بازیافت 
اظهار کرد: اجرای طرح تبادل پسماند خشک در موضوعات مختلف در طول 
سال مورد استقبال شهروندان قرار گرفته است. به گفته وی تبادل پسماند 
خشک با کتاب را یکی از طرح هایی بوده که در چند سال گذشته توانسته 
است عامل افزایش مشارکت شهروندان در طرح تفکیک پسماند باشد. 
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم تصریح کرد: این طرح 
در سال جاری در 20 غرفه بازیافت سطح شهر اجرا می شود و شهروندان 

می توانند با مراجعه به غرفه ها از مزایای این طرح بهره مند شوند.

ملی  اقدام  به اجرای  طرح  اشاره  با  قم  استاندار 
مسکن در قم گفت: در حوزه مسکن از نظر ارائه زمین 
و زیرساخت ها هیچ کمبودی وجود ندارد، و برای افق 

25 ساله استان نیز پاسخگو می باشد..
مراسم  حاشیه  در  یک شنبه  صبح  سرمست  بهرام 
کلنگ زنی پروژه 1300 واحدی و آماده سازی 700 
واحدی طرح اقدام ملی مسکن در پردیسان با اشاره 
به مهاجر پذیری و جمعیت بالای قم، گفت: میزان 
تقاضای مسکن در قم بالا می باشد و برای پاسخ به این 
تقاضا ابتدا بحث واگذاری زمین به عنوان زیر ساخت 
اولیه ساخت مسکن مورد تاکید قرار گرفت و در استان 
با نهایت جدیت پیگیری شد و با کمترین بروکراسی 
اداری زمین های مناسب برای این طرح در نظر گرفته 
شد. استاندار افزود: اخیراً نیز 560 هکتار زمین برای 
پاسخگویی به نیاز روز افزون مسکن در قم اختصاص 
داده شده است که می تواند در آینده کمک مناسبی 
برای شهرداری باشد. وی تصریح کرد: طرح اقدام ملی 
مسکن قم در مقایسه با دیگر استان ها پیشرو است اما 
با توجه به نیازهای استان قم باید روند کار سریع تر باشد 

اختیار  در  پروژه ها  بندی شده  زمان  تا طبق جدول 
متقاضیان قرار بگیرد.

بهرام سرمست با تقدیر از روحیه انقلابی بنیاد مسکن 
خود  تعهدات  به  قم  استان  گفت:  اسلامی  انقلاب 
تمامی  و شکر خدا  است  پایبند  در ساخت مسکن 
ارگان های مربوط به طرح اقدام مسکن ملی در قم با 
هماهنگی کامل کارها را پیش می برند و ما در استان 

قم مشکل هماهنگی سازمان ها را نداریم.
۲ برابر شدن مبلغ تسهیلات متقاضیان طرح 

اقدام ملی مسکن
استاندار قم همچنین با اشاره به بحث تسهیلات و 
وام به متقاضیان، افزود: 2 برابر شدن مبلغ وام دریافتی 
متقاضیان اقدام مناسبی از سوی بانک مسکن و بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی است. وی با بیان اینکه برای 
تأمین زمین در شهر قم مشکلی نداریم، تصریح کرد: 
در شهرستان های جدید کهک و جعفر آباد نیز باید 
مسائل مربوط به طرح اقدام مسکن ملی با جدیت 
دنبال شود تا بتوانیم پاسخگوی مهاجرت معکوس از 
قم نیز باشیم. بهرام سرمست در پایان به ثبت نام 12 

هزار نفر از مردم قم در طرح اقدام ملی شهر جدید امیر 
کبیر در استان مرکزی اشاره کرد و گفت: با تلاش های 
اراضی  به  زمین  الحاق 560 هکتار  و  صورت گرفته 
شهری قم، تمامی این افراد در داخل استان قم اسکان 

داده خواهند شد.

استاندار قم:

زیرساخت مسکن پاسخگوی افق 2۵ ساله است

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم خبر داد؛ 
ساخت منزل برای مددجویان در صورت واگذاری زمین

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم با بیان اینکه ظرفیت ساخت منازل مسکونی برای 
افراد تحت پوشش وجود دارد، گفت: فقط احتیاج به زمین برای ساخت منزل افراد تحت پوشش داریم.

اکبر میرشکار صبح یکشنبه در گفتگو با خبرنگاران، با اشاره به اینکه در حال حاضر 3 هزار و 300 
خانوار ساکن در استان قم از مددجویان این نهاد هستند که توانایی خرید خانه ندارند و مستأجر 
هستند، گفت: از دی ماه سال 99 مذاکره و صحبت ها با وزارت مسکن و شهر سازی آغاز شده است 
و دستور تأمین زمین به صورت خاص برای استان قم، توسط وزیر با دستور سریع و فوری صادر شده 
است. مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم با بیان اینکه جلسات جدّی و پرشماری در این 
رابطه با استاندار و سایر مسئولان استانی برگزار شده است، افزود: مسئولان اداره کل راه و شهرسازی 
با وجود دستور از مراجع بالاتر ولی هنوز زمین مورد نیاز، جهت ساخت مسکن مددجویان کمیته امداد 
استان قم را تأمین نکرده اند. وی با تأکید بر اینکه بر اساس نامه ابلاغی وزارتخانه راه و شهرسازی مقرر 
شد تا پایان فروردین ماه سال جاری زمین مورد نیاز در اختیار ما قرار بگیرد، ولی تا به حال چنین اتفاقی 
رخ نداده است، ادامه داد: اگر زمین مورد نیاز برای احداث 2 هزار واحد مسکونی توسط مسئولان، در 
اختیار کمیته امداد گذاشته شود، در مدت زمان دو سال بدون مطالبه وجه از مسئولان و با کمک خیرین 

که همیشه پای کار بوده اند، این کار را انجام خواهیم داد.
  

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:

تست کرونا ۱۲۷ تن در قم مثبت شد
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: طی بیست و چهار ساعت منتهی به سیزدهم تیرماه، جواب 

تست کرونا 127 تن در استان مثبت اعلام شد.
به گزارش عصر یکشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، محمدرضا قدیر در گفت و گویی 
بیان داشت: طی این مدت، 73 بیمار با علایم مشکوک و یا قطعی ابتلا به ویروس کرونا توسط اورژانس 
مراکز درمانی قم مورد پذیرش قرار گرفتند. وی با بیان اینکه 65 تَن از این تعداد در بیمارستان های 
مختلف استان تحت معالجه و درمان قرار گرفتند، افزود: 53 تَن از بیمارانی که در روزهای گذشته 
بستری شده بودند نیز با تشخیص پزشکان معالج از بیمارستان مرخص شده اند. قدیر با اشاره به این که 
حال 36 بیمار مبتلا به کرونا در مراکز درمانی قم وخیم است، ادامه داد: متاسفانه طی بیست و چهار 
ساعت گذشته یک بیمار که نتیجه آزمایش کرونای وی مثبت شده بود نیز فوت کرد. وی خاطرنشان 
کرد: در این مدت از مجموع 604 آزمایش انجام شده برای بررسی وضعیت ابتلا به کرونا، نتیجه 127 
مورد مثبت شد. وی با اعلام این که در حال حاضر 268 بیمار مبتلا به کرونا در مراکز درمانی استان 
بستری هستند،  بیان کرد: از ابتدای اجرای طرح واکسیناسیون کرونا در قم 66 هزار و 711 دُز واکسن 
تزریق شده است. قم مطابق رنگ بندی جدید کرونایی اعلام شده از سوی وزارت بهداشت، درمان و 

آموزش پزشکی از نهم تیرماه از منطقه زرد وارد منطقه نارنجی کرونایی شد.

روزگذشته صورت گرفت :

تجمع مالباختگان پروژه رضوان مقابل دادگستری قم 
اعتراض  در  رضوان  پروژه  مالباختگان 
به عدم تعیین تکلیف وضعیت دارایی و 
واحدهای مسکونی خریداری شده خود 
در مقابل دادگستری قم تجمع اعتراضی 

کردند.
برپایه این گزارش ،جمعی از مالباختگان 
یکشنبه  روز  رضوان  واحدی  پروژه 132 
با در  با حضور در مقابل دادگستری قم 

دست داشتن پلاکاردهایی خواستار تسریع در تعیین تکلیف پرونده قضایی خود شدند. در قالب پروژه 
رضوان قم در قالب تخلفات شبکه ای 132 واحد این طرح مسکونی به حدود یکهزار و 400 تن فروخته 
شده است و با وجود گذشت حدود 7 ماه از دادگاه مالباختگان این پروژه هنوز وضعیت مالباختگان آن 
مشخص نشده است. به گفته مقامات قضایی، متهم پرونده مجتمع مسکونی رضوان 132 واحد این 
طرح را به یک هزار و 400 نفر پیش  فروش و از هر خریدار مبالغی بین 500 تا 700 میلیون ریال و در 
مجموع حدود یک هزار میلیارد ریال دریافت کرده است که با پیگیری های قضایی و انتظامی این متهم 
دستگیر و روانه زندان شده است. بر اساس این گزارش تعداد شکات این پرونده حدود یک هزار و 300 
نفر و تعداد متهمان نیز 30 نفر و میزان حیف و میل اموال مردم در این پرونده حدود یک هزار میلیارد 

ریال می باشد.

معاون درمان اعتیاد بهزیستی گفته افراد 
معتاد، یک سال پس از بهبود می توانند ۵۰ 
میلیون تومان وام خوداشتغالی دریافت کنند. 


